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Rimski tabor ali avtocesta
N a  prvotno traso avtoceste 

je dala veto republika, na dru
go varianto KS Polzela, na 
južno pa kmetijci in vaščani 
Ločice. V  kolesje avtoceste se 
je zagozdil rimski tabor iz 2. 
stoletja, zastavil pa ga je Re
publiški zavod za naravno in 
kulturno dediščino. A li bomo 
torej imeli rimski tabor ali av
tocesto A rja  vas-Vransko, bo
do dokončno odločili poslanci 
državnega zbora, zato si njiho
ve volilne obljube velja za
pomniti.

Predsednik občinske skup
ščine M ilan Dobnik je na po
budo prizadetih krajanov zlo
glasne južne variante sklical 
tiskovno konferenco. N a  njej 
smo ponovno poslušali že zna
ne probleme pri izgradnji av
toceste. »V  slovenski javnosti 
jih želijo pripisati nam v obči
ni, prepričan pa sem, da jih pri 
nas ni in da jih povzročajo 
v republiki,« je na začetku 
konference dejal M ilan D ob
nik. Ko pa je predstavnica re

publiškega zavoda za varstvo 
naravne in kulturne dediščne 
pojasnila, zakaj zavod umika 
že dano soglasje za prvotno 
traso, sklicevala se je namreč 
na nova spoznanja vrednosti 
rimskega tabora, je postalo 
jasno, da se je kolo zaustavilo 
pri zahtevi, da je treba tabor 
ohraniti. Ta ugotovitev pa 
kmetijcev in prizadetih kraja
nov ni prepričala, saj so zagro
zili z vetom. Predstavnik repu
bliškega ministrstva za pro
met in zveze je dejal, da v re
publiki ne razmišljajo več 
o prvotni trasi. Sedaj strokov
njaki ocenjujejo tehnične, pro
storske, ekološke in ekonom
ske kriterije južne in daljno- 
vodne trase, rezultati pa mo
rajo biti znani do februarja 
prihodnjega leta.

»Smo za takšno avtocesto, ki 
bo šla najhitreje skozi Savinj
sko dolino in ki bo vzela naj
manj kmetijske obdelovalne 
zemlje. In ker naj bi prvotna 
trasa vzela dva kilometra, juž

na pa kar pet kilometrov ob
delovalne zemlje, je razumlji
vo, da je za nas sprejemljiva le 
prvotna trasa. Rimski tabor 
nikakor ne more odtehtati 
ostalih prednosti,« je med dru
gim dejal Jani Marolt. Tudi 
predstavniki kmetijske stroke 
in kmetijskega ministrstva so 
se zavzemali za prvotno traso.

Ker je torej jasno, da je pr
votna trasa za Savinjsko doli
no najbolj sprejemljiva, ni mo
goče razumeti zapletov, ki se 
kar naprej pojavljajo. Tako si 
je mogoče ustvariti vtis, da si 
odgovorni v republiki bolj pri
zadevajo zapletati izgradnjo 
avtoceste in jo tako tudi zavla
čevati. Začetek gradnje avto
ceste je namreč predviden za 
mesec julij prihodnje leto. Z a 
to v Savinjski dolini dvomijo, 
da je problem začetka gradnje 
v rimskem taboru, vse bolj so 
namreč prepričani, da ni sred
stev niti pripravljenosti, da bi 
to cesto sploh začeli graditi.
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Volite ZA...

Volite Z A . . .  so najpogostejše parole in pozivi, ki jih  bom o  
poslušali vse do 6. decembra. In  ker bom o odločali, kakšna bo  
naša prihodnost v  naslednjih letih, ta odločitev vendarle n e  bo  
lahka. Voliti je  bila v  preteklosti državljanska dolžnost, danes 
je  b o lj državljanska pravica. Vsak glas je  pom em ben, p ravijo  
strankarski prvaki, n jihove obljube so tolikšne, da sm o lahko 
za našo prihodnost optimisti. V  Žalcu in Grižah pa pravijo, da 
se bodo oprli predvsem  na svo je  sile. S vo je  konkretne p ro 
blem e bodo reševali sami, pri tem pa računajo na p om oč  
države. Če se bodo krajani odločili za samoprispevek, si bodo  
tako na jbolj zanesljivo zagotovili hitrejši razvoj in uspešnejšo 
prihodnost. In  ker se bo  vse to zgodilo 6. decembra, želim o  
m alčkom  in vsem državljankam in državljanom Savinjske  
doline poln koš M ik lavževih  daril.

Naivnost kupcev
Poštarji so p red  dnevi 

v  Žalcu  raznašali vab ilo  za  
reklamno prodajo  tekstila iz 
Honkonga. Cene so b ile tako 
nenavadno ugodne, da  se je 
v torek dopoldan, ko so se 
odprla vrata Kultu rnega do
ma v Žalcu , kupcev in rado 
vednežev kar trlo. O krog 15. 
ure pa so se nenadom a vrata  
zaprla in čez nekaj m inut je  
prodajalec na vrata obesil 
napis: »Z a ra d i občine zapr
to !«  Številni obiskovalci 
m amljive prodajne akcije so 
nemo b ra li napis, hkrati pa  
se jezili nad  občino, ki jih je 
spravila ob dober nakup. 
Tudi o voliln ih nam igih je 
bilo  m arsikaj slišati. O d  od
govornih na občini smo po
tem zvedeli, da so prodajo  
tekstila prepovedali za to 
ker organizator ni imel za to 
ustreznega dovoljenja in ker 
D a  so b ili kupci potegnjeni 
za nos ni dvoma, dvom ljiva  
pa je b ila tudi celotna akcija  
trgovca, ki je naše gore list, 
podjetje pa ima sedež v  A v 
striji kar nesporno potrjuje  
tudi ime podjetja, Hammerle,

Prodaja kave v pražarn i
v Žalcu

(za slaščičarno) 
cena: od 360 do 420 SIT

Ž a l e c ,
Šlandrov trg 3 4 a  

telefon: 0 6 3 /7 1 4 -2 8 5

Žalčanke in Žalčani!
V  nedeljo, 6. decembra, se bomo na referendumu  

odločali za izgradnjo telefonije, ulic, pločnikov, javne  
razsvetljave in pokritega bazena. V ab im o  vas, da sc 
nam pridružite v  prizadevanjih za prihodnost našega 
mesta.

M estna skupnost Žalec

Sm učarski k lub  Gozdnik iz Ža lca  je m inuli petek, soboto in 
nedeljo p rip ravil v dvorani H m ezada v Ž a lcu  tradicionalni 
smučarski sejem rabljene in nove opreme. Po besedah pred
sednika k luba Frančka Pungeršiča je sejem obiskalo veliko 
ljudi, ki so prodali, kupili ali pa so si izmenjali razno  
smučarsko opremo. V  mesecu decem bru bodo pripravili 
podobna sejma tudi v Preboldu in na Polzeli. N a  sliki: 
S sejma v  Žalcu .

T. T A V Č A R

Slovica
Slovensko-švicarska
konfederacija

vabi na slovesnost 
ob 500-letnici Novega Kloštra 
v nedeljo, 29. novembra 1992, 
ob 14.30
v Novem Kloštru pri Polzeli

Posvetili bom o nov zvon  in zasadili lipo sloven -  
sk o-šv icarsk ega  sod elovan ja . V um etniškem  pro
gram u bo sod elova l m oški pevski zbor P olzela  
pod vodstvom  Mije Novak.

RAČUNALNIŠKA IN PROGRAMSKA OPREMA TER SERVIS
Šlandrov trg 3, 63310  Žalec, SLOVENIJA  

Telefon : 063/711-150 , 711-291, telefax: 063/711-262

U G O D N A  N O V O L E T N A  

P O N U D B A

R A Č U N A L N I K O V  I B M  

I N  T I S K A L N I K O V  N E C
računalnik P S /1 -212 3 -E 41  Pro  
tiskalnik N E C  P 20
program  za  izračun davčne napovedi
vse skupaj 169 .999 ,00  sit

računalnik IB M  P S /1 -E 3 1 -3 8 6 S X -2 0  
tiskalnik N E C  P 70  •
program  G LA V N E  K N J IG E  in S K LA D IŠ Č N E G A  P O 
SLO VA N JA
vse skupaj 3 4 9 .9 9 9 ,0 0  sit

odprto: od 8. do 18. ure.

Nov bencinski 
servis

Petrol iz Celja je v sredo, 25. 
novembra, odprl v Šempetru 
nov bencinski servis. Je naj
modernejši na celjskem ob
močju, okolju je prijaznejši, 
odprt pa bo 24 ur. Razen ben
cina je mogoče kupiti tudi 
druge potrebščine.

T. T.

Obvestilo
kmetovalcem

Zdaj, v  jesensko zim 
skem času pred založnim  
gnojenjem, je čas za je 
manje vzorcev zemlje za 
analizo. Analize izdeluje  
IH P  Žalec in stanejo 20 
D E M  v tolarski proti
vrednosti. Polovica te 
vrednosti se financira iz 
občiskih sredstev, ki so 
namenjena kmetijstvu.

Če želite zemljo anali
zirati, pokličite Km etij
sko svetovalno službo  
v Žalcu, telefon 713-388 
ali 714-141.

MALE BRASLOVČE 13b 
63314 BRASLOVČE

>1»
.p <9

Vse
poti vodijo v

Oh** v.
<o0



Nov način delovanja 
v slovenskem parlamentu

S  sprejetjem  nove sloven
ske ustave se je spremenil 
tudi način delovanja v  repu
bliškem  parlamentu. Tako 
bom o po  decemberskih voli
tvah dob ili državni zbor, dr
žavni svet in predsednika re
publike. Trodom na skupšči
na in  predsedstvo države ro 
m ajo na smetišče zgodovine. 
S  sistemsko spremembo pa 
se bo  spremenila tudi vsebi
na delovanja.

Državni zbor
V loga  državnega zbora je 

opredeljena v  slovenski 
ustavi. Sestavljalo ga bo 90 
poklicnih politikov, ki bodo  
izvoljeni za štiriletno man
datno obdobje. P ri svojem  
delu bodo  poslanci uživali 
poslansko imuniteto, saj po
slanec državnega zbora ni 
kazensko odgovoren za mne
nje a li glas, ki ga bo izrekel 
na sejah državnega zbora ali 
na njegovih delovnih telesih. 
D ržavn i zbor bo vodil pred
sednik državnega zbora, ki 
ga izvo lijo  poslanci med sa
bo z večino vseh glasov. Po
leg tega, da bo vodil delo dr
žavnega zbora, pa bo lahko 
predsednik tega zakonodaj
nega telesa nadomeščal tudi 
predsednika republike v pri
m eru njegove trajne zadrža
nosti, smrti ali odstopa.

Sicer pa  državni zbor 
sprejem a zakone in potrjuje  
m ednarodne pogodbe z veči
no opredeljenih glasov pri
sotnih poslancev, razen ka
d a r n i z ustavo ali zakonom  
določena drugačna večina. 
P ri tem pa m ora obravnavati 
vsak  pred log  zakona, ki ga 
pred laga vlada, poslanec, 
državni svet ali najmanj

5000 volilcev. D ržavn i zbor 
lahko razpisuje tudi referen
dum, če le tega predlaga naj
m anj tretjina poslancev v d r
žavnem  zboru, če ga pred la
ga  državni svet ali 40.000 vo
lilcev.

D ržavn i zbor lahko na 
pred log vlade razglasi izred
no ali vojno stanje. Če še po
slanci ne morejo sestati, lah
ko izredno ali pa vojno sta
nje razglasi predsednik re
publike.

Državni svet
D ržavn i svet je drugi dom  

slovenskega parlamenta. Se
stavljalo ga bo 40 neprofesi
onalnih svetnikov, ki bodo  
nosilci socialnih, gospodar
skih, poklicnih in lokalnih  
interesov. Svetnike bomo 
volili za dobo pet let. Tudi 
državni svet ima nekaj na
log, s katerim i bo v  bodoče  
nadzoroval delo zakonodaj
nega državnega zbora. Ena  
izm ed teh pravic je, da lahko  
svetniki z večino glasov vseh 
članov državnega sveta za
htevajo od državnega zbora, 
da le ta razpiše referendum. 
P rav  tako pa lahko državni 
svet od državnega zbora  
zahteva, da še enkrat glasuje  
o že sprejetem zakonu. Z a  
razliko od prvega glasovanja  
m orajo za sprejem zakona  
p r i ponovnem glasovanju  
v državnem  zboru zagotoviti 
glasove večine vseh poslan
cev, razen če ustava za spre
jem  določenega zakona ne 
predvideva večjega števila 
glasov. Ta suspeditivni veto 
državnega sveta bo delal 
preglavice državnemu zbo
ru, če bo težko zagotoviti 
najm anj polovico glasov

vseh poslancev in že sprejeti 
zakoni ne bodo povšeči veči
n i svetnikov v  državnem  
svetu.

D ržavn i svetnik pri svo
jem  delu uživa imuniteto, ne | 
m ore pa biti poslanec v d r
žavnem  zboru.

Predsednik republike
Predsednik republike je 

vrhovn i poveljnik oborože
nih enot Republike Slovenije 
in  se voh  za dobo petih let. 
N a lo ge  predsednika republi
ke so, da razpisuje volitve 
v  državni zbor, razglaša za
kone in  imenuje določene d r
žavne uradnike. Predsednik  
republike predstavlja državo  
na mednarodnem področju. 
Po leg  tega postavlja in odpo- 
klicuje veleposlanike in po 
slanike republike in spreje
m a poverilna pism a tujih d i
plom atskih predstavnikov. 
Predsednik republike izdaja  
listine o ratifikaciji, odloča  
o pomilostitvah in podeljuje  
odlikovanja in častne n a 
slove.

K ad ar se državni zbor za
rad i izrednega stanja ali vo j
ne ne more sestati, lahko  
predsednik republike na  
pred log  vlade izdaja uredbe  
z zakonsko močjo, ki pa jih  
m ora potrditi državni svet 
takoj, ko se le-ta lahko se
stane.

K ot sem zapisal na začet
ku, se ukinjajo trije domi se
danje slovenske skupščine. 
Nam esto njih bomo v  p ri
hodnje imeli državni zbor in  
državn i svet. Predsedstvo re
pub like  kot kolektivni organ  
p a  bo zamenjal predsednik  
republike.

Brane Lobn ikar

Naši poslanci

Vinko Drča
»Opravili smo le polovico 

načrtovanega programa. Naj
večji dosežki so osamosvojitev, 
samostojnost in mednarodno 
priznanje. Gospodarske raz
mere so žal takšne, kot so. Mi 
smo se najprej lotili kmetijske 
problematike in zanjo potreb
ne zakonodaje. Hoteli smo za
sebno kmetijstvo postaviti na 
pravo mesto, žal pa se je zako
nodaja zapletla v zboru zdru
ženega dela. Najbolj pereč je 
zakon o denacionalizaciji, pri 
katerem manjka še zakon 
o kmetijskih zemljiščih. Tako 
bi se upravičenci iz naslova 
denacionalizacije lahko odlo
čali med vrnitvijo zemlje v na
ravi ah pa bi jo dali za najem
nino skladu, ta pa potem kme
tu. Zavzemali smo se tudi za 
odkup zemljišč.

Pri lastninski zakonodaji 
sem se zavzemal, da bi podjet
ja, ki so bila ustanovljena po 
drugi vojni, dobili v last delav
ci glede na delovno dobo. Del
nice bi morale biti razdeljene 
enakovredno med vse zaposle
ne, ne glede na položaj, kajti 
stimulacija je bila opravljena 
že pri osebnem dohodku.

Zelo žal mi je, da se še nismo 
dogovorili o gradnji avtoceste.

Opozarjali pa smo na problem  
razdelitve kmetijskih zemljišč, 
kar se bo zgodilo z izgradnjo 
avtoceste. Med Preboldom in 
Vranskim namreč ni obvozni
ce. Ko se je delala komasacija, 
smo rezervirali zemljišče za 
3 km dolgo cesto, ki pa še ved
no ni urejena. Nad  avtocesto, 
kakršna je predvidena, kmetje 
nismo najbolj navdušeni, saj 
nam bo vzela kar 200 ha dra
gocene obdelovalne zemlje. Si
cer pa podpiram prizadevanja 
g. Oseta in Marolta, dokončno 
pa se bomo s traso avtoceste 
strinjali, ko bodo vsem oško
dovancem, kmetom, zamenjali 
zemljišča in ko bo opravljena 
komasacija zemljišč, ki jih bo 
razdelila avtocesta. Zahteva
mo tudi plačilo zaradi spre
membe namembnosti zemljišč, 
denar pa bomo namenili za 
namakalne sisteme ali meli
oracije.«

Majda Oblak
Mandatno obdobje, ki ga 

zaključujemo, je bilo zame 
osebno zelo naporno, saj sem

obveznosti sprejela s polno od
govornostjo in temu ustrezno 
svoje delo tudi opravljala. Ker 
sem bila izvoljena v zakono
dajno pravno komisijo in ko
misijo za poslovnik, sem poleg 
obveznosti na samih sejah 
zbora opravljala tudi te. Za  
ilustracijo naj povem, da je b i
lo do konca novembra 1992 
sklicanih 56 sej (tudi večdnev
nih) zbora združenega dela, 83 
sej (večdnevnih) zakonodajno 
pravne komisije in 17 sej ko
misije za poslovnik. Večine sej 
(razen redkih izjem) sem se 
aktivno udeleževala in dajala 
pripombe, amandmaje k zako
nom, razpravljala itd. Poleg 
vseh teh obveznosti sem bila  
večkrat na seji Z Z D  izvoljena 
v usklajevalne komisije zako
nov ali dnevnih redov, ki so 
zasedale vzporedno z zborom  
ali izven teh terminov.

K ljub temu da so mediji več
krat kritično in nekorektno 
predstavljali delo skupščine, 
menim, da smo v tem mandatu 
morali narediti veliko in smo 
to tudi storili; med drugim  
sprejeli ustavo, osamosvoji
tvene predpise, zakon o last
ninskem preoblikovanju po
djetij, volilno zakonodajo itd.

D a  pa vse ni bilo dobro in po 
željah ter prepričanju posa
meznikov, je normalno, zato 
tudi zapleti, saj so se morali 
mnogokrat sklepati kompro
misi med različnimi strankar
skimi interesi. Škoda, da je 
v politiki tako, saj bi bile lah
ko mnoge rešitve boljše, kot so 
in bo marsikje potrebno zade
ve popravljati. Seveda je vse 
odvisno od tega, koga bomo 
decembra izvolili na oblast.

Ves čas mandata sem bila 
redno zaposlena v Keramični 
industriji Liboje in kasneje 
v Keramiki Liboje kot delavec 
s posebnimi pooblastili in sem 
naloge poslanca opravljala po
leg rednih delovnih obvezno
sti, torej neprofesionalno, j. k.

Izvršni svet je sklenil
N a  82. seji so člani izvršnega sveta imeli 

kar obsežen dnevni red. N a jp re j so obrav
navali predlog odloka o spremembah in 
dopolnitvah odloka o zazidalnem  načrtu 
industrijskega obm očja Juteks Žalec. 
Predlog, ki določa prostorske pogoje za 
gradnjo proizvodnega kompleksa, je us
klajen tudi z zahtevami krajanov Ložnice, 
o njem pa bodo odločali poslanci občinske 
skupščine. B rez pripom b so člani izvršne
ga  sveta sprejeli še p red log odloka o loka
cijskem načrtu za daljnovod > Pod - 
log -Letuš.

N a  pobudo D om a upokojencev Polzela  
je izvršni svet sprejel nove cene oskrbne
ga dne zaradi višjih m aterialnih stroškov. 
Oskrbni dan v  enoposteljni sobi bo od 1. 
12. 1992 velja l 900 SIT , v  dvoposteljni pa  
831 SIT.

Tudi osnutek odloka o podelitvi konce
sije za izgraditev in upravljan je omrežja 
zemeljskega p lina so soglasno sprejeli in 
ga dali v  enomesečno javno razpravo. Fo 
sprejetju odloka bodo razp isali natečaj za 
najugodnejšega koncesionarja in ker so že 
izdelani projekti, lahko pričakujem o za
četek gradn je že v  začetku prihodnjega 
leta. Ogrevanje z zem eljskim  plinom, ki

ne sme biti dražje od kurilnega olja, tak
šen je namreč eden od pogojev v  koncesiji, 
bo največ prispevalo k ekološki sanaciji 
ozračja, ki je v  Savinjski dolin i precej 
obremenjeno. Zem eljski p lin  naj b i dobili 
v Žalcu , Petrovčah, Preboldu, Polzeli in 
Šempetru.

P r i obravnavi poročila o reševanju  
upravnih  zadev so ugotovili, da so v  tret
jem  tromesečju imeli za dvanajst odstot
kov več primerov in da je b ilo  v  tem ob 
dobju  v  obravnavi kar 20 tisoč zadev. K er  
je nerešenih več kot tri tisoč primerov, se 
je izvršni svet zavzel za zm anjšanje števi
la nerešenih zadev.

N arašča  tudi število ukrepov občinske
ga inšpektorata in sodnika za prekrške, 
zlasti na  tržnem in gradbenem  področju. 
Še najm anj prekrškov je na veterinar
skem, vodnogospodarskem  in gozdar
skem področju, saj inšpektorjem  še ni bilo  
potrebno ukrepati. Zanim ivo je, da v S lo 
veniji ugotavljajo zelo razširjeno nezako
nito sečnjo gozdov, teh prim erov pa v  o b 
čini Žalec očitno ni.

Izvršni svet je m ed drugim  soglašal 
z vsebino statuta javnega zavoda Z d rav 
stveni dom Jožeta Potrate Žalec.
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Ljudje za ljudi
Predsedstvo Občinskega  

odbora Rdečega križa Ža lec  
je pregledalo letošnje delo
vanje in ocenilo, da so po
novno opravili obsežno hu
manitarno poslanstvo. Pri 
tem je nekaj krajev v  občini 
še posebej izstopalo, drugod  
pa bodo m orali z novim i ak 
tivisti ponovno zaživeti.

Letos je bilo  največ opra
v il z begunci, teh je sedaj 
v občini okoli tristo. Ž iv ijo  
pri družinah, 61 pa jih  je 
v  začasnem zbirnem  centru  
v  Letušu.

Družine z begunci preje
m ajo občasno pakete s hrano  
in  z drugim i potrebščinami. 
N ekaj so doslej darovale tudi 
trgovske organizacije in  ob 
čani v  posebne košarice  
v  posameznih trgovinah, 
precej pa so prispevali tudi 
sosedje in sodelavci.

Pomoč nudi tudi Karitas, 
večkrat pa so pomoč pripe
lja li tudi iz slovenskega k u l- 
tum o-športnega društva  
Oton Župančič iz Sa lzburga, 
njihov član Franci Pesjak pa  
je poklonil rabljen  kom bi. 
Izkazali so se tudi učenci os
novnih šol, prijatelji iz Š v i
ce, posebno Traugot B ieder- 
man, ter številni domačini.

Z a  begunski center v  L e 
tušu skrbi Občinski štab za 
civilno zaščito pri Sekretari
atu za obram bo občine Ž a 

S I P R O

lec, sredstva pa dobim o z re
publike. Sem prinašajo po
moč domačini, pa tudi učen
ci osnovnih šol obiskujejo  
begunce in jim  prinašajo da
rila. Ob tednu otroka je b il 
zelo prisrčen obisk učencev 
O Š Braslovče, skupina otrok  
iz centra pa se je udeležila 
prireditve v  Žalcu. Vse to be
gunskim otrokom veliko po
meni, saj so za m arsikaj pri
krajšani. So pa begunci hva
ležni za vse, kar jim  v  centru 
nudimo: za okusno hrano  
z braslovške šole, za zdrav
stveno pomoč s Polzele in 
Žalca, sodelavkam, ki delajo  
z njim i vsak dan, socialnim  
delavkam, občinski in kra
jevni organizaciji R K  in  se
kretariatu za obram bo.

Letos je OO  R K  v  Žalcu  
dobil dodatno skladišče, saj 
je tako možno sprejeti več 
darovanih oblačil, obutve in 
druge opreme, kar potrebu
jejo socialno šibki. Potrebe 
pa so vse večje, saj pakete 
s hrano razdeljujem o tudi 
socialno ogroženim druži
nam, zato zaloge kaj hitro  
poidejo. Pri tem sodelujemo  
s Centrom za socialno delo, 
kar je zelo dobrodošlo, v  to 
pa se bodo morale bolj vk lju 
čiti tudi krajevne organiza
cije RK.

V  tem letu je b ilo  tudi se
dem krvodajalskih akcij, ki

d.o.o., Stanovanjsko 
podjetje Žalec

se jih  je  udeležilo 1033 daro
valcev, kar je znatno več kot 
lani. Najzaslužnejši krvoda
jalci so se udeležili srečanja 
v Veržeju. V  tednu R K  so 
m ladi člani R K  sprejemali 
novince, v trinajstih tečajih 
prve medicinske pomoči za 
voznike motornih vozil pa je 
bilo  prijavljen ih  273 kandi
datov, vendar jih  je 68 m ora
lo izpit ponovno opravljati.

Predsedstvo je ocenilo tudi 
druge oblike dela in hum ani
tarne pomoči ob naravnih  
nesrečah, požarih  (primer 
Sevšek), več razum evanja in 
pomoči pa pričakujem o od 
tistih, ki so sposobnejši takš
no pomoč nuditi. Zato  pozi
vamo vse, da postanejo naši 
člani. Delovanje v  R K  res ni 
najhvaležnejše delo, je pa  
plemenito in nadvse potreb
no. Zato ponudite svojo po
moč po svojih zmožnostih, 
saj nikoli ne veste, a li je ne 
boste potrebovali celo sami. 
Skupaj dokažimo, da smo 
ljudje hum ane in pravične 
d ru žbe !

Zarad i neprimernega  
ogrevanja smo že nam eravali 
center v Letušu zapreti in 
begunce preseliti v  Ilirsko  
Bistrico. Vendar je ponovno 
priskočil na pom oč Karitas 
iz Petrovč, prek katerega bo  
denar za ureditev in plačilo  
ogrevanja prispeval avstrij
ski Karitas iz Gradca. Radi
atorje smo prejeli iz Italije, 
iščemo pa še p ra ln i stroj.

Janez Meglič

Časopis »Savinjčan« izdaja 
ČZP »Savinjski občan«, p. o., 
Žalec, Heroja Staneta 1 
Telefon: 711-433, 711-451, 
Fax: 711-433
Ustanovitelj in izdajatelj: 
Skupščina občine Žalec 
Predsednik izdajateljskega 
sveta: Milan Dobnik 
Uredniški odbor: Franci Ža
gar (glavni urednik), Janez 
Kroflič (odgovorni urednik), 
Janez Cukjati, Nataša Jan, 
Brane Lobnikar, Darko Na- 
raglav, Andreja Žolnir, Hen
rik Krajnc, Adi Vidmajer 
Vodja dopisništva: Vladka 
Cerovšek
Lektorica: Mojca Nahtigal 
Naklada: 13.000 izvodov 
Tisk: D. P. Delo, Tisk časopi
sov in revij, p. o., Ljubljana, 
Titova 35.

Po sklepu RK za informira
nje št. 23-91 je Savinjčan 
oproščen TPD.

Najemnine za stanovanja se v novembru 1992 ne 
bodo povečale. Povprečna najemnina za stanova
nje v novembru znaša 2.409,30 tolarjev, kar je 41,80 
tolarjev za m2.

Najemnine za poslovne prostore se bodo za 
november povečale za 6,5%.
Povprečna najemnina za m2 poslovnega prostora 
znaša za mesec november 325,50 SIT.

Z D R U Ž E N A  U S T A
Delavska stranka 

Demokratska stranka upokojencev 
Socialdemokratska unija 

SDP Slovenije



Intervju s prof. Milanom Dobnikom

Z delom občinske skupščine sem zadovoljen!
»Mnogo bo še potrebno storiti,« pravi žalski župan

Prejšnji mesec ste v  Sa 
vinjčanu lahko p rebra li in 
tervju s predsednikom  izvrš
nega sveta Borisom  K ra jn 
cem, tokrat pa smo se na po 
govor povabili k županu M i
lanu Dobniku. O dgovarja l 
nam je na vprašanja o delu  
občinske skupščine, o poli
tičnih strankah, o sam opri
spevkih, samostojni savin j
ski regiji in še o čem. Po  po 
govoru pa se je zopet vrnil 
k  resnemu delu, saj ga , kot 
pravi sam, čaka še veliko.

Letos m ineva drugo  leto 
vašega županovanja. A li  se 
delo, ki ga opravljate, močno 
razlikuje od vizije, ki ste jo 
imeli, preden ste nastopili 
prvo funkcijo v  občini?

»P ravzaprav  ni bistvene  
razlike med mojo vizijo in  
resničnim delom  župana. 
V  teh dveh letih smo s sode
lavci opravili večino dela, ki 
smo si ga na začetku zastavi
li, seveda pa je ostalo tudi 
nekaj nerešenih vsebinskih  
vprašanj. Neizpoln jene so 
ostale na prim er obljube  
o avtocesti, vendar rešitev 
tega vprašanja ni odvisna od  
občinskih, temveč od držav
nih organov. Seveda pa nas 
uspehi pri dosedanjem  delo
vanju niso uspavali, saj smo 
si že zastavili nove cilje.«

Odločanje na občinski 
ravni je razdeljeno med vami 
in Borisom  K rajncem  kot 
predsednikom izvršnega  
sveta. Po njegovih besedah je 
vajino sodelovanje dobro. 
Kakšna pa je vaša ocena?

»Ugotovitev predsednika  
izvršnega sveta je zelo lepa. 
Osebno mislim, da se lahko  
oba pohvaliva z dobrim  so
delovanjem. N a  začetku 
mandata sva se dogovorila, 
da bo dokončno odločal 
o posamezni stvari tisti, ki je 
zanjo zadolžen. Seveda pa 
poskušava vplivati eden na 
drugega. Sicer pa si politiko  
predstavljam  kot način spre
m injanja in izboljševanja  
določenih vsebinskih podro 
čij, ne pa kot področje uve
ljavljan ja nekih osebnih in
teresov. In ker je verjetno 
predsednik izvršnega sveta 
enakega mnenja, nam a ni b i
lo težko sodelovati in v  zado
voljstvo občanov rešiti tudi 
kakšen zapleten prim er.«

Z adn ji dve leti tudi občin
ska skupščina delu je po p a r
lamentarnem večstrankar
skem sistemu. K ak o  se je iz
kazalo tovrstno sodelovanje?

»L ju d je  pri nas niso vajeni 
demokracije, zato pogosto 
negativno vrednotijo običaj
ne demokratične pojave. N a  
žalost na to močno vplivajo  
tudi sredstva javnega obveš
čanja, ki po navadi karik ira
jo nekatera dogajan ja  v re
publiški skupšini. V  parla 
mentu je namreč normalno, 
da se ljudje kregajo  in včasih  
celo zmerjajo. Nenorm alno  
pa je dogajanje, ki smo mu 
priča zadnji čas, ko skupšči
na v L ju b ljan i ni sklepčna in 
ne more sprejemati odloči
tev. S  tovrstnimi problem i se 
v občini nism o srečevali. 
Smo se sicer kar nekajkrat 
sprli, vendar nikoli ni prišlo  
do situacije, ko b i b ilo  delo 
skupščine blokirano. Edina  
resnejša grožnja je  b ila  ta
krat, ko smo hoteli pristaši 
Dem osa zm anjšati prispevke  
za stranke. L ibera ln i demo
krati in člani S D P  so temu 
močno nasprotovali, na kon

Pa  če bi m orali kot šolnik 
oceniti delovanje žalske 
skupščine, kakšno oceno bi ji 
pripisali?

»Ocena b i lahko zvenela 
samovšečno, zato bi se oce
njevanju rajši odrekel. Je pa 
res, da sem z delovanjem  ob 
činske skupščine zadovo
ljen.«

cu pa smo tudi v Demosu  
ugotovili, da je modro odsto
piti od te namere, saj se z njo 
ni strinjala večina poslan
cev. Zarad i m odrega delova
nja ene in druge strani nam  
je tako uspelo uresničiti 
stvari, k i jih  prej tudi vrsto 
let niso m ogli obravnavati.«

K ako se v  žalski občinski 
skupščini kaže vpliv posa
mezne stranke pri sprejema-

»V p liv  se pokaže pravza
prav že p ri sami pripravi 
gradiva za zasedanje skupš
čine. K o pripravljam o posa
mezne rešitve, poskušamo 
poiskati tisto pot, ki bi 
ustrezala strankam  v parla 
mentu. Pogosto tudi pred za
sedanjem skupščine pride do 
posvetovanj in usklajevanj, 
tako da je vsebina kolikor 
toliko sprejem ljiva za vse 
stranke. P a  tudi na samem  
zasedanju skupščine lahko  
posamezni odborniki pred
lagajo am andm aje k predlo
gu. N a  koncu pač sprejmemo 
tako popravljeni predlog.«

nile, saj funkcije župana ne 
gledam  kot nekaj, kar m o
ram  obdržati za vsako ceno, 
temveč kot položaj, ki mi 
omogoča, da določene stvari 
spremenimo na bolje.«

Občina je državna ustanova. 
A li so v  Ž a lcu  potrebne 
kakšne spremembe?

»K a r  zadeva število delav

ki sta vsaka za sebe dovolj 
tehtni. N a  eni strani so arhe
ologi, ki menijo, da je kul
turno -  zgodovinsko dedišči
no potrebno obvarovati, na 
drugi strani pa so kmetje in 
naravovarstveniki, ki meni
jo, da je tudi obdelovalna  
zem lja takšna vrednota, ki jo 
je treba ohraniti. Tako sta 
obe strani izrekli veto na eno 
ali drugo varianto, zato je si
tuacija videti nerešljiva. M i-

sedaj močno racionalizirali, 
vendar pa sem si vedno želel, 
da b i b ila  uprava bolj ekspe- 
ditivna. Postopki, ki sedaj 
trajajo  dolgo, b i se morali 
skrajšati, tako da b i posa
meznik lahko dobil določeno 
dovoljenje ali dokument 
v enem tednu, ne pa šele po 
nekaj mesecih čakanja.«

Povezava regije s centrom  
države je b ila  vedno po
membna. Vendar se vpraša-

ski vozel presekati država  
oz. novi državni zbor. In  če 
na koncu lahko samo nam ig
nem: videti je, da bom o še 
pred  državnim  posegom  
uspeli najti rešitev v oboje
stransko zadovoljstvo. Ven
dar še ni ničesar dokončno 
odločenega.«

Avtocesta tako ostaja na 
plečih novega državnega  
zbora?

»Izgradn ja  prometnih zvez

Pri izgradni avtocest b i bilo  
•možno pridobiti tudi tuj ka
pital, saj v tem prim eru ni 
nevarnosti zaradi uporabe  
denarja iz tujine, povečalo  
pa b i se lahko tudi število 
delovnih mest, saj b i gradnja  
lahko im ela značaj javnega  
dela, kakor je bilo na primer 
v Am erik i ali v Nem čiji v tri
desetih letih tega stoletja.«

N a  začetku županovanja  
ste dejali, da je čas sam opri
spevkov minil. Dejavnosti 
v občini naj bi se financirale  
iz občinskega proračuna. A li 
se je medtem vaše mnenje 
kaj spremenilo?

»T ak rat nisem mislil, da  
sam oprispevek ni več aktu
alen, samo razpoloženje lju 
di je b ilo  odklonilno. Se pa  
m oram o zavedati, da lahko  
določene skupne zadeve ure
dimo ali prek davčne politi
ke, tako da dejavnosti p laču
jemo iz proračuna, ali pa de
javnosti plačujemo iz samo
prispevka. Samoprispevek je 
tako neka oblika obdavče
nja, za katerega se sami od
ločimo. Razlika med davki in 
sam oprispevkom  je ta, da se 
prv i stekajo v državni ali pa  
občinski proračun, kar pora
ja vprašanje, ali se bodo  
sredstva vrn ila nazaj za po 
trebe občanov, medtem pa je 
denar, zbran  s samoprispev
kom, strogo namenski in ni 
nevarnosti, da b i se porabil 
v druge namene. Zato  je sa
m oprispevek še vedno aktu
alen in  predstavlja eno bo lj
ših rešitev, saj pomeni m ajh
no denarno breme za posa
meznika, lokalna skupnost 
pa s tem denarjem lahko 
začne določeno akcijo.«

Novosti so tudi v  šolstvu. 
Poseben prim er predstavlja  
Zavod  za spremljajoče de
javnosti. K aj se pravzaprav  
dogaja na tem področju?

»Z av o d  za spremljajoče 
dejavnosti je nastal v želji,

M islite, da b i poslanci 
v sedanji občinski skupščini 
lahko dokončali svoj m an
dat, ali pa  bi bile boljše 
predčasne občinske volitve, 
ki jih na prim er napoveduje
jo v L jubljani?

»Osebno mislim, da bi ta 
skupščina lahko delovala  
naprej, ker do sedaj ni bilo  
nekih resnejših problemov. 
Edini problem  je pravzaprav  
mejna sklepčnost predvsem  
zbora združenega dela, pa  
tudi v  družbenopolitičnem  
zboru nekaj delegatov ne 
prihaja na seje. Vendar se 
večina vedno zbere, tako da  
ne vidim  vzroka, da bi m ora
li zamenjati skupščino. N i 
mam pa tudi nič proti, če bi 
bile  volitve sorazmerno 
kmalu. K o  bo  sprejet zakon  
o lokalnih skupnostih, se bo 
do te stvari verjetno spreme

nje avtoceste A rja  vas 
-  L ju b ljan a  še vedno ni pre
m aknilo z mrtve točke. Vse 
bolj se zdi, da to postaja bolj 
prestižno politično vpraša
nje kakor dejanska potreba.

»P red  kratkem smo imeli 
tiskovno konferenco, na ka
teri smo slovensko javnost 
seznanili s problem atiko  
gradn je avtoceste v naši ob
čini. V  igri sta dve varianti,

je p ravzaprav osnovna nalo
ga slovenske države. D obre  
ceste, železnice in razvite te
lekomunikacije so osnovni 
pogoj za razvoj gospodar
stva. In ker je b ilo  slovensko  
gospodarstvo vedno odvisno  
od dobrih  povezav in poti, ki 
so vodile od Jadranskega  
m orja v  notranjost Evrope, 
ostaja izgradnja infrastruk
ture osnovni pogoj za razvoj.

da b i spremenili prvotno  
združenje osnovnih šol. R av
natelj naj bi se ne ukvarjal 
z materialnim i problem i šo
le, vendar pa danes mislim, 
da smo takrat vsi skupaj za 
šli v past. Ravnatelj vendarle  
m ora skrbeti za materialni 
del v  šoli, tako da je prišlo  
med Zavodom  in ravnatelji 
do določneih napetosti. R av
natelji se sedaj včasih nočejo

zanim ati za stvari, ki b i jih  
m orale zanimati. Tako lahko  
kakšen ravnatelj reče: ,Kaj 
me briga  hišnik, to je  stvar 
Zavoda ,“ vendar ni tako. Ti 
delavci delajo na šoli in  
opravljajo  dejavnost za šolo.

Rešitev bi lahko iskali tudi 
v sosednjih državah, kot so 
Avstrija , Italija ali Švica, 
kjer tehnični del na šoli šte
jejo m ed občinske uslužben
ce, ki so odgovorni ravnate
lju. Po moje bo to še n a jbo lj
ša rešitev.«

V  Sloveniji prihaja do no
ve lokalne ureditve, pred  
kratkim  pa je iz Savinjske  
doline prišla pobuda za 
ustanovitev samostojne sa
vinjske regije. K o liko  so ta 
pričakovana upravičena?

»Zaenkrat je podan samo 
osnutek zakona o državni 
upravi. Ugotovili smo, da je 
predvideni celjski okraj pre
velik, saj je med skrajnim a  
koncema dobrih sto kilome
trov. Celje kot center b i tako  
postalo obrobnim  krajem  ze
lo oddaljeno. Zato smo po
mislili, da b i bilo dobro, če b i 
v m ejah sedanje občine 
ohranili upravni okraj in 
smo pravočasno podali tudi 
takšno pobudo. Res je si
cer, da bi upravni okraj s se
dežem  v Žalcu  pomenil ne
koliko več uradnikov, ven
dar b i ljudje lahko zadeve še 
vedno urejali v Ža lcu  in si 
tako prihranili pot in čas. 
D rugače pa b i Žalec brez 
upravnega središča postal 
velika vas.«

K lju b  vsemu je Savinjska  
dolina zaključeno gospodar
sko in kulturno območje, ki 
b i težko našlo identifikacijo  
v celjskem okraju.

»Savin jska dolina je čisto 
nekaj drugega kakor Celje, 
Šm arje ali Laško. Savinjska  
dolina je zaokrožena Celota 
z določeno gospodarsko  
usmeritvijo, s hmeljarstvom, 
ki tako značilno vp liva na 
razm išljanje ljudi. Je tudi 
posebno kulturno območje, 
ki na pojave reagira drugače, 
kakor reagirajo na K ozjan 
skem ali pa kje drugje. Z a ra 
di vsega tega ne vidim  razlo 
ga, da bi se vključevali 
v drugo, od nas različno ob
močje.«

Kakšne naloge vas še ča
kajo do konca mandata?

»K o t sem že omenil, je ena 
izmed nalog rešitev p roble 
mov v šolstvu, če se bodo po 
kazale potrebe po posegu  
občine. D rugo področje m o
jega prihodnjega delovanja  
je oživljanje obrtne cone, za 
katero smo pred kratkim  
sprejeli zazidalni načrt. Zelo  
rad  bi nekaj storil na po 
dročju turizma, ki ima v  S a 
vinjski dolini velike možno
sti za uspeh. Braslovče s svo
jo okolico imajo idealno  
možnost, saj so mi na nekem  
posvetovanju dejali, da nam  
denar leži dobesedno na ce- 

»sti in da ga je treba znati 
samo pobrati. Vsekakor 
ostaja tudi vprašanje avtoce
ste, za katero pa moram  
priznati, da sem postal v do 
ločeni meri resigniran, ker 
vidim , da smo, po domače, 
kot občina ,p rekratki“.«

B. Lobnikar



Nagrade in priznanja hmeljarjem

S L
Adriatic’
zavarovalna družba d.d.

VSE VRSTE 
ZAVAROVANJ

SPREJMITE NASVET 
NAŠIH ZASTOPNIKOV

assicurazioni s.p.a.

ŠLANDROV TRG (nad pošto), tel.: 712-181

POOBLAŠČENE AGENCIJE IN ZASTOPNIKI:
AZUR d.o.o.

delovni čas: od 8. do 12., sreda do 17. ure

V R A N S K O : Rom uald PAVLIČ , Brode 24, Vransko

T A B O R , G O M ILSKO , TR N AVA : V iktor D R O LC , Črn 
Vrh 45, tel.: 72fi-004; Rom an RA N Č IG A J, Kap la 62

B R A S L O V Č E : Renata R O T E R -K R A LJ . Rakovlie 49

P O LZ E LA , AN D RAŽ: Andrej PO TO Č N IK , Po lze la  86 
tel.: 721-128 KZ  Po lze la  (vsak četrtek od 8. do 11 
ure)

G ALIC IJA : Marija STU D N IČK A , Podv in  216, Žalec, tel 
712-734

Š E M P E T E R , PONIKVA: Bojan PU ST IN EK , Podvin 1 
Po lze la , tel.: 721-086

P R E B O LD : Dragica ŠON , M igojn ice 122, tel.: 714-41 i

G R IŽE , Š E Š Č E :  A lida V O D E B , Pongrac 100/a, G riže  
tel.: 713-887

P E T R O V Č E : Marjana T O P O LO V E C , Podvin 232 
Ža lec, tel.: 714-479

Ž A LE C , V R B JE : Jernej K O S T O M A J , Fl. Poh lina 4 
Ža lec, tel.: 712-447

V IN S K A  G O RA : G ina  K O R O TA Č N IK , V inska Gora  47 
tel.: 853-032

LE T U Š : Marjana K O R E Z , Letuš 104, tel.: 885-270

G O T O V L JE : Darko D O ŠLE R , Gotov lje  106/a, 
tel.: 713-713

LIzVEC , LIBOJE: Bojan VA JD IČ , Trubarjeva 55/a, 
Celje, tel.: 21-866

Ustanovili 
bomo društvo 
podeželske 
mladine

Iz nekdanje zveze slo
venske kmečke rffiadine, 
k i je delovala v  okviru  
Z S M S , smo ustanovili 
zvezo slovenske podežel
ske mladine. S  preimeno
vanjem  želimo razširiti 
delovanje na vso podežel
sko m ladino. To ni poli
tična organizacija in bo  
delovala prek regije in  
društev na občinskem o b 
močju. Tudi v  Savinjski 
dolin i se želijo m ladi na 
vasi bolj povezati, zato 
smo se odločili za ustano
vitev Društva podeželske 
m ladine Sp. Savinjske  
doline.

Iniciativni odbor D P M  
vab i vse m lade na pode
želju  na ustanovni občni 
zbor društva, ki bo v  so
boto, 28. novembra, ob  
19. uri v  dvorani Zadruge  
Gotovlje. Po zaključku  
uradnega dela bo družab
no srečanje. Z a  dobro vo
ljo  bo  igral ansambel O li
ver Twist. V ab ljen i!

Usoda šole je odvisna 
od usode učitelja

V  začetku novembra je OO  
L D S  Žalec organizirala sku
paj z aktivom ravnateljev ob
čine Žalec pogovor z mini
strom za šolstvo gospodom  
dr. Slavkom Gabrom.

V  zbornici OŠ Braslovče,’ 
kjer je potekal pogovor, je mi
nister odgovarjal jasno in ne
sporno. Tako je med drugim  
zatrdil, da verouk ne more biti

predmet v šolah, da ni denarja 
za prehrano za vse otroke, kaj
ti za to bi potrebovali 3,2 mili
jarde tolarjev, da je gmotni 
položaj šolstva slab, še posebej 
investicijski del, ki pa ga na
meravajo izboljšati z medna
rodnimi krediti. Gaber je tudi 
povedal, da bo potrebno po
udariti izobrazbo in da so uči
telji kot najbolj izobražen sloj 
Slovencev premalo samoak-

tivni, da bi na tem področju 
sami nekaj ukrenili. »Vseka
kor pa bo ekipa na ministrstvu 
težila k postopnemu spremi
njanju šolstva, izločevanju po
litike in ideologije iz šol in se 
še posebej izogibala eksperi
mentom, ki smo jim bili v šol
stvu priča doslej,« je zaključil 
javno tribuno minister Gaber.

G. V.

Eko socialni sistem
Minister za kmetijstvo Jože Protner se je s svojim i sodelavci sestal s član i odbora za 

razvoj kmetijstva pri liberalno-dem okratski stranki. Pogovor je b il namenjen strategiji 
razvoja kmetijstva v  Sloveniji. K ako zagotoviti stabilno kmetijsko proizvodnjo, kakovost 
hrane, kako prehraniti slovensko prebivalstvo, kakšna bo nadaljn ja poseljenost, kako  
zaščititi kmetijsko zem ljo in kako pridelati cenejšo hrano, so bile  glavne teme pogovora. 
Udeleženci pogovora so im eli kar nekaj pomislekov, ali je E K O  socialni m odel najprim er- 
nejši. ji ji

Prejšn jo  soboto je b il za 
slovenske hm eljarje družab
ni večer v  dvorani Hmezada, 
kjer so najuspešnejšim hme
ljarjem  podelili nagrade in 
priznanja za visoke pridelke 
hmelja, letnik 91. Ta tradici
onalna prireditev b i m orala  
biti avgusta, pa  je bil tedaj 
v Ž a lcu  svetovni hmeljarski 
kongres, precej dela pa je  b i
lo tudi p ri preimenovanju  
Poslovne skupnosti za hme
ljarstvo Slovenije v  Hm eljar
sko d ružbo  Slovenije. N a  so

botnem večeru so uradno  
im enovali tudi hmeljarskega 
starešino Rudija Štampeta 
in njegovo spremljevalko  
Lenko Pirš. Preden je pred
sednik Hm eljarske družbe  
Slovenije podelil nagrade in  
priznanja, sta spregovorila  
M ilan  Žo ln ir in M arta D o li
nar, tekmovanje za visoke 
pridelke hmelja letnik 91 pa 
je pojasnil Franc Oset, sveto
valec za hmeljarstvo in pe
dologijo na žalskem inštitu
tu, in m ed drugim  poudaril:

» Ž a l  z dokaj veliko zamudo  
podelju jem o nagrade in 
priznanje hmeljarjem za do
sežena mesta pri pridelova
n ju  hm elja v  letu 1991. M ed  
posam ezniki podeljujemo  
nagrade hm eljarjem  v dveh  

.konkurencah, za savinjski 
go ld ing in auroro. G lede-jia  
nedopolnjen pravilnik o tek
m ovanju za visoke pridelke  
v tekmovanje niso vključeni 
še p ridelk i C -  kultivarjev. 
V  prihodnjem  letu bomo na
grade in priznanja podelili

Za večjo požarno varnost
G asilc i s Polzele so še tudi letos vk ljučili v  mesec požarne varnosti. Poleg glavne vaje, ki 

je b ila  v  Tovarni nogavic na Polzeli, so med tednom pripravili za 600 učencev osnovne šole 
in za  kolektiv šole Polzela predavan je in praktični prikaz gašenja požara z ročnimi 
gasiln im i aprati, predavanje o požarn i preventivi in prikazali suho vajo  -  trodelni napad.

Zanimiva razstava
Inštitut za hm eljarstvo in p ivovam ištvo v  Ž a lcu  letos 

praznuje 40-letnico obstoja. V  počastitev te obletnice so na 
Inštitutu v Žalcu  p rip ravili razstavo vzorcev hm elja letnik 
1992 in še nekaterih drugih zanimivosti v  zvezi s hm eljar
stvom. O razstavi nam  je svetovalec za hm eljarstvo in pedo
logijo na Inštitutu Franc Oset povedal, da je razstavljenih  
142 vzorcev z vseh obm očij Slovenije, kjer pridelu jejo  hmelj. 
Analize vzorcev kažejo na pravilno odločitev glede tehnolo
ške zrelosti, sama razstava in razstavljeni vzorci pa to potr
jujejo. Izdali so tudi jubilejno številko glasila  Hmeljar. 
V  času, ko je b ila  razstava odprta, pa je b il možen tudi ogled  
inštituta. N a  sliki: D e l razstave.

T. T A V Č A R

ODBOR ZA UPOKOJENSKO 
PROBLEMATIKO

29. oktobra se je v  Gostišču N ovak  v  Gotovljah  
v dopoldanskih urah  zbrala  kaj čudna druščina. Z b ra li 
so se upokojenci iz žalske občine, tisti, ki so člani 
S IV IH  PA N T E R JE V , seniorske frakcije L IB E R A L N O 
D E M O K R A T S K E  S T R A N K E . Žalsk i libera ln i demo
krati so namreč družno s sivimi panterji ustanovili 
O dbor za upokojensko problematiko.

Navzoče sta pozdravila mag. D ragan  Černetič in 
dr. Boris Berce. Potrd ili so petčlanski odbor (člani so 
izključno upokojenci). Trenutno je za njih  najbolj 
aktualno obveščanje upokojencev o zdravstvenem  
zavarovanju. Vse ostale točke so zapisali v program  
dela in ga sprejeli kot vodilo za svoje nadaljn je  delo.

Vsi, ki vaš delo odbora zanima, se lahko oglasite na 
naslov: OO  L D S  Žalec, O dbor za upokojensko proble 
matiko, U l. Ivanke U ran jek  6, 63310 Žalec.

G . V.

tudi njim. Tekmovalce smo 
izbra li skupaj s Hm eljno ko
misijo Slovenije in svetoval
no službo Inštituta za hm e
ljarstvo in pivovam ištvo  
v Žalcu, nagrade in p rizna
nja pa letos podeljuje H m e
ljarska družba Slovenije.«

Z a  sorto savinjski go ld ing  
je prava nagrada p ripad la  
hm eljarju M arku Za jcu  iz 
Podloga, ki je na hektar p ri
dela l 3027,08 kg hmelja, d ru 
ga  V ladu  M arovtu iz TopoT 
velj (2541,40) in tretja D ragu  
Tanjšku iz Podvina, ki je na  
hektar pridelal 2533,02 kg  
hmelja.

P ri sorti aurora je prvo  
mesto pripadlo  A lo jzu  L u k 
m anu z Gomilskega, ki je na  
ha pridelal 3170,65 kg, druga  
Ivanu Zagoričniku iz Pod lo 
ga  (3152,60) in tretja Ivanu  
Povšetu iz Pod loga  
(3071,36). Pri delovnih orga
nizacijah je prvo mesto p ri
padlo  K K  Ptuj Zavrč, tu so 
vštete vse tri sorte -  golding, 
aurora in bobek, ki so jih  
pridelali po 2027 kg na hek
tar, drugo mesto je p ripad lo  
K K  Ptuj D ravsko polje  
(1780) in tretje mesto H m e
zadu  Kmetijstvo Žalec  
(1745).

Tone T A V Č A R

Borci počastili 
spomin

Pred dnevom mrtvih so žal
ski borci kot leta doslej pri 
spomeniku pred žalskim os
novnošolskim centrom pripra
vili krajšo komemoracijo, 
s katero so počastili spomin na 
žrtve druge svetovne vojne 
v letih 1941-45. S tem so se 
spomnili vseh padlih, mučenih 
in do smrti trpinčenih rojakov, 
ki so padli za svobodo Slove
nije.



NE LEVO NE DESNO. NA BOLJE.
Tudi v Žalcu deluje del Drnovškove ekipe liberalnih demokratov. Liberalna demokracija j e  tržna in zmanjšuje vlogo države. 
Prisegamo na pravno državo. Poudarjam o socialno enakost. Smo odprti za različna mišljenja, svobodo izbire, strpni 
do drugače mislečih in odprti v Evropo in svet. Žalska ekipa liberalnih demokratov deluje stalno in ves čas v prostoru, 
kjer je  doma. Kandidaturi gospodov dr. Janeza Zupaneca in Nika Rožiča sta p lod  treznega premisleka, kdo je  tisti, ki 
bo lahko barve prebivalcev Spodnje Savinjske doline najbolje in najbolj dostojno zastopal.

Vaš glas ZA gospoda ZUPANECA in gospoda ROŽIČA je  vaš glas 
ZA gospoda dr. JANEZA DRNOVŠKA - predsednika bodoče

slovenske vlade.

D r. JANEZ ZUPANEC:
Star je  41 let in sodi med najbolj 
izobražene Savinjčane. Že trinajsto 
leto je  zaposlen na Institutu za  
hmeljarstvo in pivovarstvo, kjer vo
d i oddelek za agrokemijo. Strokov
njak neobremenjen s politiko bi 
vsekakor znal zastopati interese 
tako strokovnosti, hmeljarjev in do
mačega kraja. Je velik ljubitelj 
narave in kot tak prepričan, da 
moramo povezati obstoječe izkuš
nje, znanje in informacije o razme
rah v okolju. O b  soglasju politike in 
strokovnih ljudi m oram o pripraviti 
strategijo našega prihodnjega odno
sa do ekologije, ki m ora biti za pre
bivalce sprejemljiva in takšna, da 
ljudje lahko v njej sodelujejo.

N IK O  R O ŽIČ :
Braslovčan, eden izmed najuspeš
nejših menedžerjev v  Sloveniji, tudi 
z  mednarodnimi izkušnjami, eden 
redkih, ki uspešno vodi tudi družin
sko kmetijo na demografsko ogro
ženih Dobrovljah. Niko Rožič j e  
diplomirani inženir geodezije in 
gradbeništva, ki j e  z  vsem svojim  
preteklim delom dokazal, da mu  
korenine, iz katerih izhaja, nekaj 
pomenijo. Savinjčanke in Savinjčani 
bi z  njim dobili razsodnega in 
strokovnega poslanca, ki bi znal 
utemeljeno zastopati barve naše 
doline in pom agal reševati proble
me, ki tarejo tukaj živeče ljudi. V  
svojem dosedanjem življenju j e  Niko  
Rožič delal preudarno in razumeva
jo če  in takšen bo ostal tudi vnaprej.

D r. J a n ez  Zupanec N ik o  R ožič

LIBERALNO-DEM OKRATSKA STRANKA
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stranka

Vse za materialni in duhovni 
preporod podeželja!

A ndrej Starm an živi 
v M alih  Braslovčah in je 
kandidat demokratske 
stranke za poslanca v d r
žavni zbor. Rodil se je 
pred  49. leti na Dolenj
skem  kot 14. otrok delav- 
sko-dninarske družine. 
Po končani osnovni šoli 
in gim naziji v  Brežicah se

je vpisal na pravno faku l
teto, kjer je diplom iral le
ta 1967. Po opravljeni 
pripravniški praksi na  
okrajnem  sodišču v  Celju  
se je zaposlil v  rudniku  
Velenje kot pravnik in  
napredoval do poslovne
ga  sekretarja podjetja. 
N jegovo naslednje delov
no mesto je bilo  v  M ari
boru, k jer je kot namest
n ik  vodje sektorja v Z a 
varovalnici M aribor p ri
dob il specializacijo iz za 
varovalništva. Po nastan
ku zavarovalne skupnosti 
Trig lav  se je preselil 
v  L ju b ljano  in se zaposlil 
p ri G Z S  kot samostojni 
svetovalec za področje  
industrije in gradben i
štva. Danes pa je samo
stojni podjetnik.

Kot družboslovec se je 
ves čas svojega dela sre

čeval s problem atiko m a
terialnega in duhovnega 
barom etra ljudi v  svojem  
delovnem in bivalnem  
okolju. Svojega znanja ni 
m ogel v  polni meri uve
ljaviti zaradi svojega po
litičnega stališča do rea l- 
socializma, k ljub priti
skom  ni b il nikoli član  
Z K .
D anes vid i to priložnost 
v  parlam entarni demo
kraciji, k jer so znanje, 
m orala in duhovna svo
bo da  vrednote, ki jih S lo 
venija potrebuje ne glede  
na strankarsko pripad 
nost. Če bo izvoljen, se bo  
zavzem al za preporod po
deželja, ki v  prihodnje ne 
sme biti odmaknjeno od  
urban ih  središč in zato 
obsojeno na životarjenje 
in  enostavno reprodukci
jo. Rdeča nit njegovega 
političnega dela bo po li
centrični razvoj S loveni
je. Podeželju smo dolžni 
dati tisto, kar mu pripa
da. S prim em o davčno 
politiko, stimulacijami in 
socialno varnostjo bomo  
dosegli velik razm ah kva 
litativnega in kvantita
tivnega obdelovanja naše  
slovenske zemlje, hkrati 
p a  je potrebno zrušiti 
monopole, ki našemu sa
vinjskem u kmetu ne 
om ogočajo uveljavitve 
v poln i meri. *

Do gospodarske rasti in novih 
delovnih mest!

Branko Polak, 33-letni 
samostojni podjetnik, do 
m a iz Žalca, ve kako. Z a  
dolgoročen uspeh je po 
trebno vlagati v razvoj, 
vam  bo povedal sam. P i
čla tri leta so minila, od 
ka r je ustanovil svoje po 
djetje, ki je na začetku  
zaposlovalo 2 človeka, 
danes pa jih  zaposluje  
6 in jih  bo v  prihodnosti 
prav  gotovo še več. Iz 
enega podjetja sta kaj 
km alu zrasli dve, usta
navlja pa se tudi tretje, in 
sicer v  tujini. Z akaj po 
djetje v  tujini! Iz p repro 
stega razloga. Prodreti 
s svojim  izdelkom vrhun
ske kvaliteta v  recesij sko 
Evropo ni lahko, saj S lo 
venci plačujem o in bom o  
še dolgo plačevali ceh na

naš geopolitični položaj 
v  Evropi, prav tako pa  
smo in bomo predm et 
raznih izkoriščanj in  
malverzacij. Je človek, ki 
ga  v  parlam entu potrebu
jemo, zato bo  decem bra 
kandidiral na  listi demo
kratske stranke.

Branko Polak se je ro 
d il v  Celju, svojo m ladost 
pa je preživel v G rižah  in 
Celju. Leta 1982 je d ip lo 
m iral s področja m arke
tinga in zunanje trgovine. 
Svojo prvo zaposlitev je 
dobil v  A eru  Celje, v  o r
ganizaciji dela, pozneje 
pa kot vodja prodaje. 
D elo  v  komerciali zahte
va od človeka nenehno 
izplnjevanje. Tako se je 
Branko Polak  poleg nem 
škega naučil še italijanski 
jezik, hkrati pa n i b il za 
dovoljen z obstoječim  
stanjem v  gospodarstvu, 
saj je hotel naprej. Posve
til se je razvoju in  na
predku, tako je m ed dru 
gim  tudi avtor dveh p a 
tentov.

N a  žalost je redkokdo  
imel možnost, da  se je 
uveljavil v  družbenem  
podjetju, zato je tudi sam  
odšel med samostojne po
djetnike. U stvarja lno  de
lo je b ilo  in je prem alo

plačano, to pa  n i rešitev 
za gospodarstvo, kot je 
slovensko. Posledica tega  
je nenehen odliv znanja  
v tujino, s tem pa tudi 
precejšnjega kapitala. 
Prav tako pri nas veliko  
premalo v lagam o v  razi
skave in razvoj, možnost 
za naše gospodarstvo pa  
vidi predvsem  v terciar
nih -  storitvenih dejav
nostih (turizem, in form a
tika, trgovina).

Zavzem a se za cenejšo 
državo, saj je naša država  
absolutno predraga. 
Klučni problem  so p ri
spevne stopnje, ki so m ed  
najvišjim i v  Evropi, te pa  
prav gotovo ne spodbu ja 
jo tujih vlaganj p ri nas. 
Z a  občino, kot je žalska, 
pa meni, da m ora več g ra 
diti na savinjskem hm e
ljarju, ga  stim ulirati in 
preprečiti njegovo izko
riščanje s strani m onopo
lov. Človek, katerega  
glavni atributi so znanje, 
izkušnje in  neobrem enje
nost s katerokoli politič
no ideologijo, vam  v  p ri
hodnosti lahko ponudi 
več!

R a z l ik a  je  o č it n a

L i s t a

K r š č a n s k i  s o c i a l i s t i  

D e l a v s k a  s t r a n k a  N a p r e j  

S v o b o d n a  s t r a n k a

N a  volitvah za državni 
zbor nastopajo skupaj: 
K R ŠČ A N SK I SOCIALISTI
-  D E L A V S K A  STR AN K A  
NAPREJ -  SVO BO D NA  
STR AN K A . Vse tri stranke 
tvorno sodelujejo za seda
njost in prihodnost slo
venske države.

Stranka krščanskih soci
alistov nadaljuje duhovno, 
kulturno, socialno in poli
tično izročilo dr. Janeza 
Kreka in Edvarda Kocbe
ka. Delavska stranka N a 
prej sledi duhu izročila Et- 
bina Kristana in tradiciji 
delavske stranke. Svobod
na stranka pa si prizadeva 
za pravično razdelitev 
ustvarjalnega narodnega in 
svetovnega bogastva.

N a  gospodarskem po
dročju se KRŠČANSKI 
SO C IALIST I -  D S  N A 
PREJ -  SVO BO D NA  
S T R A N K A  zavzemajo za:

-  socialno tržno gospo
darstvo, v katerem so delo, 
znanje in kapital enako
vredno zastopani;

-  ekonomsko samostoj
no Slovenijo na osnovi 
ohranitve in krepitve na
rodnega premoženja;

-  skladen, celovit in 
ekološko sprejemljiv indu
strijski razvoj z domačim 
podjetništvom in bančni
štvom;

-  kakovosten razvoj 
kmetijskega prostora in 
pridelavo zdrave hrane.

N a  socialnem področju 
K R Š Č A N SK I SOCIALISTI
-  D S  NAPREJ -  SVOBOD
N A  S T R A N K A  zahtevajo:

-  upoštevanje svetovno 
deklariranih človekovih 
pravic;

-  uravnovešeno davčno 
politiko, ki je jamstvo soci
alne pravičnosti;

-  zagotovitev vseh soci
alnih in drugih pravic za

m ag. M a te v ž  G renko

brezposelne, upokojence in 
invalide;

-  državno podporo vsem 
človekoljubnim organiza
cijam, ki skrbijo in poma
gajo marginalnim skupi
nam in ljudem v hudih sti
skah;

-  dolgoročno brezplačno 
šolstvo in čim cenejše 
zdravstvo;

-  zaščito naravne in kul
turne dediščine.

Ta program zastopajo 
kandidati omenjenih

strank v vseh osmih volil
nih enotah. Naj izrecno na
vedemo, da od 66 kandida
tov na skupni listi kar tret
jino kandidatov predstav
ljajo ženske, kar je največ 
od vseh strank, zastopanih 
v volilnem boju. Kandidat
na lista K R ŠČANSK I SO 
C IALIST I -  DS NAPREJ  
-  SV O B O D N A  STR AN K A  
vzbuja spoštovanje, saj je
sestavljena iz strokovnja
kov z različnih področij ter 
iz moralnih in osebno po
štenih ljudi. Zato je njiho

vo predvolilno geslo: PR O 
G R AM  SM O LJUDJE. N a
volitve gredo s politično 
neobremenjenimi ljudmi, 
kar je njihova velika mo
ralna prednostpreddrugimi 
strankami.

V 5. volilni enoti, ki med 
drugim obsega občino Ž a 
lec, kandidirata na listi 
K R ŠČANSK I SO C IALISTI 
-  D E L A V S K A  S T R A N K A  
NAPREJ -  SV O B O D N A  
STR AN K A  dva ugledna in 
priznana strokovnjaka. 
Oba sta domačina, doma iz 
Braslovč.

d r. M a r ja n  Irm a n

Prvi je mag. M A TE V Ž  
GRENKO , roj. 1954 v Ce
lju, po poklicu profesor so
ciologije. Je avtor številnih 
razprav s področja katoli
ške cerkve in vere. Širši 
slovenski javnosti je poz
nan s svojimi prispevki 
v časopisih Delo in Slo
venec.

Drugi kandidat s te liste 
je dr. M ARJAN IR M AN, 
roj. 1955 v Celju, ki ga ob
čani žalske občine poznajo 
kot priznanega očesnega 
zdravnika. Zaposlen je 
v bolnišnici Celje, kjer slo-

NE BODITE
MALODUŠNI
DO VOLITEV!
PRIDITE KOT
SVOBODEN
ČLO V EK
SVOBODNE
MISLI IN
SVOBODNE
ODLOČITVE!!

vi kot vesten in prizadeven 
zdravnik.

Kandidata poudarjata, 
da želita brez ideoloških 
predznakov delovati za 
skupno prihodnost z vsemi 
ljudmi dobre- volje. Oba sta 
prepričana, da bi z njuno 
izvolitvijo v državni zbor 
največ pridobili Savinjča
ni, saj bi v parlamentu za
stopala in uveljavljala nji
hove interese.

Zato, volilke in volilci, 
pridite na volišča in oddaj
te svoj glas za ljudi, ki so 
vredni vašega zaupanja.



S L O V E N IJ A  JE M L A D A . V O L I  Z A N J O !

ZDRUŽENA LISTA

D e l a v s k a  s t r a n k a

D e m o k r a t s k a  s t r a n k a  u p o k o j e n c e v  

S o c i a l d e m o k r a t s k a  u n i j a  

S D P  S l o v e n i j e

Združena lista vabi volivke 
in volivce občine Žalec na 
osrednji predvolilni shod, ki 
bo v sredo, 2. decembra ob 
17. uri v Domu II. slovenskega 
tabora v Žalcu.

Na shodu se bosta predsta
vila kandidata Združene liste, 
g. Tone Delak in g. Franci Tra
tar. Predstavila bosta tudi 
svoje poglede na delo poslan 
ca v republiškem parlamentu 
in poslušala pobude svojih 
volivk in volivcev.

Prireditev bomo popestrili 
z bogatim kulturnim progra 
mom. Med drugim bo nastopi 
ia tudi znana kantavtorica 
Alenka Pinterič. Vabljeni!

Franc Tratar, kandidat Združene liste

Za Savinjsko dolino in 
njene prebivalce

Franca T ratarja iz G riž  zadnjih  
nekaj let poznam o zarad i njegove
ga dela v K S , v občini in kot pred
sednika stranke socialdemokratske 
prenove. S  svojim delom, pošte
njem in njemu lastno zagnanostjo 
si je pridobil širok krog prijateljev, 
znancev pa tudi simpatizerjev 
stranke, ki jo vodi. Vse to in še 
mnogo več pa je botrovalo  pri odlo
čitvi za kandidaturo za poslanca 
v državni zbor in nastop med 88 
kandidati Združene liste, ki jo se
stavljajo Delavska stranka Slove
nije, Dem okratična stranka upoko
jencev, Socialdem okratska unija in 
SD P . L e -te  želijo s skupnim  nasto
pom in s kandidati, kakršen je tudi 
Franci Tratar, narediti razvojno  
uspešno in socialno pravično drža
vo Slovenijo. S logan  S L O V E N IJ A  
JE M L A D A  -  V O L I  Z A N J O ! pa je 
prvi korak pri uresničevanju njiho
vih program skih izhodišč.

Franci Tratar se je rodil v  času 
vojne vihre. A p rila  letos je dopolnil 
48 let. Z a  njim  je dokaj bogato in 
ustvarjalno življenje, na katerega 
je vp livala  tudi revolucionarna 
preteklost njegove delavske in ru 
darske družine. Ponosen je na to in 
vzgojen v tem duhu. Vsekakor pa je 
družinski človek, dober zakonski 
mož ženi Slavk i in dober oče svojim  
trem sinovom -  študentom. Ves čas 
pa je tudi družbeno dejaven v  kraju  
in občini, je predsedn ik stranke 
SD P, deluje v  društvu ekonomistov 
Celje, v  predsedstvu K S  Griže in 
kot poslanec v  D P Z  občine Žalec. 
Svoje delovne obveznosti pa že se
dem let opravlja kot vodja Ekspo
ziture L jub ljanske banke v  Žalcu, 
pred tem pa je b il finančni direktor 
Železarne Štore. M ed pom em bnej
še poklicne in interesne dejavnosti 
pa velja uvrstiti tudi članstvo v iz
vršnih odborih L B  SB  L ju b ljan a  in 
Celje, članstvo v  izvršnih odborih  
Z S  Trig lav v  L ju b ljan i in Celju, 
članstvo v  komisiji za vrednotenje 
elektro-energetske bilance pri 
Elektrogospodarstvu R S  itd. Še ne 
dolgo tega pa je b il tudi predsednik  
K S  Griže in je prispeval k razvoju  
te krajevne skupnosti. Po  poklicu je 
ekonomist, s končano prvo stopnjo 
Ekonomske fakultete v  L jubljan i. 
V  prostem času rad  vrtnari in si 
s tem nabira moči za še uspešnejše 
delo v službi in drugih  poklicnih in 
interesnih dejavnostih.

Kot kandidat Združene liste za 
poslanca v  državni zbor RS se je 
pripravljen spoprijeti s problemi, 
željami in hotenji m lade slovenske 
države in prispevati svoj delež, da 
postane to država, ki bo razvojno  
bogata in socialno pravična. Pred
pogoj za to pa je gospodarsko trdna 
in m ednarodno ugledna Slovenija. 
Kot je dejal, želijo človeku -  držav
ljanu vrniti dostojen položaj, zlasti 
slovenskemu delavcu, kateremu je 
treba omogočiti dostojne plače in 
socialno varnost, sodno varstvo  
pravic, udeležbo pri soupravljanju  
in pravično udeležbo pri lastnini, 
ki jo je delavski razred v  minulem  
obdobju  ustvarjal, vendar ni dobil 
plačane v celoti. Zaveda jo  se težav

zaradi brezposelnosti, vendar so, 
prepričani, da  so sposobni zm anj
šati, prepoloviti število brezposel
nih in v  štirih letih ustvariti
100.000 delovnih mest. Pri tem po
udarjajo, da želijo odpraviti divji 
trg delovne sile, spodbujati podjet
ja z davčnim i olajšavami za večje in 
rednejše zaposlovanje in ob tem tu
di podpirati privatni sektor, d rob 
no gospodarstvo, v katerem tudi 
stranke Združene liste v id ijo  p r i
hodnost gospodarske obnove in 
razvoja Slovenije. U kvarja jo  se 
z zm anjševanjem  socialnih krivic, 
ki se dogaja jo  sedaj ali pa  se bodo  
še zgodile, če jih ne bomo znali p re
prečiti. Pri tem mislijo tudi na novi 
sistem zdravstvenega in pokojnin
skega zavarovanja. Želijo, da se to 
uveljavlja postopoma in šele po 
tem, ko bodo zagotovljene subven
cije zavarovalnih premij za social
no šibkejše. N e  bodo dovolili, da  
pokojnine zaostajajo za plačami. 
Velik poudarek pa dajejo šolstvu, 
tako osnovnemu kot visokemu, za 
katerega pravijo, da m ora biti 
brezplačno in enakopravno, na vo 
ljo vsem, ne glede na to, ali so revni 
ali bogati, ali so iz mesta ali s pode
želja, so verni ali ne. Družinske  
prejemke, otroške dodatke ter p re 
jemke za brezposelne je treba spro
ti valorizirati v  nespremenjenem  
obsegu. N a  področju regijskega ob 
vladovan ja in vodenja življenja se 
bodo borili proti pretirani centrali
zaciji državne oblike v  L jubljan i, 
zato podpirajo  oblikovanje pok ra
jinskih in lokalnih skupnosti z v i
soko stopnjo politične, upravne in 
finančne avtonomije. N e  podpirajo  
pa močno oboroženo, represivno  
organizacijo slovenske države, ki bi 
ustrahovala državljane, am pak že
lijo, da bo kot organizacija oblasti 
podrejena človeku in njegovim  p ra 
vicam. Kot pravi Franci Tratar, pa  
se za vse te cilje in pravice velja  
boriti pošteno, odločno in vztrajno, 
vendar dostojanstveno, brez zm er
jan ja in prepiranja v parlam entu. 
Tako pa so poslanci S D P  ravnali že 
sedaj in bodo tudi v  prihodnje.

Če bo izvoljen v parlament, se bo  
Franci T ratar močno zavzem al za 
Savinjsko dolino in vse njene pre
bivalce. Kot pravi, se velja boriti, 
da ta dolina postane in ostane do li

na blagostanja in srečnih ljudi. To 
pa bo mogoče doseči z usklajenim  
razvojem  kmetijstva, industrije in 
drugih  dejavnosti. Prednost pa  daje 
zlasti ureditvi pogojev za razvoj 
m alega godpodarstva in podjetni
štva, posebej tistega, ki nudi novo 
zaposlovanje. Poudarja pa tudi, da 
noben napredek ni vreden propada  
okolja. Nasprotno, že narejene rane 
naši dolini je po njegovem treba 
popraviti, in sicer na področju od
plak, industrijskih in komunalnih  
odpadkov, urediti vodotoke ter za
gotoviti zadostne količine zdrave  
pitne vode za vse prebivalce S a 
vinjske doline. Zato se bo kot nara
vovarstvenik predvsem  zavzemal 
za usklajen in uravnotežen razvoj, 
ki ne bo povzročal novih ran njego
v i in naši Savinjski dolin i ter S lo
veniji kot celoti. Pravi pa tudi, da 
so cilji in program  Združene liste 
vredni zaupanja in vašega glasu  za 
m lado Slovenijo in njeno prihod
nost.

Z D R U Ž E N A  U S T A
Delavska stranka

Demokratska stranka upokojencev 
Socialdemokratska unija 

SDP Slovenije

Poslanski kandidat ANTON DELAK vam je na voljo vsak 
delavnik od 12. do 13. ure v pisarni Društva upokojencev 
Žalec, telefon: 711-182.

Poslanski kandidat FRANCI TRATAR pa vsak delavnik od 15. 
do 16. ure v pisarni SDP Žalec, telefon: 711-351.

Kandidata pričakujeta vaše predloge in vprašanja.

Anton Delak, kandidat Združene liste

Za skupnost srečnih ljudi

spreminjanje razmer v okolju in d r
žavi, ki jo zaradi mladosti in neenot
nosti obdaja še veliko slabosti. Poro
čen je od leta 1955, ima hčerko in dva 
vnuka, ki bogatita njegovo in ženino 
življenje.

Demokratična stranka upokojen
cev Žalec kandidira za poslanca v dr
žavni zbor Republike Slovenije di
plomiranega pravnika Antona Dela
ka iz Žalca. Po nekaj letih pasivnega 
spremljanja politike in nesodelovanja 
v javnem življenju, česar je krivo ne
strinjanje z nekdanjimi političnimi 
veljaki, se je lani ponovno vključil 
v politično delo in se kot tajnik žalske 
območne organizacije Demokratične 
stranke upokojencev Slovenije pre
dano in zavzeto lotil dela za izboljša
nje socialnega statusa upokojencev. 
Njegova zavzetost, predanost, znanje 
in izkušnje ter želja pomagati pomoči 
potrebnim so ga pripeljale med kan
didate za poslance v državni zbor. Na  
Združeni listi bo skupaj s Francijem  
Tratarjem, če bo izvoljen, zastavil vse 
svoje moči, da bo Savinjska dolina in 
z njo Slovenija postala skupnost sreč
nih ljudi.

Anton Delak je zagledal luč sveta 
pred 65 leti v Trstu kot sin delavskih 
in naprednih staršev. Oče je deloval 
v tajni organizaciji Tigr, ki se je bori
la za pravice delavstva. Leta 1932 je 
moral pobegniti v Jugoslavijo, njemu 
pa je pozneje sledila vsa družina. Ta
ko je Anton Delak začel guliti šolske 
klopi v OŠ v Grižah, nato pa na gim
naziji v Celju. Ob kapitulaciji in za
sedbi okupatorja je hodil v tretji let
nik, ker pa je njihovi družini okupa
tor dodelil belo izkaznico -  legitima
cijo, mu je bilo prepovedano nadalj
nje obiskovanje gimnazije. Vpisal se 
je na meščansko šolo v Žalcu in leto 
pozneje dokončal četrti razred. N ji
hova družina je že od začetka vojne 
sodelovala z OF, kot kurir pa je v tem 
času opravil nekaj nalog tudi Anton, 
ki se je avgusta leta 1944 kot 17-letni 
fant priključil partizanskim enotam. 
Bil je borec, politični delegat in po
močnik komisarja čete v III. brigadi 
VDV. Po osvoboditvi je. bil nekaj dni 
v Celju, nato v Trbovljah, Ljubljani, 
Mariboru, Zemunu, Postojni in nato 
zopet v Ljubljani. Aprila leta 1947 je 
bil prestavljen v Skopje, leta 1950 pa 
so ga poslali v vojaško šolo v Beo
grad. Zaradi svobodomiselnosti pa 
šole ni mogel dokončati, saj so ga 
demobilizirali in ga izključili iz KPJ 
kot nasprotnika režima. Antonova 
pot se je nato nadaljevala še kar sreč
no. Zaposlil se je v Narodni banki,

podružnici Šoštanj. Tu je bil najprej 
referent, nato vodja oddelka in kas
neje pomočnik direktorja. Iz Šoštanja 
je leta 1954 odšel v Prevalje in tam 
prevzel mesto direktorja bančne po
družnice.' Po letu dni je ponovno pri
šel v Žalec in tu čez čas postal direk
tor žalske podružnice Narodne ban
ke. Med delom je Anton končal sred
njo ekonomsko šolo, nato pa še do
končal študij na pravni fakulteti 
v Ljubljani. V  obdobju od leta 1959 
do 1965 je bil predsednik občinske 
skupščine Žalec. V tem času pa je bil 
tudi poslanec organizacijsko-politič- 
nega zbora republiške skupščine. 
Pozneje ga srečamo kot sekretarja 
občinskega komiteja ZK S  Žalec, kot 
vodjo finančno-komercialnega sek
torja v Juteksu Žalec, nato pa kot 
direktorja podjetja Feralit. Leta 1980 
se zaradi stalnega nagajanja vodilnih 
občinskih delavcev upokoji in se vse 
do lanskega leta umakne, iz javnega 
življenja. Že pred tem, ali točneje leta 
1974, pa so ga zaradi »grupaštva in 
drugih odklonov« izključili iz ZKS. 
Kot pravi, tega nikomur ne zameri, 
saj so bili to drugačni časi, ki so tudi 
del naše skupne zgodovine.

V  privatnem življenju je Anton ak
tiven planinec, smučar in gobar ter 
nabiralec zdravilnih zelišč. Veliko 
hodi in se rekreira v naravi, kar mu 
daje moč in vitalnost ter voljo za

Kot kandidat Združene liste za po
slanca v državni zbor RS obljublja 
vsem Savinjčanom in Savinjčankam, 
da se bo trudil za njihovo srečo in 
blagostanje. Sicer pa se bo, če bo iz
voljen, v skupščini zavzemal za izpol
nitev volilnega programa Demokra
tične stranke upokojencev in za nače
la iz programske izjave Združene li
ste. Kot upokojenec se bo tudi zavze
mal, da bosta slovenska družba in 
oblast imeli do starejše populacije 
spoštljiv in pravičen odnos in da se 
upokojencem povrnejo pravice, ki so 
jih že imeli. Prizadeval si bo za zgo
dovinsko utemeljeno oceno NO B  in 
takšen odnos do borcev in invalidov, 
kot je običajen v naprednih modemih 
državah do svojih vojnih veteranov, 
a tudi za ureditev vprašanja »ukrade
nih otrok« in prisilnih mobilizirancev 
v nemško vojsko. Kot občan žalske 
občine in celjske regije pravi, da se bo 
trudil, da se čim prej zgradi avtocesta 
in da bo dolina še bolj zelena.

Njegova skrb bo, da bo Slovenija 
racionalno organizirana moderna in 
poceni država, da bo cvetelo gospo
darstvo, da bo čim več zaposlenih, da 
bo Slovenija socialna država, v kateri 
ne bo bede, da bo skupnost srečnih 
ljudi. Kot pravi, pa se bo še posebno 
zavzemal, da se preženejo sedanje 
zdrahe in razdvojenost v slovenski 
družbi in da bodo vsa prizadevanja 
usmerjena v prihodnost, ne pa s po
gledom nazaj v preteklost, kot želijo 
nekateri. V  prihodnosti moramo najti 
in si ustvariti srečo za nas, naše otro
ke in vnuke. To pa, po njegovem, za
gotavlja program Združene liste, ki si 
združena prizadeva za socialno pra
vično, razvojno perspektivno in bo
gato Slovenijo, za deželo srečnih 
ljudi.

Takšni so pogledi poslanskega kan
didata Antona Delaka, ki pravi, da je 
močno pogrešal povratne informacije 
naših poslancev.

Prav zato se je odločil, da bo ob 
morebitni izvolitvi svoje delovanje in 
življenje organiziral tako, da bo en
krat tedensko na razpolago volilcem 
za urejanje različnih zadev in jih sez
nanjal s svojim delom v skupščini. 
S sloganom SLOVENIJA JE M LA D A  
-  VO LI ZANJO ! pa računa na srčnost 
volilcev.



Janez Marolt, 
Ločica 2, Polzela

Skoraj bom  srečal A b ra 
hama, rodil sem se v  delavski 
družin i in  sem se po končani 
osnovni šoli odločil za poklic 
trgovca, katerega sem 
oprav lja l z veseljem skoraj 
petnajst let, zadnja leta kot 
poslovodni delavec. K o  sem 
si ustvaril družino, sem za
pustil delovno mesto v  trgo
vin i in se posvetil kmetiji, na 
kateri živimo. Kmetovanje 
me veseli, čeravno je to eden 
najtežjih in najbolj zahtev
nih poklicev. M oja želja je, 
da b i se uredili odnosi 
v  kmetijstvu, dobro sodelo
vanje m ed kmeti in delavci, 
ter lepša in srečnejša prihod
nost.

4. voliln i okraj zajema: 
Galicijo, Vinsko Goro, Po
nikvo, Gotovlje, Šempeter, 
Polzelo, Andraž, Žalec in 
Vrbje.

K ot kmet, je logično, da 
sem član  Slovenske ljudske 
stranke, katera s svojim de
lovanjem  ohranja tradici
onalne slovenske vrednote, 
k i tem eljijo na zemlji, delu in 
družini, obenem pa je to 
stranka, ki najtesneje pove
zuje delavca in kmeta ter se 
trudi, da bo Slovenija jutri

lepša in  srečnejša. Ce pogle
dam o ne tako daleč nazaj, 
vidim o, da je b ila  nekoč S a 
v in jska dolina pojem  b lago 
stanja, danes pa je v  pov
prečju ali pa celo rahlo zao
staja v  nadaljnem  razvoju. 
N a jbo lj vidno zaostaja kme
tijstvo, ki je bilo nekoč na 
prvem  mestu in je poneslo 
sloves Savinjske doline po  
celem svetu. Kot član izvrš
nega sveta Občine, sem si 
vedno prizadeval, da b i kme
tijstvo našlo tisto mesto 
v družbi, katero m u pripada. 
K ot stranka se bomo trudili, 
da se izenačijo pogoji dela in  
ugodnosti z razvitim  svetom.

Prizadevali si bom o za de
centralizacijo oblasti, saj je 
v zadnjem  času vse več po 
skusov za prenos vseh pravic

o centralnem odločanju. N a 
ša želja in zahteva pa je, da  
se bo  o vsem odločalo na lo 
ka ln i ravni, ne strinjamo se 
ž zakonom o državljanstvu, 
saj ga lahko pridobi vsak  
kdor želi, ne glede na to ali 
spoštuje slovenske zakone in  
je lo jalen  do Slovenije a li ne. 
Državljanstvo Slovenije mo
ra  b iti cenjeno in ponos vseh  
Slovencev. Omogočiti je tre
ba, da bo lahko delal vsak, 
kdor je dela zmožen, za svoje 
delo pa naj prejme pravično  
plačilo, dela nezmožnim pa  
socialno pomoč, s katero bo 
do lahko živeli dostojno živ
ljenje. Nujno potrebno je 
preprečiti nadaljne kraje  
družbenega premoženja, za 
vse nejasne in sumljive po 
stopke pa zahtevamo revizi
jo. Znižanje oderuških obre
sti, katere onemogočajo na
daljn ji razvoj vseh panog  
proizvodnje in so pomemben  
generator inflacije.

V  naši občini si bomo p ri
zadevali za razvoj in obsta
nek hribovskega kmetijstva, 
za ohranitev najboljše kme
tijske zemlje, zahtevali bo 
mo, da se dotacije strankam  
znižajo, denar pa se nameni 
za druge bolj pereče p roble 
me, za odpiranje novih de
lovnih mest, za razvojno per
spektivo m ladih ali pa osta
ne tistemu, kateri ga ustvar

ja, to je gospodarstvu. T re
nutno je največji problem  
avtocesta skozi Savinjsko  
dolino, saj posega po najkva
litetnejših kmetijskih zem
ljiščih, cesta mora biti, ven
dar naj ohrani tisto zemljo, 
na kateri je mogoče pridelo 
vati hrano čim ceneje in čim  
več. Predlagam o obročno  
plačevanje dohodnine, vse 
tiste z najnižjim i dohodki, ki 
so pod povprečjem pa v  celo
ti oprostiti p lačevanja do
hodnine, ter zagotoviti brez
plačno osnovno zdravstvo.

Marjan Ribič, 
rojen 17. 3.
1956

Sem sin kmečkih staršev iz 
Latkove vasi pri Preboldu. 
Po končani srednji kmetijski

šoli in študiju agronom ije na 
biotehnični fakulteti v  L ju b 
ljan i sem ostal dom a na oče
tovi kmetiji, k jer opravljam  
poklic »slovenskega« kmeta.

Sem kandidat za  poslanca  
v državnem zboru Slovenije  
za 5. voliln i okraj, ki obsega: 
Liboje, Petrovče, Griže, Šeš- 
če, Prebold, Trnavo, B ra 
slovče, Gomilsko, Letuš, Ta
bor in Vransko.

Kot poslanec se bom  zav
zemal:

Naše kmetijstvo ima pogo
je, zato naj pridela dovolj 
hrane po sprejem ljivih ce
nah. Zagotovim o našemu 
kmetu enak dohodek in soci
alno varnost kot drugim  slo
jem  prebivalstva. Ohranim o  
kmetovalne površine, kul
turno krajino in naše narav
no okolje. Slovenija in obči
na Žalec imata vse preveč 
zapostavljenih vasi in  zasel
kov. M lad i odhajajo. Besede 
o demografsko ogroženih  
območjih m orajo postati 
v našem m andatu dejanje in  
resničnost. Delo  n i b lago  in 
delavec ni orodje v  rokah po
slovodstev. Spoštovano naj 
bo in njegovo delo naj bo ce
njeno.

Om ejili naj b i rast najviš
jih  in privilegiranih pokoj
nin in povečali tiste najnižje. 
Hočemo nacionalno pokojni
no, ki naj omogoči dostojno

preživetje starejšim  ljudem. 
Upokojenci naj bodo korist
ni, dokler se da, upokojitev 
naj bo  sporazumna, postop
na in dostojna.
Avtocesta skozi Savinjsko  

dolino D A , vendar po naj
manj kakovostnih kmetij
skih in gozdnih površinah. 
Zavedam  se in  zavedajm o se 
vsi, da  je Savin jska dolina le 
»ena«. Avtocesta nam  bo da
la D E L O , Z A S L U Ž E K  ter 
V A R N O  IN  H ITRO  
V O ŽN JO .

Ohranim o samostojno in 
neodvisno Slovenijo, ki je bi
la tudi v  slovenskem parla 
mentu težko pridobljena.

S K D  S L O V E N S K I K R Š Č A N S K I D E M O K R A T I

delo naših hmeljarjev in živinorejcev 
ustrezno ovrednoteno in se  ne bo skoraj 
polovica prodajne cene njihovih pridelkov 
(hmelja in mleka) porazgubila v nepregled
nih upravnih in drugih kanalih. Smo za čiste 
račune in proti temu, da pridnost savinjske
ga kmeta polni žepe posrednikov in funkci
onarjev

• • •
odvzeto premoženje v celoti vrnjeno in da 
tega ne bodo ovirale uradniške strukture in 
nasledniki tistih, ki so  imetje nekoč jemali, 
pridnost, podjetnost, varčnost in poslov
nost Savinjčanov zopet cenjena in spošto
vana lastnost. Le tako bomo lahko zagoto
vili delo našim mladim, ostarelim pa dostoj
ne pokojnine

mladim družinam zagotovljena možnost, da 
se  bodo veselile otrok. Država jim pri tem 
mora pomagati. Samo trdna družina tudi 
starejšim zagotavlja prijazen večer živ- 
'jenje

avtocesta zgrajena po prvotno predvideni 
trasi in bo s tem ohranjeno prijazno ter 
zdravo okolje.

ne bomo dovolili
da bi v časih, ko so številni naši ljudje brez 
svoje krivde izgubili delo, prav tisti, ki nosi
jo za to največjo odgovornost, zapravljali 
proračunski denar za spektakle. Preprečili 
bomo, da se  breme težav -  posledic 40- 
letnih zmot -  prevali na najbolj šibke

• • •

Socialna pravičnost je naša temeljna vred
nota -  zato bomo zahtevali revizijo divjih 
privatizacij in odpravo vseh privilegijev pre
teklosti

• • •

ponosni smo
Krščanski demokrati so  udeleženi v vladah 
najbolj uspešnih evropskih dniav. Te drža
ve so  dosegle tudi najvišje 'blagostanje. 
Evropski krščanski demokrati so  Sloveniji 
odločilno pomagali ob osamosvojitvi in 
mednarodnem priznanju. Lahko smo pre
pričani, da nas bodo prijateljsko podprli 
tudi pri gospodarskem razvoju, če se  bomo 
na volitvah odločili za to -  dokazano uspeš
no -  smer.

za to ...
Gospodarsko učinkovita in socialno pravič
na država je naš skupni cilj. Slovenski krš
čanski demokrati ga lahko pomagamo 
uresničiti. To lahko:

PODPRETE Z VAŠIM GLASOM ZA NAŠE 
KANDIDATE.

Za PREDSEDNIKA DRŽAVE bomo volili g. 
IVA BIZJAKA

ZA DRŽAVNI ZBOFLsta to
g. Franc ŽOLNIR, dipl. ekon., rojen 1927 
v Orli vasi, Braslovče, v volilnem okraju 5 in 
g. Ivo JAKOP, mag. ekon., rojen 1929 v Gri
žah, v volilnem okraju 4.

ZA DRŽAVNI SVET podpiramo kandidaturo 
g. Matjaža ŽELEZNIKA.

To bo zagotovilo, da se  v

S A V I N J S K O  D O L I N O  V R N E J O  D U Š A ,  S R C E  IN  N A S M E H !



S O C I A L I S T I Č N A  S T R A N K A
CILJI:
RAZVOJ:
• socialno in okolju pri
jazno tržno gospodar
stvo;
• pomembna je kako
vost, ne količina, ki po
gojuje dva milijona pa
rov pridnih rok in uma
zano industrijo;
• za kakovost potrebu

jemo dva milijona izo
braženih in razumnih 
glav, zato poudarek na 
izobraževanju tako teh- 
nično-tehnološkem, kot 
na kulturnem, znanstve
nem področju ter v jezi
kovnem znanju;
• zagotavljanje enakih 

pogojev šolanja spo
sobnim in nadarjenim, 
ne le tistim, ki to mate

S L O V E N I J E
rialno zmorejo. Brez
plačni učbeniki ne le za 
vojake in policiste!

SOCIALNA
VARNOST:
• pravno varstvo zapo
slenih;
• delavski, ne strankar
ski sindikati;
• odpiranje novih de
lovnih mest, v čistih in 
okolju prijaznih dejav
nostih (v terciarnih de
javnostih);
• varstvo družine in 
otrok, izboljšanje polo
žaja žensk, zaščite de
lovnih mest in poštene 
plačilo za opravljeno 
delo.

PROMET IN 
ZVEZE:
• prednost izgradnji 
cest in komunikacij, ki 
bodo Slovenijo povezo
vale z Evropo in svetom 
ne pa iz nje ustvarile le 
tranzitno deželo;
• povezava s svetom ni
so le ceste, temveč tudi 
telekomunikacije;
• izgradnja cestne ir 
druge prometne poveza
ve DA, vendar ne za ce
no skrunjenja narave 
uničevanja rodne zemlje 
in razdvajanja zaokro
ženih celot.

DEMOKRACIJA:
• spoštovanje čoveko- 
vih pravic in pravic dc 
drugačnosti mišljenja ir 
do drugačnosti držav-

, ljanov;

• ustvarjanje medseboj
nih človeških odnosov 
na osnovi poštenosti, 
delavnosti in strpnosti;
• poštenje in delavnost 
naj postaneta temeljni 
moralni vrednosti, ne pa 
»iznadljivost« in prido- 
bitništvo na račun sodr
žavljanov in družbe.

DECENTRALIZA
CIJA:
• sposobno, učinkovito 
in racionalno uradni- 
štvo;
• enakomeren razvoj 
vse Slovenije;
• takšno lokalno samo
upravo, ki bo na uslugo 
državljanom, ne po volji 
uradnikov;
• teritorialno oblikova

nje takšnih regij, ki
bodo upoštevale že do
sežene povezave med

N A ŠE  GESLO: PRIJAZNA, 
MIRNA, ODPRTA 
IN ČISTA SLOVENIJA

* 1
M a r ija n  T u r ič n ik , ro j. 1938, d ip l. po lito lo g , 
stanujoč P etrovče 241

N AŠA KANDIDATA  
ZA DRŽAVNI ZBOR

ljudmi, krajevne in po
krajinske značilnosti. 
Smo proti nasilnim deli
tvam in združevanjem.

PRAVNO
VARSTVO
DRŽAVLJANOV:
• učinkovito in boljše 
sodstvo;
• varovanje državlja
nov pred samovoljo bi
rokracije;
• pravni red, ki bo va
roval in ščitil oškodo
vance, upnike in premo
ženje ter pravice držav
ljanov, ne le obtožence, 
dolžnike in delikatne 
osebe.

OBRAMBA IN
ZUNANJA
POLITIKA:
• oborožena nevtral
nost, ne demilitariza
cija;
• zagotovljena varnost 
države z majhno, raci
onalno in učinkovito 
vojsko v sistemu evrop
ske kolektivne varnosti;
• majhna, sposobna in 
koristna mreža diplo
matskih predstavništev, 
s poudarkom na gospo
darskih predstavni
štvih;
• dobrososedski odnosi 
z vsemi sosedami, na os
novi enakopravnega in 
strpnega sožitja, kar je 
porok varnosti in miru.

O bm očni odbor Žalec

V a lte r  Zupanc, ro j. 1942, ekonom ski te h n ik , 
stanujoč D o le n ja  vas 26, P rebo ld

S l o v e n s k a  o b r t n o  

p o d j e t n i š k a  s t r a n k a

Programske točke
O b lik o van je  sk lad 

nejše socia lne in gospo 
darske  strukture  S love 
nije

V  S lo ven iji je  p o treb 
no o b lik o va t i industrijo , 
k i ni p red im en zion ira 
na, je  p r ila go d ljiv a  in je  
tako  sposobn a  kon k u ri
ra ti tud i na zahtevn ih  
evropsk ih  in  svetovnih  
trgih. P ra v  tako  je p o 
trebno  spodbud iti ra z 
voj storitev  (turizem , 
bančn ištvo , transport), 
k i izkorišča jo  geopo li
tični p o lo ža j S lovenije. 
S  pam etno  razvo jno  
strateg ijo  b i  lahko  na ta  
način  tud i za jez ili p o 
trebe po  uvožen i d e lov 
n i sili.

S  spo d bu jan jem  obrti 
in pod jetn ištva  do  večje  
aktivne zaposlenosti

Z  d avčn im i spod bu 
dam i na p od roč ju  zap o 
slovan ja  novih  d e lav 
cev, subven cion iran jem  
države  p r i p lačevan ju  
soc ia lnega  in  in va lid 
skega zava ro van ja  za  
de lavce  ipd . b i lahko sa 
m o n a  pod roč ju  obrti

p rič ak o va li 5 -odstotno  
letno  rast zaposlovan ja , 
k a r b i  pom enilo  60.000 
novih  de lovn ih  mest.

Z ašč ita  in  povrn itev  
nep ravn o  zasežene s lo 
venske lastn ine na tleh  
nek dan je  Jugoslavije

N a  p od roč ju  celotne  
b ivše  Jugoslav ije  je  b ilo  
p ro tip ravn o  zaseženo  
ali na  kak  d rug  način  
odtu jeno  veliko  s loven 
ske lastnine. S  pom očjo  
m edn arodn e  a rb itraže  
b i m o ra li doseči d ogo 
v o r  o delitv i skupne  
lastn ine v  b iv š i Jugosla 
v iji in  zaščiti in p o v rn i
tvi tisto lastnino, ki je  
b ila  p ro tip ravn o  odtu je 
na. P ra v  tako  je  p o treb 
no sk len iti d ogovo r m ed  
d ržavam i o terjatvah  in 
obvezn ostih  b ivše  Jugo 
slavije.

S p o d b u ja n je  in ova - 
to rsk ega , raz isk ova ln e 
ga  in  izobraževa ln ega  
d e la  ter om ogočan je  
p renosa ugotovitev  
v p ro izvodn jo

B rez  razvo jn ega, in o -

v ato rsk ega  in  izobraže 
va ln ega  de la  n i n ap red 
ka. Z av ed a ti se m ora 
m o, d a  sta prihodnost in  
gospod arsk a  rast odvis
n i p redvsem  od teh po 
dročij. U stanov iti je  p o 
trebno  telo, ki bo  znalo  
povezovati ugotovitve  
znanosti s konkretnim i 
potrebam i go spodar
stva.

S p o d bu ja n je  razvo ja  
ekološko čiste industrije  
in  obratova ln ic  ter p re 
p rečevan je  vdora  oko lju  
neprijazne  industirje  od  
d ru god

Z  upoštevan jem  te
m eljn ih  načel va rovan ja  
o k o lja  je  potrebno  zago 
toviti konkurenčnost 
slovensk ih  izde lkov na

tu jih  trgih , k jer je eko
lošk a  kom ponenta zelo  
pom em bna. P rav  tako je 
potreben  buden  nadzor  
d ržave  n ad  uvozom  tuje  
tehno logije  in  p ro izvod 
nje, d a  S loven ija  ne b i  
p osta la  od laga lišče  
strupene in okolju  ne
p rija zn e  dejavnosti.

Z a  d ob ro  delo  p rav ič 
no p lač ilo

Potrebn o  je usk lad iti 
kolektivne p ogod be  
z rea ln im i m ožnostm i in  
poskrbeti, da  je d ob ro  
(jp rav ljeno  delo ustrez
no n agra jevano , saj je  
le -to  p o rok  m otiv irano 
sti za  vse zaposlene -  p ri 
ob rtn ik ih  a li v  p od je t
jih . V  ta nam en se bo  
stran ka  povezovala  tudi 
z ustrezn im i sindikati.

Naši kandidati v, 4. in 5. volilni enoti
pomenilo pravo revoluci
jo. Zavzem al sem se za 
več praktičnega izobra
ževanja in mojstrski iz
pit. Tako smo uspeli 
v M ariboru  ustanoviti 
dva ekseprimentalna od
delka, ta oblika pa se je 
kasneje razširila na vse 
oblike poklicnega izobra
ževanja. Danes dobivam o  

te šole kakovosten ka - 
ima zagotovljeno  

tudi delovno mesto, kar je 
danes še kako pom em b
no. Če bom  izvoljen za 
poslanca, se bom zavze
m al za izobraževanje in 
nova delovna mesta v za - 
sebništvu.«

D rago  Rezec, roj. 1952, 
Žalec , podjetnik za var
stvo pri delu

»P red  tremi leti, ko sem 
ustanovil podjetje, sem 
imel precej težav, ker ni
sem imel potrebnih in for- 

iacij. Podjetniki smo m i- 
ili, da zasebništvo in 

podjetništvo nima nič 
skupnega s politiko. Se
daj spoznavamo, da  si bo
mo m orali svoj položaj iz
boriti v parlamentu. B o 
dočnost je v obrtništvu in 
podjetništvu, ta pa mora 
biti usmerjena v  iskanje 
novih delovnih mest, raz
voj ekološko prijazne de
javnosti in za kakovostno  
delo prim em o plačilo.

M ilan  Kos, letnik 1936, 
28 let obrtnik, Ločica pri 
Polzeli

»V  času usmerjenega 
izobraževanja sem b il po
budnik izobraževanja av
tomehanikov, kar je tedaj



SLOVENSKA DEMOKRATIČNA ZVEZA 
NARODNO DEMOKRATSKA STRANKA
Pred volitvami leta 1990 smo obljubili neodvisno Slovenijo z lastno vojsko in denarjem. 
Vedno smo vedeli, da je tržno gospodarstvo s privatno lastnino pogoj za normalen razvoj 
družbe.
Opozarjali smo, da bo prehod iz socialističnega v tržno gospodarstvo boleč, vendar nujen.

ALENKA ŽAGAR-SLANA je naša kandi
datka za mesto predsednice Republike. Pred 
demokratičnimi volitvami je delala kot speci
alistka šolske medicine. Po volitvah je bila 
izvoljena za predsednico Skupščine občine 
Ljubljana-Center. Po rodu je Mariborčanka, 
sedaj pa živi v Ljubljani s svojim možem 
akademskim slikarjem Francetom Slano in 
tremi otroki. Svoje cilje si je zastavila 
v skladu s strankarskim programom, na 
kratko v petih točkah:

Slovenija pred vsem
Varovanje Ustave
Varovanje človekovih pravic
Varovanje pravne države
Ponovna uvedba etičnih in moralnih
vrednot

N A R O D N I
D E M O K R A T I

Stranka zanesljivih ljudi

S p o š t o v a n a  

v o l i l k a ,  s p o 

š t o v a n i  v o l i -  

l e c ,  p r e d e n  

o d d a t e  s v o j  

g l a s ,  p o m i s l i 

t e !  Z a k a j  s e  

v s e  p o s o c i a l i -  

s t i č n e  d r ž a v e  

s r e č u j e j o  

s  p o d o b n i m i  

p r o b l e m i ?

Kandidat za državni zbor v 4. in 5. volilnem 
okraju na združeni listi Narodno demokrat
ske stranke in Slovenske gospodarske stranke 
je naš župan Milan Dobnik.
Njegovo načelo je, da v prijateljskem vzdušju 
lažje rešuješ probleme. V dobrem sodelovanju 
z Izvršnim svetom je uspelo rešiti nekatere, ki 
so se vlekli že več let. Kot župan ni pozabil 
kritike, ki jo je naslavljal na preveliko admi
nistracijo. V Žalcu so v času njegovega župa
novanja zmanjšali občinsko upravo za eno 
tretjino. Prepričani smo, da bo naš župan 
najbolje zastopal interese naše občine 
v Državnem zboru.

K a n d i d a t i  N a r o d n i h  d e m o k r a t o v  i n  S l o v e n s k e  g o s p o d a r s k e  s t r a n k e  v  5 .  V E  z a  D r ž a v n i  z b o r :

Mag. Franc Kovač, dr. veterine, roj, 1940 
Mag. Aleš Demšar, dr. medicine, roj 1939 
Janez Čer ne j, dr. veterine, roj. 1935 
Mag. Alfred Božič, dipl. oec., roj. 1939 
Mag. Ivan Jurhar, dipl. oec. roj. 1940

Albert Štumpfl, elektrotehnik, roj. 1932 
Leopold Čas, maturant Gimnazije -  kmet, 
roj. 1941
Borut Korun, dr. stomatologije, roj. 1946

Narodni demokrati hočemo s pocenitvijo države doseči znižanje davkov. Zaradi nižjih davkov bo naše gospodarstvo 
uspešnejše. Uspešno gospodarstvo daje večji zaslužek in več delovnih mest. Za izgradnjo cest, telekomunikacij in moderniza
cijo železnic je nujna pridobitev tujega kapitala.
Povsod po svetu je desnica varčna, levica pa zapravljiva.

M i potrebujemo varčno oblast!



Predvolilna tekma se je začela. 
Vse stranke se trudijo pridobi
ti na svojo stran čim več volil- 
cev. Tudi socialdemokrati so si 
izbrali svojo strategijo. Tako 
se po krajevnih skupnostih 
ustanavljajo novi krajevni od
bori stranke, ki bodo nedvom
no pomembno vplivali na vo
lilni izid. V začetku tega mese
ca so krajevni odbor socialde
mokratske stranke ustanovili 
tudi v Preboldu. To pa je bil 
hkrati tudi začetek njihovega 
t.i. socialdemokratskega ted
na, ki se je zaključil s predvo
lilnim shodom v kinodvorani 
Prebold, na katerem so se vo- 
lilcem predstavili tudi kandi
dati SD SS za državni zbor. 
Srečanje pa so popestrili z bo
gatim kulturnim programom.

N a ustanovnem občnem
zboru krajevnega odbora
stranke SD SS so za predsed
nika izvolili A lojzija Cilenška 
iz Latkove vasi, v odboru pa so 
še Stanko Govc, Anton Sever 
in Franci Kapus. Po potrebi pa 
bodo odbor še razširili. Na  
ustanovnem zboru pa tudi na 
predvolilnem shodu so pouda
rili temeljne vrednote social
demokratske stranke, njihove 
družbene cilje in svoj volilni 
program. Pri tem so povedali, 
da socialdemokratska stranka 
izhaja iz vrednot socialne de
mokracije, ki ima svoje kore
nine v krščanski etiki, evrop
ski humanistični filozofiji,

razsvetljenstvu in demokratič
no usmerjenem delavskem gi
banju. Prav zato se opredelju
jejo kot levo krilo demokratič
ne sredine. Zavzemajo se za 
demokracijo, svobodo, pravič
nost in solidarnost. Pravijo tu
di, da zavračajo »demokraci
jo«, ki izključuje narodne, ver
ske, spolne in druge manjšine, 
ženske, mladino, ostarele, rev
ne, invalide ter druge na rob 
odrinjene ali kakorkoli pri
krajšane ljudi. Demokracija je 
lahko le demokracija vseh. Iz 
vsega tega pa izhajajo tudi nji
hove temeljne vrednote: SVO 
BODA, PRAVIČNOST, SO L I
DARNOST. Iz teh temeljnih 
vrednot stranke izhajajo tudi 
njihovi cilji, s katerimi priha
jajo med volilce. Njihov trden 
namen je, da se Slovenija 
vključi v evropske integracij
ske procese, da postanemo

pravna država, ki bo spoštova
la pravni red in človekove pra
vice in svoboščine ter odpravi
la vse oblike diskriminacije. 
Nadalje se bodo zavzemali za 
varstvo zasebne lastnine ter 
zahtevali za pošteno delo tudi 
pošteno plačilo. V  svojem pro
gramu poudarjajo učinkovito 
tržno gospodarstvo, pri kate
rem je potrebno upoštevati so
cialni in ekološki vidik. Ustva
riti je potrebno tudi možnosti 
za pridobitno delo za vse ljudi, 
demokracijo na vseh področjih 
družbenega življenja, še zlasti 
na delovnem mestu, in takšno 
socialno državo, ki daje vsako
mur enake možnosti in soli
darno pomaga pomoči potreb
nim. Ne nazadnje pa se zavze
majo za zdravo in človeku pri
jazno okolje.

In kaj nam je ob izvolitvi za 
predsednika preboldskega od-

Volitve '92

Socialdemokratski teden v Preboldu
bora SD SS povedal Alojzij Ci
lenšek: »Vesel sem in hvaležen 
za zaupanje. Socialdemokrati 
imamo velike načrte, saj meni
mo, da je socialdemokracija 
pisana Preboldčanom nekako 
na kožo, saj so bili prvi zamet
ki socialdemokracije v TT Pre
bold že pred mnogimi deset
letji. M i hočemo, da se ideje, ki 
so jih imeli že naši dedi in pra
dedi, počasi in zagotovo ures
ničijo. Menim, da ima social
demokracija na naših tleh in 
na Slovenskem veliko prihod
nost. Če bomo na teh volitvah 
morda še malo ,prekratki“, 
v prihodnje ne bo tako, saj me
nimo, da bo naša stranka ena 
glavnih, če ne celo glavna par
lamentarna stranka. Moram  
reči, da že sedaj napoveduje
mo fair-play politično tekmo 
ostalim strankam na našem 
področju, kajti mislim, da bo
mo morali decentralizirati dr
žavno in uveljaviti zlasti lo
kalno samoupravo. To pa mo
ra biti tudi skupni cilj vseh 
sodelujočih na volitvah...«

D a bo predvolilni zapis po
polnejši, še povejmo, da v naši 
občini na listi socialdemokrat
ske stranke kandidirata za dr
žavni zbor (četrti in peti volil
ni okraj) Vitomir Pukl, sicer 
podpredsednik stranke, in 
Barbara Medved, mlada prof. 
angleščine. Oba kandidata sta 
doma iz Celja. D. Naraglav

Dolgove bomo 
morali plačati mi
Predstavili so se Lojze Peterle, Ivo Bizjak, 
Ivo Jakop in Franc Žolnir

Slovenija odprta 
in varna

»Čeprav sem prišla v Ž a 
lec brez težav, očitno sem 
imela srečo, da ni bilo dol
gih kolon, pa se strinjam, 
da je treba avtocesto čim 
prej zgraditi. Sicer pa 
v predvolilni kampaniji ne 
dajem veliko obljub, ker se 
zavedam pristojnosti pred
sednika države. Za kaj pa 
se bom zavzemala, je zapi
sano v programu Sociali
stične stranke,« je na sre
čanju socialistov v občinski 
matični knjižnici dejala 
predsedniška kandidatka 
Darja Lavtižar-Bebler.

Lojze Peterle, predsednik, in 
Ivo Bizjak, predsedniški kan
didat krščansko demokratske 
stranke sta v sklopu predvolil
nih obiskov obiskala tudi Sa
vinjsko dolino. Gosta je sprejel 
predsednik občinske skupšči
ne M ilan Dobnik in ju seznanil 
z razmerami v občini. Lojze 
Peterle je nato v spremstvu 
predstavnikov občinskega od
bora krščansko demokratske 
stranke obiskal Keramiko L i
boje, kjer si je ogledal proiz
vodni program. Direktor Ke
ramike Marjan Drev je goste 
seznanil s potekom stečaja in 
poslovanjem novega podjetja, 
ki se je zaradi izgube bivšega 
jugoslovanskega trga usmerilo 
predvsem v izvoz na evropska 
tržišča. »Tam je kruh bolj črn, 
je pa zanesljiv,« je med drugim  
dejal Marjan Drev. Lojzetu 
Peterletu so v spomin podarili 
jaslice, ostalim pa krožnik z li
kom škofa Antona Martina 
Slomška, ti izdelki so namreč 
novost proizvodnega progra
ma Keramika Liboje.

Gostje so obiskali tudi Dom  
upokojencev na Polzeli. Po 
klepetu ob kavi v Grižah je bil 
v dvorani gasilnega doma 
v Žalcu pogovor, ki so se ga 
poleg Lojzeta Peterleta udele
žili tudi Ivo Bizjak, predsedni
ški kandidat, Ivo Jakop in 
Franc Žolnir, kandidata za

poslanca v državni zbor.
»L judje iz prejšnjega režima 

so vlekli voz razvoja navzdol 
in stran od Evrope. Sedaj naj 
si odpočijejo, vodenje Sloveni
je pa prepustijo nam, ki ima
mo odprta vrata v Evropo. Iz
guba jugoslovanskega trga 
ima posledice za gospodar
stvo, vendar je pomembno, da 
smo se strezruli in se začeli za
vedati, kako je treba delati za 
zahtevne evropske trge. Dol
gove, ki so nam jih naprtili 
v preteklosti, bomo morali 
plačati mi. Naša vlada je 
ustvarila pomemben prora
čunski višek, ki pa ga je seda
nja hitro zapravila za plače 
učiteljev in druge stroške. V la
da se tudi ne loti nobene res
nejše poteze in samo čaka na 
volitve. Kučan si jemlje preveč 
pristojnosti. Priznavamo mu 
zasluge, po tridesetih letih de
la v politiki pa bi bil že čas, da 
gre svojo pot. Slovenija potre
buje novega človeka, mi nudi
mo Iva Bizjaka, predsednika 
zbora občin, ki najhitreje 
sprejema zakone. N a  volitvah 
računamo na zrelost volilcev, 
ki jih sedaj ne bo strah voliti. 
Prepričani smo, da bo Sloveni
jo zapustila desetletja dolga 
megla in da so pred nami bolj
ši časi,« je med drugim zbra
nim dejal Lojze Peterle.

T.T.

Konferenca SDP 
v delavskih Libojah
Za mlado Slovenijo

V  okviru predvoliln ih ak
tivnosti je b ila  pred dnevi 
tudi konferenca S D P  -  Soci
aldemokratske prenove. Sre
čanje, na katerem sta sodelo
vala tudi kandidata Združe
ne liste, Franci T ra tar in A n 
ton Delak , je potekalo v dvo
rani doma Svobode v L ib o 
jah, v kraju, ki skupaj z G r i
žami, Zabukovico, Prebo l
dom sodi med delavske cen
tre, ki so znani iz zgodovine  
revolucionarnega delavske
ga giban ja in pom enijo sim
bolno vez s časom in prosto
rom, v katerem živijo seda
nje generacije m lade sloven
ske države.

Slovesen začetek srečanja 
je naznanila p ihalna todba 
Liboje, ki ima svoje globoke  
korenine iz časov »knapov
skega« življenja. Z b ran e  je 
nato nagovoril predsednik  
stranke Franci Tratar, ki je 
izrazil zadovoljstvo, da je 
končno udeležba takšna, kot 
si jo vedno želel. Srečanje je 
nato vodil po program u Božo 
Andoljšek, ki je po nastopu  
Viktorja Furm ana, ki je 
predstavil predvolilne aktiv
nosti, tudi predstavil p ro 
gram  Združene liste. Sledila  
je predstavitev obeh poslan
skih kandidatov, ki sta na

prijeten, zanim iv in vsem ra
zumljiv način spregovorila  
o sebi, njunem  dosedanjem  
delu in o program u, ki ga  
bosta uresničevala, če bosta 
izvoljena v  poslanske klopi 
državnega zbora. Razvila se 
je debata, v  kateri sta oba  
kandidata tudi odgovarjala  
na vprašanja prisotnih. So
delovala sta tudi Venčeslav  
Bauer, ki je kot nekdanji di
rektor Keram ične industrije 
L ibo je  med drugim  dejal, da  
brez oživitve gospodarstva  
in trga ni prave perspektive 
za naš narod, in Srečko Č a- 
ter, ki je spregovoril o pro
blem atiki samooskrbe slo
venske države, katera lahko  
zaradi nespametne politike 
na področju kmetijstva po
stane tako rekoč čez noč ve
lik nacionalni problem.

Srečanje, ki je b ilo  resnič
no delovno, ustvarjalno in  
dogovor za akcijo v  nasled
njih dpeh do volitev, je izve- 
nelo z veliko podporo po
slanskima kandidatom a in 
z upanjem  na volilno zmago  
Združene liste, ki jo sestav
ljajo  D elavska stranka S lo 
venije, Dem okratična stran
ka upokojencev, Socialde
m okratska unija in SD P.

D . N .

SOCIALDEMOKRATSKA STRANKA SLOVENIJE

S K U P A J
B O M O

Z M O G L I

Kandidat za volitve v državni zbor v 4. volilnem okraju naše volilne enote je socialdemokrat g. 
VITODRAG PUKL, sedanji podpredsednik Skupščine Slovenije. Geslo: »Za delo, varnost in socialne 
pravice.«

Kandidat za volitve v državni zbor v 5. volilnem okraju naše volilne enote je profesorica angleškega 
jezika BARBARA MEDVED. Geslo: »Z znanjem in delom v varno prihodnost.«

Kandidat za volitve v državni svet -  za zastopanje lokalnih interesov v V. volilni enoti, ki združuje občine: 
Celje, Laško, Slovenske Konjice, Šentjur, Šmarje in Žalec, je socialdemokrat MARJAN DREV, dipl. ing. 
kemije in direktor Keramike Liboje.



Med kuharji, lutkarji in planinci

Krvodajalske akcije
VRANSKO:
2. december, od 7. do 13. ure, ZO Postaja 
Vransko;

PREBOLD:
9. december od 6.30 do 13. ure, TT Prebold; 

ŽALEC:
28. december, od 7. do 13. ure, KS Žalec.

N i še dolgo tega, ko smo se 
s fotoaparatom  in magneto
fonom  podali na obisk v pre
bo ldsk i vrtec. Zvedeli smo 
namreč, da se tam dogajajo  
sila zanimive stvari. In res se 
nismo zmotili, saj smo nale
teli na otroke in mamice, ki 
so nadvse zavzeto priprav
lja li okusne jedi s sadno ku 
po kot sladico. M ali kuharč- 
ki in kuharice so b ili prava  
paša za oči.

z veseljem odgovarjala vodja  
preboldskega vrtca M arija  
Jager. Dejala  je, da so se v  le
tošnjem šolskem letu odločili 
za organizacijo interesnih 
dejavnosti. Tako imajo ku
harski tečaj vsak ponedeljek, 
dali pa so mu delovni naslov  
prva šola kuhanja oz. Lon 
ček kuhaj. Pri tem krožku  
sodeluje 20 otrok in dvajset 
staršev, vsi pa se ob tem p ri
jetno zabavajo in zaužijejo

vsak torek, je poimenovana  
Živeti z naravo. G re za p la 
ninski krožek, ki deluje pod  
okriljem  preboldskega p la 
ninskega društva. Vanj je 
vključenih 33 otrok. Tretja  
interesna dejavnost je ime
novana. Z  lutko se rad igram  
in pogovarjam . M ed lutkarji 
pa je 23 otrok. V  športno šo
lo, za katero so se dogovorili 
z O Š  Prebold, pa so vključe
ni otroci od šestega leta d a -

M arija  Jager

Na Polzeli nova dvorana

Tan ja  Gurbulina in M aša Bylina.

RusinjeB(̂ Ž a [c ^
V  nadaljevanju slovenske 
kometne lige so Žalčanke  
lanska ekipa) v  šestem ko

dom a prem agale Izolo 
21:19, nato pa v gosteh po  
enačeni igri izgubile  
Škofijah  proti ekipi Burje  
22:21.
D ru ga  ekipa Žalca, ki n a - 
opa v  II. slovenski ligi 
vzhod je v  zadnjem jesen- 
:em kolu  gostovala v  M ari- 
)ru  in prem agala Bran ik II 
20:14. Od devetih ekip so 
i odličnem  tretjem mestu, 
tarejša dekleta, ki nastopa- 
v vzhodni skupini sloven-

ske lige, so končala jesenski 
del tekmovanja s prvim  me
sto na lestvici. Nastopa pet 
ekip, m lade Žalčanke pa so 
prem agale vse svoje vrstnice.

V  prvi ekipi Ža lca  nasto
pata tudi igralki iz Rusije. 
To sta Tanja Gurbu lina in 
M aša Bylina. D obro  se raz
um eta z ostalimi igralkam i, 
Tan ja  pa nam  je povedala: 
»T u  sva že dva meseca in za
dovoljn i sva. Žalec je mesto 
z lepo okolico. K ako dolgo  
bova tu, še ne veva natančno.

T. T A V Č A R

Čeprav košarkarji Savin j
ske s Polzele že igrajo v  novi 
dvorani, bodo slovesno od
p rli 6. decembra ob 18. uri 
prijateljsko košarkarsko  
tekmo med Savinjsko Polze
la  in Smelt Olimpijo.

Sicer pa so imeli košarkar
ji zarad i nastopa državne re
prezentance Slovenije krajši 
odmor. Ekipa Savinjske je 
v 12. kolu gostovala p ri vo
deči ekipi Maricom  M ik lavž  
in srečanje izgubila s 104:86. 
N a  lestvici so s 17 točkami 
na petem mestu. D o  konca  
prvega dela bodo odigra li še 
dve srečanji, in sicer 25. no
vem bra v  L itiji in nato še 
dom a proti ekipi Sm elt 
Olim pje ml.
Prem or so izkoristili za p ri
jateljsko temo in doma pre
m agali ekipo Helios iz D om 
žal s 94:86. Prvič je za S a 
vinjsko nastopil tudi Veljko  
Petranovič, ki je dosegel 24 
košev.

Prijateljsko tekmo si je 
ogledalo  približno 400 gle
dalcev, ki so s posebnim  za
nim anjem  sprem ljali igran je  
V eljka  Petranoviča, nekda
njega košarkarja Z ad ra  in  
jugoslovanske reprezen
tance.

*  t  V
Veljko Petranovič z žogo

N uša Šribar, bodo na pred 
stavo povabili tudi otroke, ki 
niso vključeni v vrtec.

lje. »P r i izbiri interesnih de
javnosti smo upoštevali želje 
in  interese staršev in otrok,« 
p rav i M arija  Jager.

K ot smo se lahko sami 
prepričali, je delo v krožkih  
izredno pestro in zanimivo. 
Otroci so nadvse aktivni, 
p rav  tako pa tudi njihovi 
starši, ki marsikdaj pom aga
jo  izpeljati kakšno aktivnost 
na teh ali drugih področjih. 
K ot smo zvedeli, bo lutkovni 
krožek pripravil lutkovno  
igrico, s katero bo razveselil 
ostale otroke in starše v  ve
selem decembru. Kot nam  je 
povedala voditeljica krožka

b k > *V III
d o o trgovsko podjetje C elje
T E LE FO N : 063/29-144

M ed pogovorom nam  je 
uspelo pojesti dobro sadno  
kupo in zato smo m orali 
o tem, kaj jim  pomeni sode
lovanju v krožku, povprašati 
tudi otroke in  njihove m am i
ce. Otroci so vse prek hvalili 
dobrote iz njihove kuhinje in 
se ob tem še oblizovali. M a 
rina Peternelj je b ila  p rva  od 
mamic, ki smo jo pobarali, 
kaj misli o kuharskem  krož
ku. D eja la  je, da je vesela, da  
sodeluje p ri tem krožku, saj 
se bo k ljub temu, da  je že 10 
let poročena, še m arsikaj no
vega naučila. Tudi Jadranka  
M ladenovič je povedala, da  
gre vsak ponedeljek z vese
ljem  v  vrtec s svojo hčerko, 
saj je tudi ona izredno vesela  
in navdušena nad kuhanjem, 
še bolj pa nad dobrotam i, ki 
jih  skuhajo ob pomoči kuha
rice Anke Artnak, ki stro
kovno vodi krožek. Tudi 
Zdenka M arkovič je navdu
šena nad krožkom, dodala  
pa je, da je m arsikaj, kar so 
kuhali v  vrtcu, poskusila n a 
rediti tudi doma. H čerka pa  
ji p ri tem z veseljem pom aga.

Tako torej mamice in  n ji
hovi otroci. N a j zaključim o  
z besedami M arije  Jager, ki 
pravi, da je zelo vesela, da so 
se lotili te oblike interesnih  
dejavnosti. Pohvaliti in za 
hvaliti pa se želi vsem, ki jim  
pri tem kakorkoli pom agajo.

D . N a rag lav

Posnetek m alih kuharjev, staršev in vzgojiteljic.

B ili smo radovedni, kako tudi kakšno kalorijo preveč, 
pogosto se to dogaja, koliko seveda zlasti starši. D ruga  
otrok in  staršev sodeluje, kaj interesna dejavnost, ki jo 
vse kuhajo. N a  vse to nam je im ajo v  svojem program u

95 let
Elizabete
Marovt

V  K S  Petrovče  je najstarejša  
kra jan ka  E liz ab e ta  M arovt, iz 
A rje  vasi. V  K S  so se odločili, 
da jo  za  95. ro jstn i dan, k i ga  je 
p razn ova la  m in u li teden, ob išče
jo. To  sta s to rila  v  im enu K S  
ta jn ik  Jože B rečk o  in Ivan  U r a -  
njek, k i je  n jen  b ližn ji sosed, ter 
ji iz ročila  šopek  in  darilo.

T u d i E lizabe ti M arovt so ob  
ob isku  postav ili za  take p rilo ž 
nosti že stan dardn o  vprašan je, 
kako  živeti, d a  doživiš takšno  
starost. Še  vedno  č ila  in zgovo r
na nam  je  ze lo  n a  kratko  pove 
da la : »N ise m  žive la  po  nobenem  
receptu. Rečem  lahko, da  m e je  
živ ljen je bo lj tep lo  kot g lad ilo . 
Ž e  leta 1943 sem  ovdovela, m ož  
m i je  p ade l v  vo jsk i in  ostala  
sem sam a z dvem a otrokom a, 
hčerko Terezijo  in  sinom  S tan -

Elizabeta Marovt z Ivanom Uranje- 
kom in Jožetom Brečkom.

kom . Z apos len a  nisem  b ila , sebe  
in  o trok a  sem p rež iv lja la  tako, 
d a  sem  hod ila  na dnino. P a  tud i 
to je m in ilo, otroka sta o d ras la  
in  sta na svojem , brem e m ojega  
in  svo jega  preživetja  sta n a lož ila  
n a  svo ja  ram ena. Če m e ne b i 
d a ja la  starost, b i  lah k o  m irne  
duše rek la, d a  m i je sedaj 
v  vsem  ž iv ljen ju  najlepše. Ž iv im  
p r i  hčeri, k i zares lepo  sk rb i 
zam e .« T. T A V Č A R

Zlata poroka
zakoncev Podvršnik

V  soboto sta praznovala zlato poro
ko Jožefa in Jožef Podvršnik iz 
Hramš. Cerkveni obred je bil v farni 
cerkvi Galicija, opravil ga je domači 
župnik Janko Cigala, civilnega pa 
v žalski poročni dvorani Peter Pun
gartnik.

Jožef in Jožefa Podvršnik sta se po
ročila 16. novembra 1942 v Veliki P i- 
rešici. Jožefa je bila drugi otrok 
Franca in Julijane Špeglič, rojena 
v mežnariji na Sv. Kunigundi nad 
Galicijo.

Komaj 20-letna je prišla za mlado 
v hišo Podvršnikovih, saj sta bila njen 
mož Jože in tast že dve leti brez go
spodinje in je hiša kar klicala po njej. 
Kmalu po poroki je b il mož Jože vpo
klican v nemško vojsko. Zdaj je bre
me hiše, gospodinjstvo in kmetova
nje, padlo na Jožefo, saj je bil tast 
bolehen. Navajenost na trdo delo in 
velika ljubezen do zemlje sta ji bili 
edina pomoč. Ker je bila hiša na sa
mem, ljudje v njej pa zanesljivi, je 
bila vse do osvoboditve varno zato
čišče partizanom. Mnogi preživeli se 
še danes radi vračajo v hišo Pri cerk
vi, karkršno je bilo partizansko ime 
domačije.

Leta 1945 se je Jožefu, ki je srečno 
pobegnil iz nemške vojske k partiza

nom, rodil prvi otrok, hčerka Marija, 
nato pa vsako drugo leto še Janko, 
Vera, Anica, Rozika in nazadnje še 
Martina, torej 7 otrok.

Življenje zakoncev je bilo ob števil
ni družini, z eno plačo in v hribih 
težko. Več kot skromno, a tudi lepo. 
Otroci so se zgodaj navadili dela in 
skromnosti, znali so od mladih let 
skrbeti zase, zato z njimi ni bilo te
žav, ko so se razkropili po svetu. Oče 
in mati večkrat rečeta, da so jima 
v ponos in veselje. K ljub težkemu živ
ljenju sta ostala zadovoljna in čila.

Mama pravi, da jo je takšno naredi
la ljubezen do zemlje, ki je res izjem
na, saj vsako pomlad komaj čaka, da 
lahko gre na zemljo.

Oče Franc je najsrečnejši, kadar 
pridejo otroci. Oba, oče in mati, sta 
poskrbela, da se otroci vedno radi 
vračajo domov. V  petdesetih letih 
skupnega življenja se je njihova dru
žina povečala še za 11 vnukov, ki 
v njun dom prinašajo obilico dobre 
volje, tako da sta srečna dočakala lep 
družinski praznik.

V  imenu uredništva in bralcev jima 
tudi mi čestitamo!

T. TAVČAR
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Na klepetu z Ireno Vrčkovnik
Popularna slovenska pevka 

Irena Vrčkovnik, ki ima letos 
posebno srečo z nagradami na 
festivalih, kot so Melodije 
morja in sonca, festival nareč
nih popevk in festival domače 
glasbe na Ptuju, je 25. julija 
letos izdala svojo drugo kaseto 
z naslovom V meni je poletje, 
pričakuje pa tudi izid svoje pr
ve CD plošče...

Irena, kdaj si začela prepe
vati in od kod veselje do petja?

»Pojem že od malih nog. 
V družini so vsi glasbeniki. Že 
v osnovni šoli sem prepevala 
v šolskem zboru. V srednji šoli 
sem se kot pevka priključila 
najstniški skupini Aurora, 
s katero sem prvič tudi javno 
nastopila. Po končani srednji 
šoli sem v Mariboru študirala 
glasbo in se priključila narod
nozabavnemu ansamblu Ves
na, s katerimi sem izdala tudi 
svojo prvo kaseto. Po šestih le
tih sem odšla v Nemčijo, kjer 
sem se za eno leto priključila 
ansamblu V lada Sredenška.«

Poleg tega da prepevaš, tudi 
poučuješ na osnovni šoli Anto
na Aškerca v Velenju...

»Po končanem študiju sem 
se zaposlila na osnovni šob 
v Grižah, kjer sem poučevala 
glasbo in vodila šolski pevski 
zbor. Zelo rada delam z otroki 
in moram reči, da so otroci še 
vedno najboljša publika, zato 
pripravljam posebno kaseto za 
otroke, ki naj bi izšla spo
mladi.«

Na festivalu za narečne po
pevke v Mariboru si se pred
stavila s pesmijo Moj šocej 
v koroškem narečju in požela 
prvo nagrado občinstva. 
Kakšni občutki so te preve
vali?

»N ikoli si nisem mislila, da 
bi lahko zmagala. Moram po
vedati, da nikdar ne pričaku
jem prvega mesta, saj sem na
vajena tretjega. Najprej sem 
bila presenečena in sem komaj 
verjela, nato pa sem to svojo 
zmago tudi primemo proslavi
l a ... (smeh)«

20 let revije domačih 
ansamblov v Libojah

Mladi, kot smo nocoj, je slo
gan, ki so si ga izbrali organi
zatorji Svobode Liboje ob le
tošnji jubilejni reviji domačih 
ansablov, ki se je začela z od
prtjem razstave, nadaljevala 
s slavnostnim koncertom 
v Žalcu, zaključila pa nasled
nji dan z revijo v Libojah. Do 
zadnjega kotička napolnjena 
dvorana v Žalcu in obakrat 
v Libojah je dokaz, da ima na
rodno zabavna glasba veliko 
poslušalcev, za organizatorje 
pa je to gotovo največje priz
nanje.

Pred dvajsetimi leti so Heri

Kuzma in njegovi Veseli L i
boj čani povabili v Liboje se
dem narodno zabavnih an
samblov, in čeprav se priredi
tev imenuje revija, je v vseh 
teh letih bila predvsem sreča
nje. V  teh letih se je na liboj- 
skem odru zvrstilo kar 99 sku
pin, na vseh dvajsetih revijah 
pa je nastopal ansambel Fran
cija Zemeta. Gost letošnje re
vije je bil A lfi Nipič, ki je z na
stopom v Žalcu počastil svojo 
30-letnico petja. Sicer pa so se 
v Žalcu predstavili Rogaški 
instrumentalni kvintet, ki je 
z nastopom v Žalcu končal

uspešno 15-letno igranje, Pod
krajški fantje, Ptujski instru
mentalni ansambel, ansambli 
Francija Zemeta, M ira Klinca, 
Robija Zupana, Vinka Cverle- 
ta, Marela International, Slo
venija, A lfi Nipič in njegovi 
muzikantje in po trinajstih le
tih ponovno in za jubilejno re
vijo Veseli Libojčani.

Jubilejna 20. revija domačih 
ansamblov je torej uspela, 
v takšni obliki bi jo najbrž mo
rali obdržati tudi v prihodnje, 
zagotovo pa stopa tudi v tretje 
desetletje

Doslej si izdala dve kaseti...
»Pri obeh mi je veliko poma

gal Oto Pestner, s katerim na 
svoji prvi kaseti Polepšaj mi ta 
dan prepevam pesem Ostani 
tu. Drugo kaseto, V  meni je 
poletje, smo izdali letos julija. 
No, tudi CD  plošča bi morala 
biti že zunaj.«

Pesmi gredo v ušesa tako 
mlajši kot srednji generaciji...

»To je res, vendar so najbolj
ša publika še vedno ostroci. 
N a  koncertih me spremljajo 
trije ansambli, Nočni skok iz 
Murske Sobote, ki me zelo do
bro spremlja, in ansambla 
Nočna izmena ter Vesna. N a 
stopam zelo pogesto, vsak vi

kend, kmalu pa bom začela tu
di med tednom.«

Kaj pa prosti čas? Ga sploh 
imaš?

»Ce ga že imam, se najraje 
igram s svojima nečakoma La- 
dijem in Nino, ki zelo rada 
prepevata, drugače pa z mojim 
»šocejem« gradiva hišo in 
upam, da se bova naslednjo zi
mo že lahko selila.«

N a  koncu prijetnega klepeta 
mi je Irena zaupala še eno svo
jih največjih želja: »Želim  si, 
da b i vsaj do svojega 50. leta 
prišla na Evrovizijo.« Srečno, 
Irena, kot bi rekli v Velenju!

Božena Balaš

N a posnetku Veseli Libojčani, ki so po trinajstih letih zopet poprijeli za instrumente in na 
jubilejni reviji zaigrali tri skladbe Herija Kuzme.

/ O  Splošna banka Celje d.d.

P L A Č I L N A  K A R T I C A  A C T I V A

-  prava poslovna odločitev
Ker je plačevanje preprosto

Na vseh prodajnih mestih, označen ih  z nalepko ACT IVA , je dovolj, da 
prodajalcu predložite p lačilno kartico ACT IVA  in s podpisom  overite račun. 
O sta le  formalnosti g lede p lačila  opravita prodajno m esto in LB  S P L O Š N A  
B A N K A  C E L JE .

Ker je lepo sprejeta na vseh prodajnih mestih
M reža prodajnih mest. kjer je m ožno plačevanje z ACT IVO , se  neprestano 
dopolnjuje.

Ker je plačilo računov odloženo
P lač ilo  računov je le trikrat m esečno: 8., 18. in 28. v m esecu. O  porabi 
sredstev V as  LB  S P L O Š N A  B A N K A  C E L J E  redno obvešča  z izpiski 
tekočega računa.

Ker Vam omogoča koriščenje višjega limita
A C T IV A  Vam  om ogoča dodatno povečanje dovo ljenega negativnega sta
nja (limita) na tekočem  računu. Za  dobo veljavnosti A C T IV E  si lahko 
zagotovite najvišjo m ožno prekoračitev sredstev.

Kaj bo ACTIVA jutri?
-  Plačilna kartica, katero boste lahko uporabljali v vseh prodajalnah
-  Plačilna kartica, ki Vas bo rešila iz težav tudi v tujini

S  kartico ACT IVA  je m ožno poslovati v Sloveniji in na Hrvaškem , tako za  
p lačevanje računov kot za  dvigovanje gotovine v bankah.
Pri nadaljnji širitvi poslovne m reže jo boste lahko uporabljali tudi v Italiji in 
Avstriji.

Kako postati imetnik ACTIVE?
Enostavno. Dovolj je, da izpolnite zahtevek in ga oddate v V aš i poslovni 
enoti LB  S P L O Š N E  B A N K E  C E U E .  Poskrbe li bomo, da boste v najkraj
šem  času  ugotovili:
A C T IVA  J E  P R A V A  P O S L O V N A  O D LO Č ITEV !

F— »»»— —#»»»#»»»*»»#»*»»»— »— »— *» * * * * *—— »—»»»»—— »»»»*»*****»***»*»

M a lo  je p rired itev , ki se lah ko  pon aša jo  s tako  visokim  jub ile jem . V  av li ku ltu rnega  
dom a v Ž a lc u  smo lahko  o bču d o va li zak ladn ico  L ib o jsk e  revije, ki je d ob ro  ime  
ponesla  po  dom ovini in v  svet. R azstavo  je odp rl p redsedn ik  Z K O  Ža lec  Janez M eglič .

Z a  slavnostni koncert so an sam ble  izb ira le  za ložn iške hiše, kar je  b ila  novost 
letošn je revije in jo  kaže ohran iti. B a rve  S av in jsk ega  o bčan a  je uspešno zastopal 
an sam be l M ira  K lin ca  iz L ib o j.  M iro  K lin c  je  p red  šestim i leti začel javno nastopati p rav  
na rev iji v L ibo jah . Seda j pa  se že ponaša s štirim i kasetam i, te dn i pa je  izš la  n jihova  
v ideokaseta . Z m aga  na L o jtrc i dom ačih , sodelovan je  na novoletnem  V ideom ehu  in  
številn i nastop i dom a in v  tu jin i p rič a jo  o hitrem  vzponu  in  p riljub ljen osti an sam bla  
M ira  K linca . jk foto: E.Masnec, TT



V Galiciji nov vodovod
ljala 685 tisoč tolarjev, od 
tega je Kmetijska zadruga 
Petrovče prispevala 25 ti
soč tolarjev, krajevna 
skupnost Galicija pa je 
v približno enaki vrednosti 
nakupila za 250 metrov al- 
katen cevi, ostalo so pri
spevali krajani Mirt, Lin
dič, Cvikl, Remus in Kapit- 
ler. Celotno omrežje deluje 
sedaj kot celota, področje 
zajetja in vodovodnih re
zervoarjev pa je razglašeno 
za vodovarstveno območje.

m. k.

Krajani zadružnega do
ma in novega naselja v Ga
liciji so letos sami obnovili 
obstoječe vodovodno 
omrežje in zgradili nov re
zervoar. Dela so potekala 
pod nadzorom Matjaža Ka- 
pitlerja. Zamenjali so alka- 
ten cevi, zgradili nov dvaj- 
setkubični vodotesni rezer
voar, vgradili so biološki 
čistilni filter, obnovili za
jetje in povezali posamezna 
vodovodna omrežja.

Investicijska dela so ve-

Razvoj v rokah Žalčanov
Telefonija, bazen, ureditev ulic, javna razsvetljava
Z a rad i potreb, nujnih za 
razvoj mesta, je svet Mestne 
skupnosti Žalec dal pobudo  
skupščini in zborom  kra ja 
nov za uvedbo referenduma 
za samoprispevek. Pred  dve
ma letoma so uspešno zak
ljučili p rvi samoprispevek, 
na drugega pa so se priprav
lja li tako dolgo zato, ker so 
m orali najprej poskrbeti za 
urbanističn i in zazidalni na
črt. P rogram  samoprispevka 
zajem a le del program a, ki 
ga v  Ž a lcu  nam eravajo ures
ničiti v  naslednjih letih. 
K ra jan i Ža lca  se bodo 6. de
cem bra odločali o izgradnji 
telefonije, ulic, pločnikov, 
javne razsvetljave in pokri
tega bazena.

V  Ž a lcu  že nekaj časa ni 
m ogoče dobiti telefonskega 
prik ljučka, kar že zavira  
razvoj zasebništva in podjet
ništva, vedno več pa je tudi 
privatnih  interesentov. Pre
dračunska vrednost nove di
gitalne centrale s 1400 prik
ljučki je 72 m ilijonov SIT. 
D en ar naj b i zbrali s pred
proda jo  priključkov, sred
stva krajevnega prispevka  
pa naj b ila  samo premosti
tvena, tako da b i akcija lah
ko hitreje stekla. Premosti
tvena sredstva b i se potem  
vrn ila  v  samoprispevek. PTT  
Celje pa  je obljubilo, da bo  
zgrad ilo  medkrajevno pove

zavo med Šempetrom in Ž a l
cem, brez katere tudi centra
la  nič ne pomeni.

N a  osnovi urbanističnega  
in zazidalnega načrta, pro
metne študije in načrta pre
nove trga b i za prenovo ulic, 
pločnikov, kolesarske steze 
in  javne razsvetljave potre
bovali 60 m ilijonov SIT. 
U red ili naj b i tudi pločnik  
od R izm ala do gasilnega do -

Asfalt proti Vimperku
Dolgoletna želja krajanov 

zgornjega dela Polzele in Pod
vina je bila, da bi cesto od Ko
vača proti Vimperku asfaltira
li. Tako so se že pred meseci 
lotili zemeljskih del, ki so jih 
opravili krajani sami. N a cesto 
so navozili več sto kubičnih 
metrov gramoza, prispevali so 
ga kmetje sami, brezplačno, 
sredstvo za asfaltiranje pa sta 
prispevali občina Žalec in KS  
Polzela. Kakšnih 200 m ceste 
v ravninskem delu je še neas- 
faltiranih, ker je zmanjkalo

sredstev, zato bodo ta del as
faltirali spomladi. Po besedah 
predsednika skupščine KS  
Polzela Stanka Novaka so ne
kateri krajani opravili več sto 
delovnih ur, prav tako pa tudi 
kmetje s traktorji.

Asfaltiranje te ceste sodi 
v program del K S Polzela za 
prihodnje leto, vendar so se
daj, ko so bila zemeljska dela 
opravljena, pohiteli z asfalti
ranjem, da zima ne bi izničila 
njihovega dela. N a sliki: med 
delom na cesti. T. TAVČAR

nost pešcev. Predračunska  
vrednost je dva m ilijona SIT. 
V  program u samoprispevka  
so zapisali tudi ureditev jav 
ne razsvetljave od Hmezada, 
m im o Ferralita do Vrb ja, 
v  Ipavčevi in Kardeljevi u li
ci, ulic i Savinjske čete in H e
ro ja  Staneta. Predračunska  
vrednost je tri milijone SIT.

Ž e  leta 1979 je b ila  izbra 
na lokacija, izdelan načrt in

velja tudi za samostojno  
opravljanje gospodarske ali 
poklicne dejavnosti od 
ostanka čistega dohodka.

Sam oprispevka ne b i p la 
čevali zaposleni, ki ne dose
gajo 50% povprečnega O D  
v  Sloveniji, kmetje, ki ne 
presegajo 25.000 tolarjev ka 
tastrskega dohodka, in upo
kojenci, katerih pokojnina  
ne presega 18.000 tolarjev na

ma, predračunska vrednost 
pa je dva m ilijona SIT. K ra 
jan i Ložnice opozarjajo na 
potrebo po izgradnji pločni
ka in pešpoti za večjo var-

odkupljeno zemljišče za po 
kriti bazen. Projekt so stro
kovnjak i pregledali in oceni
li vrednost, ki znaša 150 m i
lijonov tolarjev. Izgradnjo  
bazena naj b i zagotovili: ob 
činski proračun za potrebe  
šolske m ladine in športa; de
lovne organizacije, podjetni
ki in  zasebniki za rekreacijo  
svojih delavcev pa seveda 
tudi hotel za turiste.

Skupna vrednost p rogra
m a samoprispevka presega  
300 m ilijonov tolarjev. Iz sa
m oprispevka pa naj b i se 
v  petih letih zbralo  60 m ili
jonov tolarjev.

Ta sredstva naj b i zbra li 
z 1% prispevkom neto O D  
zaposlenih, 0,75% prispev
kom  iz pokojnin, 4%  pri
spevkom  od katastrskega 
dohodka in  po 1% prispevku  
občanov, ki opravljajo po 
klicno dejavnost in se jim  
davek odmerja po pavšal
nem znesku. Enak odstotek

N a  osnovi enoodstotne
ga prispevka od neto 
osebnega dohodka b i p ri 
povprečnem O D  v  gospo
darstvu, ki znaša 35.000 
SIT, posameznik p lačal 
mesečno 350 SIT, upoko
jenci pri enakem znesku  
pa 277 SIT. N ajn iž ji m e
sečni prispevek zaposle
nih b i b il 190 SIT , štiri- 
odstotni prispevek od ka 
tastrskega dohodka b i 
znašal letno 1.000 S IT , 
najnižji mesečni prispe
vek upokojencev pa b i b il  
135 SIT.

mesec oziroma višino najn iž
je pokojnine za polno pokoj
ninsko dobo. Sam oprispevka  
ne b i p lačevali tudi up rav i
čenci do socialnovarstvenih  
pravic, študentje in nezapo
sleni.

Adi Vidmajer ravnatelj OŠ Žalec:

»Pokrit bazen je dolgo
letna želja Žalčanov. Ko 
sem bil še sekretar občin
ske zveze za telesno kultu
ro smo pripravili načrt in 
odkupili zemljišče za ba
zen. Potem pa nam je repu
bliška administracija z za

konom preprečila izgrad
njo. Ves čas pa mladina in 
tudi odrasli pogrešamo ta 
objekt, ki pa ni pomemben 
le za Zalčane, ampak tudi 
za Savinjčane, saj v občini 
nimamo pokritega bazena. 
Potrebovali b i ga za pouk 
telovadbe, za šolo v naravi, 
rekreacijo in tekmovalni 
šport. Športni center bi 
z bazenom dobil še zadnji 
manjkajoči objekt, da bi bil 
zanimiv tudi za športne re
prezentance in klube, seve
da pa tudi za turiste. U pa 
nje, da nam bo bazen zgra
dil kdo drug, je očitno ra
čun brez krčmarja. Če ga 
želimo imeti, bomo morali 
seči tudi v lastni žep. In če 
bomo pokazali pripravlje
nost mi, bomo lažje trkali 
tudi na vrata drugih inve
stitorjev.«

Eran Sadnik, predsednik 
skupščine Mestne skupnosti Žalec:

»Program razvoja mest
ne skupnosti smo priprav
ljali kar dve leti. Mesto na
mreč ni imelo urbanistič
nega zazidalnega načrta, 
zapletena je prometna pro
blematika, ekološka sana
cija in razvoj zasebništva, 
to vse je terjalo precej stro
kovnega dela. Stroški tele
fonije komunalnih del in 
bazena so ocenjeni na 300 
milijonov tolarjev. Toliko 
denarja nima občinski pro
račun niti zasebniki in go
spodarstvo, seveda ga ni
mamo tudi v mestni skup
nosti. Prepričan pa sem, da

smo sposobni s skupnimi 
močmi uresničiti tudi tako 
zahteven program. Prispe
vek krajanov bo osnova za 
iskanje pomoči drugod. 
Zavedamo se, da ne bo lah
ko, če pa želimo mestu in 
ljudem v njem uspešno pri
hodnost, potem moramo 
najprej pokazati, kaj hoče
mo in kaj zmoremo sami. 
Če bo referendum uspel, 
bomo imeli velike možno
sti, da program uresničimo.
V  nasprotnem primeru bo
mo kolo časa v mestu za
ustavili. V  programu samo
prispevka ni kabelske tele
vizije in plinifikacije. Obo
je naj bi zgradili že nasled
nje leto s pomočjo koncesi
je. Poleg predvidenega pro
grama je v mestu še več po
treb, ki pa jih bomo skušali 
uresničevati z drugimi viri.
V  vodstvu mestne skupno
sti se zavedamo, da čas ni 
naklonjen samoprispevku. 
Ker pa prispevek posamez
nika ni tako visok, da bi ga 
z dobro voljo ne zmogli, 
pričakujemo, da bodo kra
jani razumeli, da proble
mov enostavno ni mogoče 
drugače reševati.

Pohod na Hom
V  soboto, 14. novembra, je 

bila na Homu planinska prire
ditev, ki sta jo ob pomoči KS  
pripravili PD  Zabukovica in 
Osnovna šola Griže. Prireditev 
se je pričela s pohodom na 
Hom, kamor so se pohodniki 
napotili iz Griž, Zabukovice in 
Matk. N a čelu pohodnikov iz 

je jezdil na konju šolski 
ravnatelj Franci Žagar. Po
hodnike je pri postojanki pri
čakala godba na pihala iz Z a 
bukovice, kar 25 mladih pla
nincev z osnovne šole Griže je 
na prireditvi prejelo značke 
Savinjske planinske poti, ki so 
jo pod vodstvom Magde Ježov- 
nik prehodili v osmih mesecih. 
Pot je doslej prehodilo 1547 
pohodnikov, od teh je 439 čla
nov ŠD  Zabukovica. Samo 
v jubilejnem letu je pot preho
dilo 76 pohodnikov, med njimi 
kar 45 iz PD  Zabukovica.

N a  prireditvi so čestitali za 
visok jubilej dolgoletnima 
funkcionarjema društva Lud 
viku Jurharju in Antonu Bile- 
ju. Izvršnemu svetu SD Žalec 
so se zahvalili za pomoč pri 
izdaji vodnika, Kovinotehni 
Celje pa za pokroviteljstvo no
vega dnevnika poti. Predstav
nik K S  Griže Jože Jančič je 
izkoristil priložnost in navzo
če pozval, da naj 6. decembra 
glasujejo za krajevni samopri
spevek, saj bodo z njim lahko 
rešili krajevne probleme, del 
sredstev pa bodo prejela tudi 
društva v kraju.

Nova cesta, obnovljena kapela

K rajan i Z a loga  v  K S  Šem 
peter so prejšnjo soboto po 
poldne odprli za prom et no
vo asfaltirano cesto v  dolžini 
1,2 km. Osrednji govor na  
otvoritvi je imel predsednik  
rezijskega odbora za gradn jo  
ceste M artin  D ivjak , k i je 
med drugim  poudaril: » Z  
združenim i močmi občine  
Žalec, K S  Šempeter, delov
nih organizacij, v  katerih de
la jo  domačini, storitvenih  
obrtnikov, kmetov in p rid 
nih rok domačinov so dela  
stekla in cesta je b ila  v  krat
kem času pripravljena za as
faltiranje. V  to cesto je  b ilo  
vloženih tri tisoč kubičnih  
metrov gramoza, več tisoč ur  
ročnega dela in petsto u r  
strojnega d e la . . . «  Preden  je 
cesto s prerezom traku pre
dal namenu 71-letni F ranc  
Divjak , ki je najstarejši 
v  tem zaselku, so najzasluž
nejšim  podelili priznanja. 
Podelila jih je predsednica  
vaške skupnosti Ivana Čater, 
prejeli so jih  K S  Šempeter, 
Vinko Debelak , Janez Suen, 
A d i Veselak in  M artin  V rb 
njak. Otvoritve ceste so se 
udeležili tudi predstavniki 
občine Žalec, predsedn ik IS  
Boris K ranjc in predsednik  
občine M ilan  Dobnik.

O b  cesti so obnovili tudi flek. N a  sliki: S  prerezom  
kapelo. Slovesna b lagoslov i- traku je cesto p redal namenu  
tev je b ila  v  nedeljo popo ld - 71-letni F ranc D ivjak , 
ne, obred pa je opravil šem-
petrski župnik M irko  Ško- T. T A V Č A R



Prenova starega parkovnega lepotca

Graščina Šenek z vrtnini delom leta 1917
(Fototeka Z V N K D  Celje)

Če se s Polzele odpeljemo 
proti Velenju, nam pogled pri
tegne privlačen baročni dvo
rec Šenek. Postavljen je na rob 
položne vzpetine, ki se na za
hod in sever izteče v travnike, 
okvirjene z mehkimi linijami 
gozda.

Marsikomu je le bežno zna
no, da dvorec, ki danes pripa
da Domu upokojencev Polzela, 
obdaja dragocen star park. 
Le-ta predstavlja skupaj 
z dvorcem in kapelo spomeni

ško celoto, ki je ostanek nek
danjega posestva rodbine Pon- 
gratz.
Ta je sredi prejšnjega stoletja 
prezidala dotedanjo graščino 
v sedanjo podobo, na mestu 
nekdanjih zelenjavnih vrtov, 
sadovnjaka, travnikov in paš
nikov pa je nastal oblikovan 
okrasni vrt oz. park. Sestav
ljala sta ga za tedanji stil zna
čilna geometrijsko oblikovani 
del s striženimi grmovnicami, 
vodometom in kamnitimi 
stopnišči v osi stavbe ter ne

formalni del, ki se je zgledoval 
po naravni krajini. V  njem so 
bile sprehajalne poti, ob kate
re so dali zasaditi drevesne 
skupine ali pa posamično par
kovno drevje, med njimi dosti 
eksotičnih vrst. Drevesa so bi
la skrbno posajena, pomenila 
so bodisi samostojen parkovni 

kjer je prišla do izraza 
njihova oblika, razrast in bar
va, bodisi so senčila počivališ
ča in razgledne točke, oprem
ljene z lesenimi klopmi. K  vrtu 
je spadal še lesen paviljon 
z rezljanimi ornamenti, prede
le s striženim grmovjem sta 
obdajali dve ograji s kamniti
mi stebrički, eno od stopnišč 

rasila dva kamnita

park je poleg ostale
ga še prav posebej znan po ne
katerih primerkih izredno sta
rih in slikovitih dreves, med 
katerimi velja omeniti zlasti 
povešen beli gaber, ogromen 
primerek tise z grmasto ra
zrastjo, kanadsko čugo, kav- 
kaško jelko, skupino črnih bo
rov, gladki ali zeleni bor, rde- 
čelistno bukev, ameriški klek, 
tulipanovec, javorolistno pla
tano, dva primerka lip izjem
nih dimenzij, lawsonovo paci- 
preso, rdeči hrast in hrast dob. 
Najstarejše ogrodje drevesne
ga dela parka tako predstav
ljajo štiri drevesa: omenjeni li
pi ter dve že odstranjeni dre

vesi -  kanadska čuga in lipa 
v spodnjem delu parka, ki so 
ocenjene na starost med 
120-150 let. N a  starost okrog 
90 let pa je ocenjeno večje šte
vilo dreves, zasajenih na zaho
du in severozahodu parka.

Čeprav so povojne okolišči
ne povzročile v parku in okoli
ci nekaj večjih sprememb (od
stranitev gospodarskih poslo
pij, izgradnja novega doma 
upokojencev, zasaditev 88 
dreves za maršala Tita, posta
vitev betonskega plesišča, pa 
tudi pomanjkljivo vzdrževa
nje), lahko iz ohranjenih sesta
vin še vedno razberemo nek
danjo zasnovo. Zaradi svoje 
kvalitete je b il 1. 1991 ponovno 
razglašen za spomenik obliko
vane narave, upravičeno pa ga 
najdemo tudi v inventarju naj
pomembnejše naravne dediš
čine Republike Slovenije.

N a pobudo Hortikulturnega 
društva Polzela, kmalu zatem 
pa tudi krajevne skupnosti, je 
Zavod za varstvo naravne in 
kulturne dediščine Celje nare
dil konservatorski projekt 
prenove parka, že drugo sezo
no zapored pa postopoma po
tekajo prenovitvena dela, ki 
jih financirata ministrstvo za 
kulturo ter Občina Žalec 
z enakovrednimi deleži.

Strokovni predlog prenove 
je bil izdelan na podlagi prou
čitve starih kartografskih

podlog, predvojnih in povoj
nih fotografij in razglednic, 
stikov s potomci Fani pl. Pon- 
gratz, medvojne lastnice pose
stva, in drugih virov. S kopa
njem so ugotovili prvotni po
tek sprehajalnih poti in našli 
danes zasuto stopnišče v spod
njem delu parka.

Predlagana je kompletna 
prenova striženega dela parka 
z vodometom in stopnišči, po
mladitev pušpanovega orna
menta ob kapeli. Kapela naj bi 
spet dobila svojo prvotno 
funkcijo, dninarska hišica ob 
njej pa bi služila spravilu oro
dja in strojev za redno vzdrže
vanje parka. To zahtevno 
opravilo naj bi bilo pretežno 
v rokah poklicnih vrtnarjev 
ter hortikulturnega društva. 
Velika pozornost bo namenje
na tudi negi starega original
nega drevja, ki ga je potrebno 
delno očistiti suhih vej in gni
lobe v duplih, delno pa ga iztr
gati divji zarasti in manjvred
ni samonikli drevnini. Ta je 
z leti, ob pomanjkanju redne 
nege, v precejšni meri zabrisa
la nekdaj kultiviran videz 
parka.

V  načrtu je tudi obnova 
sprehajalnih poti včasih skrb
no posutih z belim peskom, ter 
postavitev klopi na nekdanjih 
počivališčih, ki bodo narejene 
po vzoru starih.

Predvideno je tudi ustrezno

Deblo povešenega hrasta (fo
toteka Z V N K  Celje)

nadaljevanje parkovnih povr
šin v sklopu novega Doma 
upokojencev, s čimer bi v pri
hodnosti smiselno in funkci
onalno povezali novi kom
pleks s starim.

Z  uresničitvijo programa 
prenove naj bi šeneškemu par
ku vrnili izgubljeno privlač
nost, ohranili njegovo kultur- 
no-zgodovinsko vrednost in 
pričevanje o vrtnem oblikova
nju preteklega stoletja. Ob 
ostalem bi tako urejena povr
šina lahko postala rekreacij
sko, prireditveno in učno zani
mivejša tudi za krajane Polze
le in za širšo javnost. Pomenila 
pa bi tudi privlačno točko na 
turističnem zemljevidu Slove
nije. Alenka Kolšek

Zanimivosti o Savinjčanih
Nedavno je Angelos Baš, na Slovenskem v  poznem  

naš rojak, izdal kn jigo O b la - srednjem veku in v  16. sto- 
čilna kultura na Slovenskem  letju in 1. 1987 knjigo O b la - 
v 17. in 18. stoletju. P red  tem čilna kultura na Slovenskem  
je 1. 1970 izdal kn jigo N oša  v  Prešernovem času. S  temi

▲  ▲  HRANILNO KREDITNA SLUŽBA 
f f g f A  KZ SAVINJSKA DOLINA 

ŽALEC p.o.
sedež hranilnice: ul. Žalskega tabora 1, ŽALEC 
tel.: 714 141 fax: 714 309
VAŠA PRAVA HRANILNICA
VAM V MESECU NOVEMBRU NUDI 
NAJUGODNEJŠE POGOJE VARČEVANJA
41,73% letno obr. mero za vloge na vpogied (2,90% me

sečno)
57,80% letno obr. mero za vez. vloge nad 31 dni (3,81% 

mesečno)
65,38% letno obr. mero za vez. vloge nad 90 dni (4,21% 

mesečno)
-  mesečni pripis obresti
-  opravljanje plačilnega prometa in vodenje žiro računov za 

občane
-  nakazila pokojnin na hranilne knjige ali tekoče račune
-  TEKOČI RAČUNI -  ČEKI OBČANOV
-  VARČEVANJE IN KREDITIRANJE V TOLARJIH 

V DEVIZNO KLAVZULO Z NESPREMENLJIVIMI 
OBRESTMI!

-  H KS  PLAČILNA KARTICA
Opravljamo: vse posle plačilnega prometa za občane; vodenje 
žiro računov za kmete in obrtnike; najemanje in dajanje kredi
tov varčevalcem in ustanoviteljicam. Posebno ugodno krediti
ramo razvoj kmetij in podeželja, nudimo kreditiranje tekoče 
proizvodnje, mehanizacije, izgradnjo nasadov, stanovanjsko
gradnjo. NOVOST!

VARČEVAN JE  IN KREDITIRANJE V TOLARJIH 
Z DEVIZNO KLAVZULO  Z NESPREMENLJIVIMI 

OBRESTMI!
Nov sistem varčevanja omogoča varčevalcem enako varnost 
kot varčevanje v banki v tuji valuti in večji dobiček, ker se 
naložena vloga obrestuje, odpadejo pa stroški menjave.
Primer: Če danes pri H KS naložite toliko tolarjev, kot velja 
1000 DEM po srednjem tečaju Banke Slovenije, vam jih bomo 
po koncu varčevalne dobe vrnili toliko, kot bo na tisti dan 
vrednih 1000 DEM po srednjem tečaju Banke Slovenije. Glede 
na varčevalno dobo pa boste prejeli še obresti (za 3-mesečno 
vezavo 7,5% na leto; za 6-mesečno vezavo 7,70% na leto in 
za 12-mesečno vezavo 8,0% na leto).
Zakaj bi razm išljali o menjavi tolarjev v tujo valuto, če vam 
varčevanje v tolarjih prinaša večjo varnost in korist.

H K S  -  PLAČILNA KARTICA
Prava poslovna odločitev, ker je plačevanje s kartico 
preprosto in je p lač ilo  računov z njo odloženo, dobro pa 
je sprejeta na prodajnih mestih v Savin jski dolini. 
Vab im o vas, da nas obiščete v eni izm ed poslovnih 
enot v Savin jski dolin i ali na sedežu hraniln ice v Žalcu, 
Ža lskega  tabora 1 (pri dvorani Hmezad).
OHRANJAMO TRADICIJO, SKRBIMO ZA RAZVOJ!

knjigam i je avtor zaključil 
obdelavo največjega dela na
še oblačilne kulture v  fev
dalnem  obdobju.

V  kn jigah  je marsikaj za
pisano tudi o Savinjčanih.

V  popotnem  dnevniku  
1485-1487 Pao la  Santonia, 
ki ga je p isal na vizitacijskih  
potovanjih tudi po naših 
krajih, je nekaj stavkov o sa
vinjski pokrajini. M ed dru
gim  je zapisal: »P rebiva lci 
dežele, moški in ženske, so 
grd i in živijo bolj umazano 
kot Z iljan i, vendar nimajo 
golš. Skoraj vsi govorijo slo
vensko, čeprav znajo tudi 
nem ško.. . « ,  » . . .  tu živijo lju 
dje v izobilju  in pojedo nez
nansko veliko m esa ...« .  
Angelos Baš navaja zapiske 
popotnika E. M . A m dta, ki je 
obiskal naše kraje med 1. 
1798 in  1799. Popotnik je 
ugotovil: »M ed  Celjem in  
Vranskim  so b ili jopiči pri 
moških rjavi, pa tudi beli in 
rdeči, nogavice modre in 
hlače sive in črne. Zlasti žen
ske so nosile vse na glavi, na 
volnenem sv itk u . . . «  
Naveden je podatek, da so 
okoli 1. 1780 ugotovili, da je 
oblačiln i videz kmečkega 
prebivalstva, zlasti okoli 
M aribora  in Celja, zelo raz li
čen od oblačilnega videza  
nemškega, kmečkega p rebi
valstva na Štajerskem.

A. Baš navaja knjigo  
V. B. Bronovskega Putoše- 
stvie ot Triesa do S. Peters- 
burga v  1810. godu, Moskva  
1828 (Potovanje od Trsta do 
Peterburga v Rusiji). Pisec, 
popotnik navaja, da ni bilo  
ob cesti iz L jub ljane proti 
Celju n ikogar videti v  cu
njah.

V  knjigi O blačilna kultura  
na Slovenskem  v Prešerno
vem času Baš navaja Gothovo  
topografijo  iz leta 1840. 
V  dokumentu je navedeno, 
da je b ilo  ob anketiranju  
v Savin jski dolin i ugotovlje
no: »Iz  lokacije Gom ilsko je 
sporočeno, da je v  Savinjski 
dolin i velika slabost: veliko  
nagnjenje k luksuzu, ki m ar
sikje presega vse meje. Z lasti 
ženske so posnem ale7Ifar so 
videle pri bogatejših meš

čankah, s tem so tod izgub
lja le  vsak p rih ranek . . . «  Sre
d i prejšnjega stoletja so S a 
vinjčanke imele rade luksus.

Baš navaja Antona R ibar
ja, k i je okoli 1. 1834 ugoto
vil, da se je v  Savinjski dolini 
praznična in delovna obleka  
razločevala, zlasti v  jopičih. 
Praznični so b ili iz suknja, 
delovni iz raševine. Pri žen
skah je b ila  največja razlika  
med pokrivali: praznične av
be so b ile zelo velike in so 
bile pretkane z zlatom in  
srebrom, ob delavnikih so 
ženske nosile manjše in p re
prostejše avbe.
A. B aš omenja tudi Stanka  
Vraza, ki je 1.1863 zapisal, 
da so b ili škornji redkokdaj 
osnaženi.

In  danes?
N ajbo lje , da polistamo po 

knjigi Antona Trstenjaka. 
M isli o slovenskem človeku, 
kjer pravi, da je zaradi hme
lja. »Savin jska dolina gospo
darsko najbolj razvita slo
venska pokrajina. Savinjčan  
ima najvišje razvit življenj
ski standard. Temu prim er
no je tudi Savinjčan najbolj' 
ponosen Slovenec. Zaveda se 
svoje gmotne blagin je in se 
skladno z njo tudi obnaša. N i 
ohol, pač pa resnično pono
sen in samozavesten. Nekaj 
aristokratskega ima v sebi in 
na s e b i. . .  K lečeplaznosti ne 
pozna. Je pa njegova dolina  
odprta, ni stisnjena med p la
nine; zato je njegov ponos 
bolj svetovljanski, gosposki, 
nič hribovsko g rčav . . . «  N a 
to A . Trstenjak govori o ko
zolcu, o dopplerju, ki je za 
Savin jčana značilen, »je  nje
gov ponos in izraz njegovega  
značaja«.

Zanim ivo je, da o kozolcu  
kot značilnemu gospodar
skem objektu piše tudi 
M. Jezernik v knjigi Ponikva. 
Pravi, da je kozolec na Po
nikvi bo lj ponižen in se ne 
more m eriti z znanimi mo
gočnimi savinjskim i kozolci. 
N a  pod lagi kozolca opozarja  
Jezernik na razliko med 
»h ribovc i« in »polanci« (pre
biva lci doline).

ci

Stranka neodvisnih
Vlado Gorišek, kandidat v 4. in 5. okraju

Stranka neodvisnih s svojo 
listo kandidira za državni 
zbor. Stranka ni ideološko 
usm erjena in je b ila  ustanov
ljena pred  letom dni. Ime 
stranke pove vse, z njim  pa  
so povezani osnovni principi 
delovanja. Združu je ljudi, ki 
neodvisno mislijo, in jim  
omogoča avtonomno politič
no delovanje. Svojih članov 
ne disciplinira in ne vpenja  
v strankarske, ideološke ša
blone. V  njej se cenita neod
visnost in razmišljanje  
z lastno glavo. Mogoče nas 
v dosedanji predvolilni kam
pan ji n i toliko zaznati kot 
druge stranke, ki za svojo 
prom ocijo oziroma pridobi
vanje glasov prek raznih  
propagandnih  oblik  trošijo 
precejšnja finančna, sred
stva, tudi davkoplačevalcev. 
N a  drug i strani pa se družba  
otepa s siromaštvom in brez
poselnostjo. M i se financira
mo sami. N aš program  zaje
ma vsa področja gospodar
stva, kultum o-prosvetnega, 
zdravstveno-socialnega, 
ekološkega in družbenega 
delovanja. Zavzem am o se 
za:

•  Pozitivne premike 
v oživljanju gospodarskega  
položaja in investicij z vsemi 
mogočim i ukrepi in stimula
cijam i na vseh ravneh.

•  N ove naložbe naj bi bile 
eden osnovnih pogojev za 
odpiranje novih delovnih  
mest. V  naslednjem štirilet
nem obdobju  si bomo priza
devali odpreti sto tisoč novih 
delovnih mest. Z  njim i bi na
redili konec brezposelnosti, 
tehnološkim  presežkom, 
mladim , ki prihajajo iz šol, 
pa b i odprli pot. Nu jno  je 
oblikovati program e pospe
šenega zaposlovanja.

•  Potrebno bo poiskati 
vse mogoče vire kapitala, 
podjetniške, državne in tuje, 
vendar brez prodaje naših 
podjetij.

•  N u jno  je izvesti sanaci
jo bank, da se na trgu kapi
tala dosežejo cene,, ki jih  
poznajo razvita tržna gospo
darstva.

•  P ri lastninjenju se bo 
treba držati načela -  vsake
mu svoje, in narediti revizijo  
nepravične in podjetništvu  
škodljive zakonodaje.

•  Spodbu ja li bomo ra 
zlične oblike zadružništva, 
ne samo kmetijskega, am pak  
tudi obrtniškega, stanovanj
skega itd.

•  V  kmetijstvu je velika 
stagnacija, ki jo naša občina  
kot kmetijska občina še po
sebej čuti. V  teh dveh in pol 
letih je b ila tej panogi nare
jena nepojm ljiva škoda, zla
sti še v  gozdarstvu, kar že 
vp liva  tudi na ekologijo. To
liko škode v  tej panogi niso 
povzročile vse ujme in ukre
p i preteklih desetletij. Zato  
bom o razvoju te dejavnosti 
posvetili največjo skrb in ak
tivnost.

•  Vračanje premoženja ne 
sme biti stihijsko in družbi 
škodljivo, zato je treba najti 
ustrezne rešitve. Cerkvi goz
dov ne bi smeli vračati, ker 
bo tako postala veliki fevda
lec, edinstven v Evropi. Cer
kev naj bo tudi ločena od d r
žave.

•  Še posebej si bom o pri
zadevali za ekološko urav
noteženost Slovenije.

•  Prizadevali si bom o za 
usklajen razvoj socialnih de
javnosti in socialnega var
stva, stanovanjske izgradnje, 
šolstva, zdravstvenega var
stva, razvoj osebnosti, za so
žitje med ljudmi in narodi.

•  Angažirali se bomo za 
izgradnjo prometne in fra 
strukture, še zlasti za iz
gradn jo  avtoceste.

/



Devizna menjalnica
Žalec, Š landrov trg 5 
Telefon: 712-545

Odprto: od 8. do 16., sobota do  12. ure

URARSTVO 
Marjan Polajžer,

ŽALEC, Šlandrov 
trg 19

prodaja ur
10% popust za gotovinsko 
plačilo
prodaja na 2 čeka nad 3.000 
sit

•  ekspres izdelava ključev

« a a o. «j j u j u u u  flJLiUjuur u j u m u m

Ž A N A
V č e r a j  š e  Ž A ls k a  N A m a ,  

d a n e s  V E L E B L A G O V N I C A  
Ž A N A !

N O V O  V  Ž A N I  

N O V O  V  Ž A L C U !

od 23. 11. dalje
v I. etaži VELEBLAGOVNICE ŽANA

CELOTEN ASORTIMAN ČEVLJEV alp ina
-  žen sk a , m oška in otroška obutev
-  p estra  izbira sm učarskih čevljev

-  v s e  vrste športnih čevljev
-  en ak e c e n e  kot v ostalih  specializiranih Alpininih prodajalnah

alp ina V VELEBLAGOVNICI ŽANA VAS 
PRIČAKUJE

ŽANA -  NOVO IME TRADICIJE!
f o v r r r r r r T r r r r n r v i - n n n r v i r T t n r a

MIKLAVŽ, BOŽIČEK IN, 
*  DEDEK MRAZ 
$ ŽE KUPUJEJO PRI 
§ NAS!

Pestra in ugodna 
ponudba daril

'S

Čevljarstvo
Petek
Žalec
prej Nade Cilenšek 8 
sedaj v Nami Žalec 
(poleg restavracije)

Odprto: od 8. do 17., 
v soboto do 13. ure. 
Telefon: 063/711-231

Petek
Ivan

Gotovlje 111/f 
telefon (063) 713-185 
montaža in popravilo 
vodovodnih naprav

Gostišče »Savinja« Plevčak
Latkova vas, telefon: 063/701-030 
vabi na
postrvi, morske ribe in morske sadeže, jedi z žara, 
zrezke, sladice...

Sprejemajo rezervacije za praznovanja ob za
ključku leta.
Odprto: od 13. do 22. ure, nedelja od 14. do 22. ure, 
ponedeljek in druga nedelja v mesecu zaprto!

R O L E T E  - S E N Č IL A

•  •

AN DR EJ
LO N Č A R

Ob železnici 2 
63000 CE U E  

Telefon: (063) 24-296

Izredna priložnost 
za dober nakup:

VO SN JAK
IN M O N TA ŽA

pri železniški postaj' 
v Šempetru 
tel.: 063/701-685

AKCIJSKA 
PRODAJA
•  PURLEN ALU
IZOLACIJSKI PLAŠČI 
1 /2"  185,00 sit/m
1 "  215,00 sit/m
•  PEČI ZA CENTRALNO 
OGREVANJE ITPP
25 kw z bojierjem

102.000 sit 
32 kw z bojierjem

112.000 sit 
V ceno peči je 
vključena dostava na 
dom in montaža peči. 
OBIŠČITE NAS IN Sl 
OGLEJTE TUDI 
OSTALO PONUDBO!

T r g o v i n a  S I K
Šempeter 50 (za gostiščem Rimljan)

UGODNA PONUDBA PRED PRAZNIKI
•  trenirke-bombaž od 1.790 do 2.900 sit
•  nogavice-5 parov od 450 do 550 sit
•  S K IPLE T  puloverji: otroški od 1.092 do 2.268 sit,

žensk i po 3.290 sit, moški po 3.490 sit
•  perilo M IR O TE K S
•  metrsko b lago -  jersey že od 541,00 sit dalje

Prodaja na dva čeka!
Odprto: od 9. do 12. In od 15. do 18. ure, sobota do 

12. ure.

non-stop

AVTO ŠOLA 
»BRINOVEC«
Gomilsko 18, 
telefon: 063/726-001
Tečaj cestno prometnih 
predpisov

8. decembra 1992 ob 16. uri na Hmeljarski 2 v Žalcu 
(stavba Mestne skupnosti Žalec)

Informacije: 063/726-001 ali na posredništvu: FOTO 
RIZMAL ŽALEC

M IA
v

Poslovalnica Žalec

Posredovalnica občasnih del za dijake in študente 
vsak dan od 7. do 14. ure
v pisarni v Ul. Uvanke Uranjek 6, Žalec, tel.-fax.: 
714-216

Vse za koline -  V Gali Šempeter vedno poskrbijo, da so aktualni. Vse, kar 
boste potrebovali pri domačem prazniku -  kolinah, od začimb do »kolofo- 
nije« in soli, so vam pripravili po ugodnih cenah.
Za upokojence pa so uvedli še poseben popust, katerega vam obračunajo 
ob predložitvi pokojninskega odrezka.

_____________________________  ep



Trasa avtoceste
Če povzamemo tiskovno 

konferenco predsednika
skupščine občine Žalec o trasi 
bodoče avtoceste, moramo za
pisati, da je pokazala dvoje ze
lo nasprotnih stališč.

Predstavniki prizadetih 
krajevnih skupnosti in kmetij
ski strokovnjaki so zelo ute
meljeno dokazali, da je naj
boljša rešitev tako imenovana 
prvotna varianta trase. To tra
so ustrezne službe občine Ža
lec varujejo že od leta 1973 
-  skoraj 20 let. V  teh letih je 
predstavljala vodilo za vse po
sege v prostor na tem območju. 
N a trasi se ni melioriralo, niso 
gradili namakalnih naprav, 
niso gradili. Vsa leta se je upo
števal njen bodoči namen.

Po podrobnih izvajanjih pe- 
dologov in kmetijskih strokov
njakov predstavlja ta trasa tu
di najmanj boleč poseg v rodo
vitne površine.

Zagovorniki spremembe, 
predstavniki Zavoda za zašči
to naravne in kulturne dediš
čine, ki leta 1973 (in še nekaj 
let pozneje) trasi niso naspro
tovali, so kasneje svoje mnenje 
spremenili. Rimski tabor pri 
Ločici, ki leži delno na trasi, se 
jim zdi tako pomemben, da po 
njihovem mnenju opravičuje 
zajetno narodno-gospodarsko 
škodo, ki bi nastala s prestavi
tvijo trase. Spremembo stališ
č i  utemeljujejo z novimi spoz
nanji na področju arheologije, 
kar naj bi narekovalo bolj ra
dikalne zahteve.

Koliko narekovalo bolj radi
kalne zahteve.

Koliko so ti argumenti trdni, 
je vprašljivo. Nihče ni pojas
nil, kaj se je v zadnjem deset
letju na področju arheologije 
zgodilo tako pomembnega, da 
bi opravičevalo tolikšen zasuk 
v strokovnem mnenju. Tudi tr- 

; ditev, da gre za enega od treh 
; rimskih taborov v Evropi, ki 
jih je treba na vsak način

Šlandrov trg 3
63310 ŽALEC 

telefon: (0631 711-150 telefax: (063) 711-262
p m n m n

I t a i

m r m r r r n

TARA
trgovina

Podlog 11/c, Šempeter 
I telefon: 063/701-475

UGODNO NA 
2 ČEKA

! ženske in moške:
kavbojke 2.576« 

7.800 ; 
1.340-1.544« 
4.500-5.300 \

1.598-1.998 J 
57 ,601 
35,00 •

198,60' 
926,00 ! 

19,50' 
19,90 !

SERVIS
zamrzovalnikov 
In hladilnikov 
(vseh vrst) In menjava 
Izolacij na podu.

Servis vršimo hitro in 
strokovno.

TERGLAV MILAN 
POLZELA 137 A 
tel. 721-406

ohraniti nedotaknjene, je pre
cej izgubila na prepričljivosti, 
ko je predstavnica Z N K D  na 
novinarsko vprašanje morala 
priznati, da so Nemci in Mad
žari oba njihova tabora že kar 
dobro pozidali. Od arheologov 
ne gre pričakovati, da bi imeli 
preveč poudarjen smisel za go
spodarske posledice svojega 
delovanja, vendar bi jim poda
tek, da so se sicer gospodarsko 
močni Nemci odločili za pozi
davo, moral predstavljati opo
zorilo, da zanesenjaško upo
števanje enega samega vidika 
ni ravno dokaz njihove stro
kovne širine. Vsak pravi stro
kovnjak mora pokazati, da mu 
interdisciplinarnost ni povsem 
tuj pojm.

Med tem ko je predstavnica 
arheološke stroke še nekako 
skušala upravičevati svoje sta
lišče, je bil predstavnik Jaz
binškovega ministrstva kar 
kategoričen. Oni -  ministrstvo 
-  so dali na prvotno traso veto. 
O njej se sploh ne bo več raz
pravljalo. Mož je nekako pre
zrl, da od štirih kriterijev (teh
niškega, ekonomskega, ekolo
škega in urbanistično-prostor- 
skega) prvotna trasa po prvih 
treh kriterijih sploh ni sporna. 
Če je postala sporna po četr
tem kriteriju zato, ker je pač 
nekdo prišel do novih spoz
nanj, je taka kategoričnost, ki 
meji na aroganco, seveda zelo 
vprašljiva.

Ob dejstvu, da prav arheolo
gi in urejevalci prostora v ča
su, ko je bilo potrebno sprejeti 
odločitev, nečesa niso poznali 
ali vedeli, jim ne daje pravice 
do tako brezkompromisnih 
odločitev.

Kot je šla naprej arheologi
ja, so šle naprej tudi druge 
stroke -  med njimi gradbena. 
V  času, ko je mogoče graditi 
avtoceste po barju in močvir
jih, je mogoče tudi ustrezno 
zaščiti sloj organskih prepe-

rin. Nihče ne želi rimskega ta
bora uničiti. Toda vztrajati (ob 
zakasnelih spoznanjih) na naj
bolj primitivni rešitvi gospo
darskega blokiranja nekega 
območja -  brez pripravljeno
sti, da se poišče tiste strokovne 
možnosti, ki omogočajo ohra
nitev elementov, ki so tega 
vredni, in preprečiti ogromno 
gospodarsko škodo, je vsaj ze
lo čudno. Urbanistično-pro- 
storski kriterij je le eden od 
štirih. Tudi zanj ne obstajajo 
le skrajne rešitve: ali vse uni
čiti ali se ničesar dotakniti. 
Med temi primitivnimi ekstre
mi najdejo dobri strokovnjaki 
vedno sprejemljive kompromi
se, zlasti če vedo, da se vesolje 
ne vrti samo okrog njihove 
stroke.

Kot so se našle sprejemljive 
strokovne rešitve za številne 
spomenike arhitekture po 
Evropi (pa naj je šlo za mestna 
jedra ali za objekte, ki so ležali 
na trasah komunikacij), je za
nesljivo mogoče najti strokov
no rešitev za rimski tabor. Ra
zumni zavarovalni in drugi 
ukrepi bi seveda nekoliko po
dražili sporni odsek, a bili bi 
zanesljivi v primerjavi s stro
ški in škodo drugih tras.

Če določene institucije ne 
bodo pokazale primerne pri
pravljenosti za strokovno re
ševanji, ki ne bo izhajalo iz 
ekstremistične zahteve po ab
solutni nedotakljivosti, je se
veda moč sklepati, da pravi 
vzrok sploh ni v arheologiji. 
Pritisk na gradnje raznih od
sekov avtoceste je velik. Nič  
lažjega ni kot odložiti določen 
odsek zato, ker je »nerazčišče
na« trasa. Kdor daje veto, ne 
dovoljuje razprave o vpraša
njih, ki jih povsod rešujejo 
z določenimi konsenzi, zato se 
ne sme čuditi, če zapusti vtis, 
da mu ni do rešitve, ampak do 
zavlačevanja problema. Arhe
ologija je pri tem morda izpol
nila vlogo, ki z njenim poslan
stvom nima ničesar skupnega.

Vsekakor b i za arheologe bi
lo primemo, da svoje stališče 
pretehtajo tudi s tega vidika. 
Morda b i s tem koga prisilili, 
da pride na dan s pravo barvo.

mag. Ivo Jakop, Griže

Ferralit se ne da
Žalski Ferralit kljub pritož

bam krajanov južnega 'dela 
Žalca zaradi prekomernega 
vznemirjanja in odločbe repu
bliškega sanitarnega inšpek
torja iz Ljubljane o takojšnji 
sanaciji prekomernega hrupa 
vztraja pri svojem.

V  posmeh vsem še naprej 
povzroča prekomeren hrup 
v južnem delu tovarne in brije 
norce iz nas. Neprestani hrup 
(včasih tudi dan in noč) pov
zroča nespečnost, slabo počut
je, agresivnost in podobno; to 
občutijo predvsem starejši in 
tega moramo obvarovati naše 
otroke.

Sprašujemo se, ali je takšna 
proizvodnja za vsako ceno, tu
di človeških življenj, tako po
trebna za žalsko občino. Meni
mo, da so odgovorni ljudje 
v Ferralitu brez srca, hlepijo 
samo po zaslužku, vse ostalo 
jim ni mar.

Ponovno opozarjamo na 
vprašljivo delovanje njihove 
obločne peči, ki povzroča pre
cejšnje motnje elektromagnet
nega polja v okolici tovarne. 
Vse bi bilo rešeno, če bi tovar
ni izklopih električni tok, ven
dar pa menimo, da se da z do
bro voljo več narediti kot s hu
dobijo. Naše potrpljenje se iz
teka, zato ukrepajte takoj!

Srečko Meh

q p d i / / q

HLADILNE TEHNIKE
•  kompletna popravila 

hladilnikov in zamrzoval
nikov

•  menjava kompresorjev
•  polnjenje plina
•  izolacije

ŠEGULA,
POTRČEVA 2, PTUJ 
Telefon: 062/771-418

Takoj na vašem domu! 
Garancija

Ob 40. letnici Inštituta 
za hmeljarstvo_____

bunde 
■ bluze 
\ čevlji 
; gumij.
> škornji 
I sladkor/kg 
* kuhinjska sol/kg 
J kompot jagoda 
► (uvoz)/l
¡orehi (luščeni)/kg 
¡pesn i rezanci/kg 
»koruza/kg
Idrobljenec -  mešanica/kg 
, 14,50
<CEMENT/50kg 430,00
I APNO/vreča 350,00
| Bavalit/vreča 1900,00

; Nudimo tudi prevoz! 
L u m u m u m u i J f

Ob tem jub ile ju  je Hme
ljarska družba Slovenije 
d. o. o., Žalec izdala redno 
številko Hm eljarja , v  kateri 
je uvodni članek namenjen 
tej obletnici. Zgodovina in 
delo Inštituta je lepo osvet
ljena, žal pa  je popolnoma  
prezrta vloga in delo naduči
telja Antona Petrička, po
sebno še zato, ker letos m i
neva 50 let od njegove smrti. 
Rojen je bil 1858, um rl pa je 
1942. leta.

Anton Petriček je imel na
mreč prve poizkusne nasade 
hmelja. Skupaj z učenci je 
proučeval, kako uspevajo in 
kakšen pridelek dajejo ra 
zlične vrste hmelja. Poizkus
na n jiva je b ila  približno  
tam, k jer je danes Inštitut.

Težko je opisati vso njego
vo delo. M ed drugim  je prvi 
začel pisati slovensko kroni
ko na šoli, leta 1885 pa je 
tudi režiral prvo slovensko 
igro v  Žalcu . O d  leta 1883 je

b i o * V I I I

CELJE, Teharska 111 
Oblakova 36

ODKUPUJEMO HLODOVINO:
smreke, bukve, jesena, javorja.

KONKURENČNE CENE, PLAČILO PO 
DOGOVORU!

Les  vzam em o v račun za  pohištvo.
Nudimo gradbeni les ali razrežem o hlodovino po vaših 
željah.

Informacije: od 8. do 9. ure na tel.: 063/29-410; 
cel dan na tel.: 063/29-144

vodil društveno poslovanje 
Hm eljarskega društva in 7. 
septembra 1930, ob 50-letni- 
ci društva, poročal o delova
nju hm eljarskega društva. 
Poročilo je bilo natisnjeno, 
navaja pa, da je b il leta 1897 
izvoljen v  odbor društva. Ti 
podatki se ne ujemajo z V re- 
čarjevimi, ki je navajal leto 
1883.

Delal je v  elektrarni, usta
novljeni leta 1911. N jegovo  
ime je  zaslediti tudi v enem 
izmed dokumentov gasilske
ga društva iz leta 1885. G o 
voril je na otvoritvi p lan in
ske koče na M rzlici in b il tu
di eden izmed upraviteljev te 
koče. Leta 1907 je pomagal 
Francu Robleku, ki je b il 1. 
1907 kot liberalec izvoljen 
v graški deželni zbor in je 
dobil 4131 glasov.

Skratka, za Antona Pe
trička lahko rečemo, da  je bil 
izredno prizadeven naduči
telj, ki je veliko naredil tudi 
na gospodarskem  in politič
nem področju v  bo rb i za 
uveljavitev slovenščine. Prav  
b i bilo, da bi se ga  ob oblet
nici smrti spomnili gasilci, 
hm eljarji, planinci pa še kdo, 
ki proučuje zgodovino Žalca  
in Savinjske doline ob prelo 
m u stoletja, saj lahko na vsa
kem koraku naletimo na nje
govo delo.

F. J.

»Sprava« pod lipo
Teden za tednom se v sobotni prilogi D E L A  oglaša  
g. Stane K lep s proslulo verzijo Kardeljeva pisma iz 
leta 1942, v  katerem naj b i ta naročal svojim najbližjim  
sodelavcem, da je treba pobiti vse duhovnike in k u la - 
ške sinove. Pa ne vžge. Vsak količkaj resen človek ve, 
da je ta zelo ponesrečena izmišljotina belogardističnih  
propagandistov -  čista laž. Cele tri mesece so potrebo
vali, da so izdelali to mojstrovino po vzoru svojega  
velikega učitelja, Josefa Gobbelsa, enega največjih laž
nivcev vseh časov.

In zdaj nam ta gospod K lep, nekdanji partizan, p a r 
tizan je  b il le m alo časa, dokazuje svojo janičarsko  
superpripadnost raznim  antikomunistom. M enda  
v partizanih ni imel sreče, da b i se zrinil med »kake  
višje«, pa jih je potem razočarano zapustil. Zato  se 
krčevito trudi, da b i se vsaj zdaj povzpel. Tako se je 
obesil tudi na že sto in stokrat prem levano slovensko 
vsenarodno spravo. Pri tem pa njemu in vsem njemu  
podobnim  nikakor ne more biti jasno, da vsenarodne 
sprave ni in ne more biti. Z aka j in  s kom naj b i  se 
»sp rav lja li« Štajerci, Korošci ah  Primorci. Bela garda  
in poznejše domobranstvo je b ilo  razširjeno na m alem  
delu slovenske zemlje, v L jub ljan i, kot izrodek reakci
onarnih politikov, in je potem zajelo Dolenjsko, p red 
vsem Suho krajino, in Notran jsko, v  letu 1944 pa  
delom a tudi Gorenjsko.

P ri tem bi lahko vprašal gospoda K lepa in še koga iz 
njegove druščine, kako to, da na Štajerskem in K oro 
škem ni bilo  bele garde in domobrancev. N im am o kaj 
skrivati -  odgovorimo si lahko sami: zato, ker na  
Koroškem  in Štajerskem ni bilo  duhovščine. Nem ci so 
jo izgnali takoj po svojem vdoru v  deželo. N a  Prim or
skem p a  je duhovščina ostala, toda b ila  je narodno  
zavedna. M nogo je pretrpela pod fašizmom. Preberite  
si Bevkovega K ap lana M artina Čederm aca!

Zato  pa je odbija la vse poskuse ljubljanskih k leri
kalcev, da b i primorsko ljudstvo zastrupili z belogar
dizmom. Prim orski otrok v  šoli ni smel spregovoriti 
slovensko, prav tako je b ilo  na Štajerskem. Slovenska 
beseda je b ila  pregnana iz javnih prostorov, tudi iz 
cerkve. Pa  naj b i zato sodelovali z okupatorjem?!

K a r  zadeva lipo sprave, ki si jo zdaj nekateri 
potom ci belogardistov hočejo prilastiti kot svoj sim 
bol, b i rekel samo tole: hpa je slovensko drevo! Nem ci 
im ajo svoj hrast. O b  hpi pa so naši predniki posedah, 
najra je  ob nedeljah, m odrovali in  sklepah, kako bodo  
reših to a li ono.

Pod  lipo  so se tako dogodile pomembne reči. Tudi 
prve vaške igrice so se odigrale pod  bujnim  zelenjem  
hpe. Z a rad i tega je postala lipa  za Slovence nekakšno 
sveto drevo, nekaj njihovega, s čimer so se čutili 
duhovno povezani iz roda v  rod. L ipo  sprave na lju b 
ljanskih Zalah  pa je vzel v zakup gospod Klep.

Spravo  si lahko um išljajo le neki krogi L ju b ljanča 
nov pa nekateri zapeljani kmetje Dolenjske ter 
Notranjske, ves drugje živeči slovenski narod pa s tem  
nim a ničesar!

Imamo komisijo za ugotavljanje zločinov, storjenih  
po vojni. K ak  nesmisel, kot da med vojno ni bilo  
zločinov! K o vsi vemo, da so tako imenovani povojni 
zločini posledica medvojnih zločinov! Zdaj pa naj b i ta 
polovičarska komisija ugotavljala samo povojne zlo
čine!

Ugotoviti bi bilo  treba, kdo je leta 1942 ustanovil 
zloglasni Štajerski bataljon (na Dolenjskem ) in kaj je 
ta bataljon  počenjal, dokler ni b il razkrinkan; ugoto
viti, kdo je ustanovil najprej vaške straže, iz katerih se 
je razvila bela garda in poznejše domobranstvo. Razči
stiti b i b ilo  treba -  in to temeljito -  vlogo pretežnega 
dela predvojnih slovenskih politikov, ki so se povezo
va li z okupatorjem. Predvsem  gre za  liberalne in k leri
kalne politike. Z lasti vznem irljiva je vloga nekdanje 
Slovenske ljudske stranke, ki je b ila  nekakšna pred 
hodnica sednje S K D  in S L S . Slovenska ljudska  
stranka je dvakrat izdala slovenski narod: Kot naj
močnejša slovenska politična stranka se je leta 1935 
prodala srbski buržoaziji in se stopila s Stojadinovi- 
čevo Jugoslovansko radikalno zajednico. S tem je pov
zročila veliko razočaranje med slovenskimi volilci in 
razcep v stranki. Kako visoka je b ila  nacionalna zavest 
dr. Antona Korošca, nespornega voditelja S L S ! D rugo  
izdajstvo, veliko pomembnejše za usodo slovenskega 
naroda, si je vodstvo S L S  privoščilo v  času, ko se je 
slovenski narod sam, brez voditeljev zavedel samega 
sebe in svoje usode in se začel golih rok boriti proti 
okupatorju; v času, ko so vsi trije okupatorji več ah 
manj odkrito napovedali dobesedno iztrebljanje slo
venskega naroda z obličja Zem lje!

V  tem času se najde nekaj do kraja skorumpiranih  
»voditeljev« naroda, ki se temu cilju okupatorjev ne le 
podredijo, temveč mu gredo aktivno na pom oč!

N e  bi rad ponavljal, kar je znano vsemu svetu: vsi 
svobodoljubni narodi so napovedali boj zločinskemu 
nacionalsocializm u in fašizmu, tako rekoč vsa Evropa  
in Am erika. V  številnih državah so se pojavila osvobo
dilna giban ja -  vsa z enim in edinim  ciljem, osvoboditi 
svet izpod jarm a nacifašizma. Tud i pri nas.

Toda žal moram  ugotoviti, da nobeno osvobodilno  
giban je v  Evropi ni bilo deležno tako podlega izdajstva  
kot Osvobodilna fronta slovenskega naroda! Toliko  
neresnic, toliko blatenja, kot ga je bilo nametanega na 
naš boj proti okupatorjem, p rav  gotovo ni doživelo  
nobeno drugo osvobodilno giban je  v  E v ro p i!

Rado Zakonjšek -  Cankar, L jub ljana



Kultura sem... in tja»,.
Z  zadovoljstvom vas obveš

čamo, da -je .moški pevski 
zbor K U D  SVOBODE Ž A 
L E C  pričel redno vaditi ob 
ponedeljkih, ob 18. uri, 
v pevski_ sobi Doma H. slov. 
tabora Žalec. Sedaj nas je 
dvajset, prisrčno pa vabimo 
še nove, zlasti mlajše pevce. 
PR ID R UŽITE  SE N AM !

•  • •

Zveza kulturnih organizacij 
Žalec bo v soboto, 18. decem
bra, na Ponikvi pripravila 
letno konferenco. Ta kraj so 
izbrali predvsem zaradi ak
tivnosti, ki jo je tamkajšnje 
kulturno društvo pokazalo 
v letošnjem letu (od adaptaci
je kulturniških prostorov do 
dejavnosti). Kulturniki bodo 
na konferenci pregledali celo
letno delo na področju ljubi
teljstva, se pogovorili o uspe
hih, pripravili in sprejeli bo
do nov program dela, najza
služnejšim pa podelili odličja 
ZKO.

•  • •

Z  letnimi konferencami bo
do pohitela tudi krajevna 
kulturna društva. Želimo, da 
bi jih večina organizirala do 
slovenskega kulturnega praz
nika (8. februar).

•  • •

N a  zadnjem sestanku izvrš
nega odbora ZK O  je bila zelo 
kritično obravnavana politika 
nekaterih domačih kulturnih 
društev, ki gostujočim skupi
nam naše občine zaračunava
jo oderuške najemnine. N aj
večkrat morajo gostovanje 
odpovedati, saj skupina zah
tevane cene ne more poravna
ti zaradi slabega obiska. Isto
časno pa »inkasanti« svojim 
krajanom onemogočajo ogled 
zanimivih predstav (v občini 
imamo v tem letu 9 gledali
ških predstav, a v teh krajih 
na žalost nobene od njih ne 
bo moč videti. Potrebno bi 
bilo razmisliti, da domači do
mačim ne moremo jemati, saj 
nekaj pa v  ta namen le dobi
mo iz skupnih proračunskih 
sredstev!

•  • •

Vse bolj pereče postaja tudi 
plačevanje najemnin kultur
niških prostorov, ki se naha
jajo v Hmezadovih domovih. 
Vse lepo in prav -  hudo pa za 
tiste, ki pri najboljši volji ne 
zmorejo teh stroškov. Dejav
nost sama le troši, z gostova
nji pa tudi ni dobička. Kako 
torej naprej S pomembnim 
dogovorom vseh prizadetih 
bomo verjetno našli izhod iz 
neljube finančne situacije.

Že  smo pisali o pripravah 
na gledališki dogodek v Pre
boldu, kjer ob 600-letnici pr
vih zapiskov o kraju priprav
ljajo igro po delu J. Kača (Er
vin Fritz-Bogomir Veras) 
M O LO H . Skupina se na pre
miero že skrbno pripravlja 
pod vodstvom Bogomira Ve- 
rasa, čeprav mnogi dvomijo 
o uresničitvi projekta. De
cembra se boste mnogi lahko 
seznanili, kako je nastala 
»šempavska fabrika«, kako je 
takrat uničevala in uničila 
marsikaj. Pa vendar so vsi ži
veli z njo in za njo. Ponovitve 
predstave bodo v Preboldu, 
kjer bo tudi zaključena pred
stava za šolsko mladino, do
govarjajo pa se tudi za gosto
vanja.

•  • •

Sestali so se člani področ
nega združenja gledaliških 
skupin celjske regije. Skrom
na udeležba je bila verjetno 
opravičljiva glede na pozno 
spremembo datuma in nepri
merno uro. Kot da si ne zna
mo in nočemo vzeti dovolj ča
sa za dejavnost, ki jo imamo 
tako radi, saj ji posvečamo 
ves svoj prosti čas, vse svoje 
življenje...

Ja, je pa tudi res, da je na 
srečanju, ki ga je dostojno or
ganizirala tmoveljska Zarja, 
celo zmanjkovalo časa za res
nično izpoved. Za vogali in 
ob vsakem trenutku se pa še 
kako jočemo zaradi krize, po
manjkanja ljudi, težkega de
la, nezainteresiranosti, nedis
cipline, gledalcev in kaj vem, 
zaradi česa še. Vsega je tako 
ali tako kriva nova politika, 
stranke; tranajoči strokovnja
ki pa se nostalgično spomi
njajo »lepih časov« in niso nič 
krivi. Pa pravim: gospodje, če 
toliko znate in vam je tako 
hudo, ker so mladi nesposob
ni -  pomagajte jim vi! Z a  ko
liko denarja? Aha, pa smo 
tam! Denarja za republiške 
seminarje je vse manj, orga
nizirajmo področne. Preidimo

že vendar od obljub k deja
njem! Nehajmo iskati krivce, 
kjer jih ni; pometajmo pred 
lastnim pragom in se končno 
nehajmo delati pametne!

Tarnanju se na celjskem 
srečanju osebno nisem pri
družila, ampak sem razprav
ljala v  smislu opisanega. N a  
žalskem je slika gledališke 
aktivnosti dosti drugačna, če
prav je tudi to nekaterim tež
ko priznati. In ne m anjka. 
nam zmedenih glav. Nekateri 
celo ostajajo na pol poti, pa 
se s tem ne obremenjujejo. N a  
srečo pa je več tistih, ki zmo
rejo pošteno delati, predvsem 
mladih. Ne odobravam nika
kršnih očitkov o neresnosti, 
finančnih težavah... Z  voljo 
se premagujejo vse te težave. 
Tabor, Prebold, Vrbje, Ponik
v a .. .  verjetno se jim ne cedi
ta med in mleko. Vendar ni
majo časa za tarnanje, filozo
firanje, primerjanje, iskanje 
smisla in kaj vem česa še 
— delajo! Nastajajo pa še nove 
skupine. Ob njih pa bi se 
morda tisti, ki imajo dovolj 
ali preveč časa za govorjenje, 
lahko ponovno dokazali in ne 
samo živeli od spominov. 
Hvala pa vsem, ki skrbijo za 
razvoj gledališke dejavnosti, 
pa naj si bo v mestu ali na 
vasi. Ce tudi kakovost ni ko
mu po volji, nosi aktivnost 
s seboj mnoge neprecenljive 
vrednote. Niso primerni oma
lovažujoči odnosi do obrob
nih skupin! Marsikatera je že 
rešila čast gospodov v roka
vicah.

Manj tarnajmo, več naredi
mo -  eden drug’mu ogenj 
dajmo!

Predvsem pa bodimo eno
stavni in krog somišljenikov 
se bo širil. Pa tudi gledalci so 
povsem enostavni ljudje. Če 
pa bomo začeli ponovno dela
ti le za selektorje, republiška 
srečanja in festivale, kar nas 
je začelo že občutno obreme
njevati, je bolje, da prepusti
mo mesto pametnejšim.

Ta sestavek je moje osebno 
razmišljanje.

JoCk

Z D R U Ž E N A  U S T A
Delavska stranka 

Demokratska stranka upokojencev 
Socialdemokratska unija 

SDP Slovenije

Acrodus snema 
demo posnetke

A crodus je m lada žalska  
glasbena skupina, ki deluje  
dobre tri mesece. Fantje, ki 
ig rajo  death-thrash metal, se 
že p rip rav lja jo  na snemanje 
demo posnetkov, s katerimi 
bi rad i p ridob ili pokrovitelja  
za snemanje svoje prve ploš
če a li pa  celo CD . Vmes pa 
ig ra jo  na koncertih v bližn ji 
okolici in zabavajo  težko 
m etalne glasbe željne savinj
ske mladce. N a  fotografiji od 
leve proti desni stojijo Zden 
ko B ik ič, vokal, Robi Štru - 
klec, bobni, Rafko Irman, 
bas kitara, Iztok Skum šek, 
ritem  kitara, in Brane Rouš- 
nik, solo kitara.

Obnavljajo graščinsko cerkev
Prvotno cerkev v  Novem  

kloštru v  Založah  pri Polzeli 
so leta 1479 razdejali Turki. 
Oprem o so razbili, cerkev pa  
uporabili kot hlev. Sedan ja  
je b ila  pozidana in posveče
na 1851. leta. Pred  dobrim i 
štiridesetimi leti pa je tudi to 
doletela enaka usoda. Temu  
prim eren je sedanji videz. 
Časi so se spremenili, razva

line pa so ostale. Pobu da  no
vinarja Biderm ana iz Švice, 
ki ima tudi največ zaslug za 
slovensko-^vicarsko konfe
deracijo Slovica, da b i obno
vili streho, je naletela na ra
zumevanje pri občinskih  
možeh, posebno pa m ed kra
jani Založ. Hm ezad Km etij
stvo Latkova vas, k i gospo
dari z gozdovi v  okolici N o 

vega kloštra, je daroval les. 
Okoliški kmetje so ga pose
kali, zvozili na  žago in potem  
nazaj, vse zastonj. Stroške 
popravila ostrešja pa  bo  po
ravnala občina. N a  sliki: O b 
nova graščinske cerkve 
v  Novem  kloštru pri Z a 
ložah.

T.T .

J a n e z  B it e n c  n a

Srca so se ogrela in ogenj je  zagorel...
To se je zgodilo učencem 

od 1. do 4. razreda v petek, 
6. 11. 1992, ko nas je obi
skal, sedaj že kar naš prija
telj, sicer pa vsestranski 
ustvarjalec Janez BITENC. 
Prireditev je bila namenje
na uvodni motivaciji za 
bralno značko in je vseka
kor v celoti dosegla svoj 
namen.

Zakaj smo se letos odlo
čili za takšen začetek bral
ne značke?
Predvsem zato, ker smo jo 
želeli osmisliti in posvetiti 
Janezu Bitencu in njego
vim delom, vemo pa tudi, 
da z novim načinom finan
ciranja bralna značka ni 
posebej ovrednotena in 
marsikje doživlja krizo.

Na naši šoli se že nekaj 
let uspešno vključuje v po
uk oz. v program življenja 
in dela šole. Vendar pa smo 
ob medijski poplavi v seda
njem času tudi mi prisiljeni 
iskati nove in drugačne 
spodbude, ki bi učencu pri
bližale knjigo tako, da bi 
začutil notranjo potrebo po 
branju. To poslanstvo je 
odlično opravil pisec edin
stvenih in zelo priljublje
nih glasbenih pravljic Ja
nez Bitenc, ki je ob lan
skem zaključku bralne 
značke posvetil učencem

naše šole še neobjavljeno 
pravljico Trije klobučki. To 
je bil čudovit motiv, da so 
učenci iz OŠ Andraž pod 
mentorstvom Martine 
Ograjenšek in Anke Špi- 
ljak uprizorili lutkovno 
igrico in nanjo povabili av
torja.

Tako je prvo srečanje 
spontano rodilo drugo, ki 
je učencem prineslo nov 
ustvarjalni zagon, saj so se 
prvič preizkusili v lutkovni 
igrici. In izkazalo se je, da 
so bili pravi mojstri.

Janez Bitenc pa nas je to
krat spet presenetil z novo 
glasbeno pravljico o Miški. 
Pripovedoval in zapel jo je 
tako doživeto, da smo se jo 
skupaj z njim vsi naučili.

Očarani smo bili nad nje
govim izvajanjem, kajti 
pritegnil nas je z umetni
škim nastopom, ki ga je 
oplemenitil z otroško prist
nostjo in igrivostjo. To pa 
seveda lahko storil le člo
vek, ki nosi v sebi še vse 
bogastvo otroške duše.

Tako se je srečanje med 
nami zares zgodilo, zato je 
zagorela v srcih tudi želja 
po knjigi.

Prireditev smo sklenili 
objeti, s pesmijo na ustih, 
v srcu pa s trdnim sklepom, 
da bomo tudi letos brali za 
bralno značko in ustvar
jali.

P o lz e li

In kako bomo poleteli 
s knjigo v svet?

Tako, da bomo brali po
leg leposlovnih knjig tudi 
strokovne, zlasti ekološke 
izobraževalne slikanice in 
knjige. Ker je postal Ostr- 
žek letos maskota bralne 
značke, smo se odločili, da 
bomo spoznavali Ostržka 
in njegovo pot od lutke do 
dečka. Pri tem bomo pokli
cali na pomoč Jurčka iz ze
lene dežele, da bo pomagal 
Ostržka -  packona (lutko) 
spremeniti v Ostržka -  deč
ka. Jurček bo pomagal 
s številnimi nasveti iz knji
ge Jurček in packarija, 
učenci vsakega oddelka pa 
se bodo prostovoljno odlo
čili, s katerim Jurčkovim 
nasvetom bodo Ostržku 
pomagali. Najbrž s tistim, 
ki bo tudi njihovo deželo 
pomagal očistiti packarije 
in jo spremeniti v zeleno 
deželo. Tako se je rodila 
ideja za projekt bralne 
značke, s katerim se vklju
čujemo v šolski ekološki 
projekt Podajmo roko zem
lji. Naslov našega podpro
jekta je:

Odraščajmo skupaj 
z Ostržkom in se naučimo 
živeti na Zemlji kot ljudje.

Valerija PUKL

V  raznovrstni ponudbi, 
ki smo ji priča v zadnjem  
času, je gotovo nekaj po
sebnega Okrepčevalnica 
pri zlatem klobuku v Veliki 
Pirešici pri šoli. V svojo po
nudbo so uvrstili tudi spe
cialitete iz konjskega mesa: 
pašteto, tatarski namaz, 
klobase... Njegovo zdra
vilno učinkovitost in speci
fični okus pozna le malo 
ljudi. Poleg tega pa so osta
li zvesti tradiciji in vas za 
dobrodošlico prijazno 
sprejmejo z bučnicami 
vsak dan od 14. do 21. ure.

ee
L .B .
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Za BOŽIČNE IN NOVOLETNE PRAZNIKE 
izjemno ugodna ponudba dobrot:

-  dom ače pripravljeni suhom esni 
izdelki K Z  LA ŠK O

-  s lovenska  in uvožena vina za  darila 
in praznovanje

-  izvrstni gorenjski siri

Vse po nizkih -  akcijskih cenah -  na drobno in 
debelo.

Nudimo tudi unikatne pletenine domače obrti, 
svinjske polovice in junetino.

Predno se odločite za praznične nakupe, poglejte 
torej še k nam. Pred nakupom je možna pokušina. 
Veselimo se vašega obiska!

Telefon: 063/723-049

AVTO HIT
Latkova vas 27/b Telefon: 063/701-749

Odprto: od 8. do 19. ure

I •  olje: DELTA 350,00 sit, CASTROL GXT 3 650,00 sit 
•  akumulatorji •  gume •  zavore •  sklopke

•  svečke iz uvoza
•  obnovljeni amortizerji Zastava-Golf

•  sedežne prevleke 4.900 sit
•  deli po naročilu
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|  IDEALNO OKENSKO \
\ TEHNIKO

| p o h i š t v o m  a j m \

£  Odlična, trajna, zvočna  in toplotna Izolacija J
?  Naložba, ki se  bogato obrestuje S
£  Montaža in zam en java stavbnega pohištva in senčil j

K a r i t a s  P e t r o v č e
ZAHVALA

Da smo pomagali številnim beguncem pa tudi 
slovenskim družinam z nizkimi prejemki, se Karitas 
Petrovče najlepše zahvaljuje vsem, ki so podprli 
našo dosedanjo akcijo z denarjem ter darovali 

hrano in obleko.
Zahvaljujemo se Savinjskemu magazinu, ki je 

v svojih poslovalnicah s košarico Karitas omogočil 
zbiranje hrane. Najbolj so se pri tej akciji odrezali 
na Gomilskem. Za enako akcijo se zahvaljujemo 
Nami in Gala Šempeter, samopostrežni trgovini 
v Braslovčah in Celjskim mesninam -  poslovna 
enota Žalec, Kovinski galanteriji Blaj  ̂in Gostišču 
Štorman. Zahvaljujemo se tudi Agrini Žalec za izka
zano pomoč ter Keramiki Liboje za opravljene pre

voze.
Tudi v prihodnje bomo hvaležni za vsakršno 

pomoč, predvsem za hrano, saj trka na naša vrata 
vedno več prosilcev.

•  • •

ADVENTNA AKCIJA
Da bomo lahko za božične praznike razve

selili še posebno otroke družin v stiski, pro
simo, da bi se v adventnem času vključili 
v našo dobrodelno akcijo in darovali po svojih 
močeh v košarice Karitas, ki bodo v trgo

vinah.
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Podjetje za trgovino in Svetovanje, d. o. o.
Mariborska 81, Celje 
Telefon: 063/33-611, int. 557
fax: 34-432

UGODNA PONUDBA

MOTORNO OLJE INAS3 10/1
OLJE HIPENOL SAE 90 5/1
LEŽAJNA MAST LIPLEX S EP 5/1
LEŽAJNA MAST LIPLEX S EP 1/1
MOTORNO OLJE ARAL TD 20/1

Cene konkurenčne!

POLZELA
„ 1 telefon: 063/721-052
MATJAŽ MARKETING odprto: od s. do ie. ure

j  — »

j  Informacije: Slavko KOŠIR, Levec,
J telefon: 063/29-689 £
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Zastopstvo za vozila:
DAIHATSU
C H A R A D E  bencin 10.000 DEM
C H A R A D E  T  diesel 12.650 DEM
A P L A U S E  1,6 16 V  15.200 DEM

SUBARU
JU S T Y  J  10 2VVD 11.600 DEM
JU S T Y  J  12 4W D  13.800 DEM
L E G A S Y  KOM BI G L /PX  2 W D  19.500 DEM
L E G A S Y  R A N G E R  G L/PL  4 W D  25.400 DEM

MOBITEL * MOBITEL * MOBITEL
Novo -  zastopstvo za  mobitel!
Om ogočim o vam nakup in montažo. 
POSREDNIŠKA PRODAJA RABLJENIH 
AVTOMOBILOV
C eno  voz ila  določi prodajalec sam.
MOŽNOST ODKUPA VOZIL YUGO IN R4 GTL
27. novembra ob 11. uri
PREDSTAVITEV NOVEGA VOZILA IZ DRUŽINE

SUBARU -  VIVIO!

RENAULT SERVIS LEVEC, d. O. o., 
Levec 54, Petrovče

NAŠA PONUDBA -  VAŠA  ODLOČITEV

osebna in gospodarska vozila 
(tel.: 063/28-515, fax: 063/24-057)

kmetijska mehanizacija -  traktorji RENAULT

» o s o o ¿

"N

osebna vozila V O L V O

(tel.: 063/28-011)

-  popolni servis (tel.: 28-011)
-  originalni nadomestni deli (tel.: 24-016)
-  dodatna oprema za vozila Renault
-  mešanje lakov STANDOX (tel.: 24-016)
-  avtoplašči MICHELIN, maziva ELF

Na voljo smo vam od ponedeljka do petka:
SERVIS RENAULT IN VOLVO od 7. do 17. ure 
PRODAJA RENAULT od 9. do 12. in od 13. do 17. ure 
PRODAJA VOLVO od 7. do 15. ure 
PRODAJA DELOV IN OPREME od 7. do 17. ure

Se priporočamo!
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CELJE, TEHARSKA 111, telefon: 063/29-144

S U P E R  PONUDBA

-  kotna sedežna garnitura B A R B A R A  
200 x 220 cm, s taburejem, različnih modnih barv, 
z udobnim francoskim ležiščem

DOBAVA TAKOJ!

VELIKA IZBIRA:
-  SEDEŽNIH GARNITUR
-  KUHINJ vseh slovenskih 

proizvajalcev

P o p u s t i  za gotovinsko plačilo 40%
Nakupi na čeke ali kredit do 8 mesecev! 
U G O D N O :  stol vrtiljak ŠTUDENT 6.900 SIT

Trgovina SEVER
Polzela 143/b
Telefon: 063/721-226, fax: 721-094

UGODNO:

olje Z V E Z D A  1 1 108,90 SIT
sladkor 2 kg 130,40 SIT
sladkor 50 kg/za kg 63,50 SIT
pralni prašek brez fosfatov 
V ID U E 4 kg  554,40 SIT
toalet papir, 10 »role« 176,90 SIT

Nakup nad 2.500 SIT na 2 čeka!

GOZDNO GOSPODARSTVO
CELJE TOK VRANSKO
seznan ja  vse lastnike gozdov, da od 1 .1 1 .1 9 9 2  veljajo
nove neto odkupne cene lesa.

cena
gozdni Sortiment kakovost SIT/m3

smreka F 8.500
I 6.000
II 5.000
III 4.000

Cene za jelko so 20% nižje.
bor F 9.500

L 7.000
I 6.000
II 4.500
III 3.000

drogovi iglavcev do 7,5 m 4.500
8,0 m 5.000
9,0 m 5.500

celulozni les smreke, jelke l/ll 2.800
jamski les iglavcev 3.200
bukev F (nad 35 cm) 10.000

L (nad 30 cm) 8.000
I 6.000
II 5.000
lil 3.500

javor F 12.500
L 9.500
1 5.500
II 4.000

jesen F 14.000
1 7.000
II 5.000

hrast F 1 15.000
F II 12.000
1 9.000
II 7.500
III 5.000

hrast (jamski) 2.000
kostanj 1 6.000
češnja F 12.000

1 5.000
II 4.000

oreh F 1 20.000
F II 15.000
1 6.500
II 4.000

drogovi kostanja 9 m 5.800
10-12 m 6.500
nad 12 m 7.000

taninski les v golah 1.910
kostanja razrezan 2.135

Vse ceno so neto, vanje so vračunani 10% P. D. in stroški
prevoza.
Zagotavljamo plačilo v 7 dneh po prevzemu lesa!
Dodatne informacije lahko dobite v pisarni TOK na Vranskem
ali Polzeli in po telefonu št. 725-020 in 721-266.



Bili smo v Singapuru

Eksotika sredi Žalca
B ili smo v Singapuru. D a  

ne bo  pomote, tako se nam
reč im enuje nova restavraci
ja  sredi Žalca. G re za gostin
ski lokal, v  katerem ponujajo  
eksotiko daljne K itajske in 
njihovo kulinariko. Prijetno  
vzdušje ustvarjajo prijazne 
in ustrežljive gostinke, ki 
dobro obvladajo  angleščino, 
in tudi raznovrstne pahljače, 
pohištvo, prti iz znamenite
ga k itajskega batika in še 
posebno m lada in prikupna  
Singapurčanka, ki vas po
streže in  vas po želji tudi na-

pogled  na cenik pa pove, da 
je vse v  povprečju cenejše 
kot v  kakšni klasični resta
vraciji. Obiskovalce priteg
nejo drugačnost, radoved
nost, prijetno vzdušje, pri
jaznost osebja in m orda še 
kaj. N a  to so računali tudi 
lastnik restavracije Goran  
D žord ič  in njegovi poslovni 
partnerji. Kot pravi, se je za 
to odločil ob pomoči prijate
lja  U rban a  Kodriča in singa
pursk ih  partnerjev, s kateri
m i so že dalj časa poslovno 
sodelovali. N a jp re j so sicer 
nam eravali odprti trgovino  
z eksotičnimi izdelki s K itaj
ske in vzhodnega sveta, po
tem pa je prevladala ideja  
o restavraciji.

»K a r  polnih šest mesecev 
so tra ja li pogovori, da smo se 
s Singapurci uspeli dogovo
riti,« p ravi Goran, ki skupaj 
z U rban om  Kodričem  že na
črtuje nove stvari.

K er smo ob našem obisku  
srečali tudi Kodriča, smo še 
njega pobara li o vsem tem. 
» S  Singapurjem  poslovno 
sodelujemo na področju

osebnih računalnikov in  
elektronike že več kot pet 
let. Z a  odprtje restavracije 
me je osebno navdušila zlasti 
njihova prehrana, ki sem jo 
m ed obiski dodobra spoznal. 
D e ja l pa b i tudi, da m i je 
všeč njihov način življenja in 
prehranjevanja, ki je nam  si
cer tuj, zanimiv in simpati
čen. Tudi našim  ljudem  bo  
vnesel v  vsakdanje življenje  

nekaj novega, prijetnega in 
zanim ivega. M islim , da je to 
velika poživitev za Žalec, ki 
se je ne b i smeh braniti, am 
pak  b i m orali poskusiti, v i
deti in začutiti utrip daljne
ga  vzhoda.«

M ojster kuhinje James si
cer že dolgo ne živi več med  
Svojimi v  Singapuru. V  S lo 
venijo  je prišel iz Avstralije, 
v  restavraciji Singapur pa bo  
ostal po pogodbi vsaj tri leta.

K ot nam  je povedal U rb an  
Kodrič, je singapurska kuhi
n ja še bogatejša in  okusnejša 
od klasične kitajske kuhinje, 
saj vsebuje razne mešanice 
kitajskih, indijskih, m alezij
skih in nekaj tudi evropskih

uči uporabljati paličice. Ku
linarične dobrote z znanjem  
in izkušnjam i pripravlja  
eden najboljših  kuharjev ki
tajske hrane na svetu, James 
Tee Beng, pom aga pa mu 
m ladi A le x  Yeoh Boon Serg.

Restavracija Singapur je 
odprta dober mesec dni in 
izvedeli smo, da je od četrtka 
pa do konca tedna vedno za
sedena, zato priporočajo re
zervacije. Zanim anje ljudi za 
kitajske jedi je precejšnje, M ojster James s svojima sodelavcem a Elaine in A lexsm

u o ran  u zora ic

jedi, kar je posledica angle
ške prisotnosti v  tem delu  
sveta. N jihova kuhinja je  za 
naše pojm ovanje zelo zd ra 
va, saj jedi vsebujejo izredno  
m alo maščobe z veliko sveže 
zelenjave z na tanko nareza
nim i koščki mesa, ki so za ra 
d i tega hitro pripravljeni. 
Pomembno pa je tudi pitje  
čaja, ki je skoraj nepogre
šljiv  dodatek pri uživan ju  
hrane. Čaj je b lagega okusa, 
razmasti zaužito hrano, tako  
da pri njih skorajda ne p ri
haja do naših evropskih bo 
lezni, kot sta arterioskleroza  
ali povečanja holesterola  
v  krvi.

Prijetno je b ilo  kram ljati 
z sogovornikoma, pogledati 
v  kuhinjo in zaznati utrip  
singapurske kuhinje. Z a  ko
nec našega obiska v  S in ga 
puru  m orda še to, da ta re
stavracija ni edini cilj m eša
nega podjetja S in gap u r-S lo - 
venija, trgovska družba, saj 
želijo mrežo tovrstnih resta
vracij razširiti po vsej S love
niji, hkrati pa  k nam  tudi 
pripeljati singapurske turi
ste in poslovneže, kar bo  po 
membno prispevalo k  nave
zovanju stikov Slovenije  
z oddaljenim  Singapurom .

-ep

Živimo s cvetjem
Konec oktobra so bila na 

Gospodarskem razstavišču 
v Ljubljani v okviru akcije 
Kmečkega glasu podeljena 
priznanja za najbolj urejeno 
domačijo. Akcija je potekala 
sočasno s sejmom Narava 
zdravje.

Akcija poteka že pet let, na 
njej je doslej sodelovalo prek 
petsto kmetij. Od letošnjih sto

šestindvajset prijavljenih so 
tri najbolj vzorno urejene 
kmetije nagradili z lipovim li
stom, dvajsetim pa so podelili 
priznanja. Priznanje je prejela 
tudi Terezija JELEN  iz Kal pri 
Šempetru. Čeprav je kmetija 
skromna, v odmaknjenem kra
ju, se lastnika zavedata, da 
urejenost oblikuje podeželje in 
s tem tudi našo domovino. 
Kmetija je vredna pohvale, za
to lastnikoma tudi mi iskreno 
čestitamo. A. Žolnir

Razstava zdravilnih zelišč
Za vsako bolezen in tegobo raste zdravilno zelišče, ki bolezen 

blaži, preprečuje in tudi pozdravi, smo 27. oktobra ugotovili na 
odprtju razstave zdravilnih zelišč v Občinski matični knjižnici 
v Žalcu. Dipl. biologinja Nataša Jan je namreč razstavila 80 
zelišč, na odprtju razstave pa se je zbralo veliko ljudi, ki so 
z zanimanjem prisluhnili tudi gostoma večera dr. Francu Suš
niku, dolgoletnemu prof. botanike na Biotehnični fakulteti, in 
Cvetki Čulk, dip.d biologinji.

Prof. Sušnik, ki je zdravilne rastline spoznaval tudi na K itaj
skem, je zatrdil, da je znanje o zdravilnih rastlinah staro že več 
kot pet tisoč let. Predstavil je tudi pet, po njegovem mnenju 
najbolj učinkovitih zdravilnih rastlin: česen, kamilico, šentjan
ževko, baldrijan in glog.

Dipl. biol. Cvetka Čulk, pa je Žalčane presenetila z novico, da 
imamo v Žalcu že 15 let zeliščni vrt, ki je mnogo bolj znan in 
cenjen v tujini in po Sloveniji kot v domačem mestu. V  zelišč
nem vrtu gojijo okoli 250 zdravilnih rastlin.

Obiskovalci so lahko poskusili tudi zdravju prijaznejše pecivo 
in zeliščne čaje. Razstava je privabila vedeželjne učence in tudi 
tiste, ki ohranjajo znanje o zeliščih iz roda v rod in so marsikaj 
prepričljivega povedali o koristnem delovanju zdravilnih rast
lin. Razstavo so omogočili Skupščina občine Žalec in Zeleni 
Žalca, obiskovalce pa je prepričala, da se bodo znova začeli 
vračati v naravo, k njenim živim virom moči in zdravja.

M. N .

Program turističnih prireditev
V  letošnjem letu se je število turističnih, kulturnih in 

športnih prireditev precej povečalo. Tako se je tudi 
zgodilo, da je bilo  v  občini na isti dan več pom em bnih  
prireditev. Zato  odbor za prireditve p ri Turistični 
zvezi Savinjska dolina vabi organizatorje teh priredi
tev, da predlog datum a za naslednjo leto sporočite na 
zvezo. Prireditve, ki bodo usklajene s Turistično zvezo 
bodo objavljene v  republiškem  program u in bodo  
imele tudi določeno prednost. Datum  in vsebino prire
ditve torej sporočite na Turistično zvezo Savinjska  
dolina najkasneje do 15. 12. 1992.

Turistična vrtnica 
pekarni Peternel
Za lepši videz in kvalitetnejšo ponudbo kraja

Edi Peternel iz Prebo lda sodi med tiste ljudi, ki vedo, kaj 
je turizem. K a r nekaj let je b il predsednik turističnega 
društva, ki je v  tem času doživelo vnovičen razcvet in pri
spevalo k razvoju preboldskega turizma. Ž a l  je to že prete
klost, saj je sedanje stanje daleč od idealnega. N e  glede na to 
pa se E d i v  svoji pek am i trudi, skupaj s sosedi, dajati čim  
lepši videz temu delu  Prebolda. Z a  izvirnost, lepo urejen nov 
lokal, za zanim ivo otvoritev in ne nazadnje za široko pekar
sko ponudbo s številnim i vrstami kruha, kruhkov in pekar
skega peciva, ki nudi domačinom in  drugim  široko izbiro, se 
je komisija odločila, da za mesec novem ber podeli turistično 
vrtnico pekam i Peternel, ki bo tudi v  prihodnje znala razvi
jati turizem v Preboldu.

D A R

Bodeči osat Turistična vrtnica

D e l odvzetega morilskega pribora

Tudi divji lovci so med nami
Letošnja ribolovna sezona v  vodah, s katerim i upravlja  

Ribiška družina Šempeter, je zaključena. Č lani R D  so imeli 
večjo ali manjšo ulovno srečo, tudi letošnje muhasto vreme 
jim  ni b ilo  preveč naklonjeno. Velika  vročina, ki je izredno  
zn ižala vodostaj Savinje, je ustrezala predvsem  »d rug i 
vrsti« ribičev, to je divjim  lovcem. R ibiški čuvaji so namreč 
poleg m rtvih rib, ki so poginile za rad i pom anjkanja kisika, 
našli tudi precej pobitih rib z dom a narejenim  orodjem, tako 
im enovanim i ostmi. Veliko je b ilo  tudi primerov klasičnega  
divjega lova z ribolovnico brez dovolilnice, pa z nedovolje
nim i vabam i in podobno. V sekakor zaseženo »rib iško  oro
d je « na posnetku dokazuje neizčrpno iznajdljivost divjih  
lovcev. R ibiči tistim brez dovolilnice niti toliko ne zamerijo 
zagretosti pri preizkušanju ribiške sreče, »m esarjem « s har
punam i, vilicami, ostmi, podvodnim i puškami in ostalim  
orodjem  pa ne morejo oprostiti ubija lske strasti. N a  takšne 
in podobne ribiče bodo ribiči in  njihovi čuvaji v  prihodnje  
skupaj s policisti še bolj pazili in  jih  odločno preganjali.

F. Pondelak

Peči za centralno ogrevanje v  Pohlinovi ulici v  Ž a lcu  so 
dolga  leta služile stanovalcem  blokov. Ž e  spom ladi so jih  
postavili na prostor, ki ni v  okras ulici, še manj mestu Žalec. 
Očitno se jih nihče ne usm ili ali pa nima interesa, da b i 
poskrbel za odvoz peči na pravo  mesto, zato etažnim lastn i
kom  stanovanj v  Pohlinovi ulic i in zboru stanovalcev nam e
njam o bodeči osat.

Če vas bo pot kdaj popelja la v Vrbje, vam  predlagam o, da 
se ustavite p ri gasilskem  dom u in si ogledate domačijo  
Vizjakovih, ki jo  gotovo lahko uvrstim o m ed pomembno 
kulturno in naravno dediščino. Redkokje nam reč še lahko  
vidim o hišo s slam nato kritino in tako je  dom ačija ohranila  
svojo prvobitnost. Zato  V izjakovim  podelju jem o turistično 
vrtnico.



M IK  Team bo gostil Cibono
13. decembra bo v Preboldu tekma za košarkarske sladokusce

Karateisti Žalca 
najboljši v Sloveniji

Drugo nedeljo v novem
bru je v Idriji potekalo dr
žavno prvenstvo v šport
nem karateju za kadete. 
Prvenstva se je udeležilo 
enajst najboljših sloven
skih karate klubov, med 
njimi tudi tekmovalci iz 
Žalca. Slednji so preseneti
li vse prisotne, saj so posta

li s tremi naslovi državnih 
prvakov najbolj uspešni 
med 40 tekmovalci iz Slo
venije. Tako so državni pr
vaki postali Damir Vrbanič 
v kategoriji do 60 kg, Tomo 
Popovič v kategoriji do 
75 kg in Matjaž Šuster 
v kategoriji nad 75 kg. 
S tem so vsi trije postali 
kandidati za kadetsko dr

žavno reprezentanco, ki se 
bo ob koncu leta udeležila 
svetovnega prvenstva na 
Madžarskem za tekmoval
ce do 18 let.

Proti koncu meseca no
vembra pa bo v Ljubljani 
potekalo tudi državno pr
venstvo v karateju za mla
dince, kjer tekmovalci iz 
žalskega kluba pričakujejo 
dobre uspehe. Brane Cim
perman, trener in državni 
reprezentant, pa je s član
sko državno selekcijo od
potoval na svetovno prven
stvo v Grenado v Španijo, 
kjer bo poskušal ubraniti 
sloves najboljšega sloven
skega tekmovalca.

L. B.

Policijsko regijsko prvenstvo

Košarkarji M IK  Prebo ld  
so v  II. slovenski košarkarski 
lig i že od petega kola dalje  
na prvem mestu. Prem agali 
so Z latorog iz Laškega  
s 93:90, Slovenj Gradec  
s 83:67, Slivnico v  M ariboru  
s 74:61 in Radgono s 96:80. 
Preboldčani imajo možnosti 
za uvrstitev v p lay  o ff tek
movanje ter napredovanje  
v prvo slovensko ligo.

D a  bi popestrili košarkar
sko ponudbo in se dodatno  
oddolžili vernim  navijačem, 
so pripravili p ravo  košar
karsko poslastico in v  goste

povabili moštvo veteranov 
Cibone, okrepljeno z nekate
rimi zagrebškim i igralci, le
gendami. Selekcija hrvaške
ga glavnega mesta, Zagreb  
Old Str, bo v  tej razkazoval- 
ni tekmi nastopila 13. de
cembra ob 11. uri v  prebold
ski telovadnici. Tekmovalci 
M IK  teama se bodo pomerili 
z A ndro  Knegom, M ihovilom  
Nakičem , Rajkom  Gospod- 
netičem, Antejem  Ercegovi- 
čem, Zlatkom  Kavzlaričem, 
Edvardom  Bočkajem , D ar
kom Blagovičem , Petrom  
Sosičem, Goranom  Bedalo -

vom, Ivico Merdenom, M i-  
omirjem in Borisom  Žužu - 
lom  in Zvonkom  Butkovi- 
čem. N apovedali so še po
sebnega gosta. Z a  domači 
klub bodo igrali: M atjaž Š ir
še, Goran  Črnila, M iran  
Strah, Tom až Cvar, Peter 
Anžlovar, Silvo Udrih, Sašo  
Govc, Stanko Kuder, Aleks  
Tavčer, A lek  Turk, D arko  
Podgornik, A ndrej Čmak in  
Srečko Lesjak.

V  Prebo ldu se torej obeta 
košarkarska predstava, ka
kršne v Savin jski dolini še ni 
bilo.

V  sklopu tekmovanj za 
najboljšo športno enoto 
U N Z  Celje so se policaji celj
ske regije pom erili v strelja
nju s serijsko zračno puško. 
Tekm ovanje je potekalo na 
strelišču v  Rečici pri L a 
škem, udeležilo pa se ga je 14 
ekip s 50. tekmovalci. Z a  ža l
sko policijsko postajo so na
stopili Jože Paulič, M arjan  
Vodeb in Zvone Zupanc. 
N a jbo ljš i med njim i je b il 
M arjan  Vodeb, ki je osvojil 8. 
mesto, Zupanc je b il 17. in 
Paulič 27., ekipno so bili 
peti.

Zm aga l je Sašek -  P P  L a 
ško s 376 krogi, rekordom  
strelišča, pred Bizjakom
-  U N Z ,  S S  Celje in Tanškom
-  U N Z ,  U K S  Celje. V  seštev
ku doseženih točk doseda
njih  tekmovanj vodi Policij
ska postaja Celje z 80 točka
m i pred Policijsko postajo 
M ožin e  z 75 in Policijsko po
stajo Žalec s 74 točkami.

Naslednje tekmovanje bo  
potekalo v odbojki, organizi
ra la  pa ga  bo žalska policij
ska postaja v  telovadnici os
novnošolskega centra.

J. P.

Strelstvo

Prvo kolo I. 
slovenske lige

Po daljšem  premoru so se 
ponovno pričela strelska 
tekmovanja v  zaprtih streliš
čih, in sicer v prvi, d rugi in 
tretji državni ligi. Strelci S D  
Slavka Š landra iz Šempetra 
so se tako v  Hrastniku v  prvi 
lig i pom erili z ekipo SD  
Rudnik Hrastnik. Šem petr- 
ski strelci Štefan Ošep (553), 
Justin Sm rkolj (553) in A lo jz  
Zagoričnik  (561) so s skupni
m i 1667 krogi prepričljivo  
zmagah.■ t  V I  *  •  •

L i g a š k i  i z i d i

V finalu Hmezad
V  finalni nogometni tekmi 

za pokal Slovenije sta se na 
območju m edobčinske nogo
metne zveze Celje prvič 
v zgodovini v finalu pom erili 
dve ekipi iz žalske občine. 
Finalno srečanje je b ilo  na 
Vranskem, in sicer med do
mačo ekipo K IV  Vransko, ki 
nastopa v m edobčinski no
gometni zvezi Celje, in ekipo 
Hmezada iz Žalca, ki nasto
pa v III. državni ligi.

Srečanje je bilo  na razm o
čenem in težkem igrišču

Vranskega, sprem ljalo pa ga  
je kakih 250 vnetih navija
čev obeh klubov. K o  je vse 
kazalo, da bosta enajsterici 
m orali streljati enajstme
trovke, je Topolovec (Hm e
zad) tri minute p red  koncem  
srečanja dosegel zadetek in 
tako so zm agali igralci Hme
zada Žalec, k i so nato v na
daljevanju tekm ovanja za 
pokal Slovenije gostovali 
v M ariboru  in srečanje proti 
M ariboru  B ran ik  izgubili 
častno 4:2.

Po srečanju na Vranskem  
je bila krajša slovesnost, kjer 
je predsednik Medobčinske  
nogometne zveze Celje prof. 
Janko K rižn ik  podelil pokal 
zm agovalni ekipi Hmezada  
Žalec, župan žalske občine 
prof. M ilan  D o bm ik  pa po
kal ekipi K IV  Vransko  
v imenu Občinske zveze te- 
lesnokultum ih organizacij 
občine Žalec  za osvojeno 
drugo mesto. N a  posnetku 
obe ekipi.

T. T A V Č A R

Invalidi podelili priznanja
Predstavniki komisije za šport in rekreacijo pri D ru 

štvu invalidov občine Žalec so ob visokih jubilejih  
obiskali svoje jubilante, športnike veterane na domo
vih in jim  s šopki cvetja izročili tudi priznanje za 
uspešno delovanje na športnem področju. Prejeli so jih 
FR A N JO  A U D IC , 90-letni veteran in še vedno aktivni 
kegljač p ri D IO  Žalec, 81-letni F R A N C I G O LO B , 
vodja namiznoteniške sekcije pri D IO  Žalec, in 80- 
letni D R A G O  M A R K O V IČ , ki je b il odličen kegljaški 
sodnik in ustanovitelj K K  H m ezad Žalec. B il je tudi 
pobudnik za izgradnjo prvega stadiona v  Žalcu.

J. G .

SD Žalec '89 v drugi ligi

Lepi rezultati 
v orientaciji

V  okviru planinskega d ru 
štva Zabukovica delu je sku
pina tekmovalcev v  orienta
ciji, katere posam ezniki so 
tudi letos dosegli lepe rezul
tate. Tako sta b ila  v  posa
meznih kategorijah na slo
venskem prvenstvu v kratki 
orientaciji N uša H rib a r in 
M arko Lorenčak tretja, Jure 
Pražn ikar in Srečko M ohor
ko pa četrta.

N a  dvodnevnem državnem  
prvenstvu v  orientacijskem  
teku je b il Bo jan  Jevševar 
tretji, N uša H ribar druga, 
Jure Pražn ikar peti in Sreč
ko M ohorko osmi.

Končana je tudi slovenska 
liga v orientaciji, v  kateri je 
Nuša H ribar druga, Bojan  
Jevševar in Jure Pražn ikar 
sta četrta, M arko Lorenčak  
pa peti.

F. J.

Člani SD  Žalec ’89 so uspeš
no zaključili strelsko sezono 
’91—’92. V minuli sezoni so 
zmagali na občinski ligi v stre
ljanju z zračno puško, pa tudi 
sicer so se uvrščali takoj za 
ekipo SD  Slavko Šlander iz 
Šempetra. Največji-posamezni 
uspeh je dosegel Mladen Me- 
lanšek, saj je v streljanu z vo
jaško puško v Rečici nad L a 
škim dosegel nov rekord tek
movanja s 191 krogi.

V  sezoni 92’- ’93 nastopa 
članska ekipa SD  Žalec ’89 
v drugi slovenski ligi v strelja
nju z zračno puško mednarod
nega programa. Ekipa bo žal 
prisiljena vsa ligaška srečanja 
gostovati, saj jim bivši klubski 
kolegi SD Juteks Žalec niso

pripravljeni odstopiti soupo
rabe žalskega strelišča. Ekipa 
SD  Žalec ’89 je že nastopila 
v prvih dveh kolih državne 
druge lige. V  prvem kolu se je 
pomerila z ekipo SD Heroj 
Marok v Sevnici in izgubila 
z rezultatom 1527 proti 1604 
krogi. V  drugem kolu v Šem
petru pa so premagali mladin
sko ekipo SD  Slavko Šlander 
z rezultatom 1551 proti 1391 
krogi. V  ekipi Žalčanov je bil 
najboljši Franc Kotnik s 531 
krogi, poleg njega sta streljala 
še Gustl Mastnak s 517, in 
Zlatko Poteko s 503 krogi.

V tretjem kolu bodo Žalčani 
gostovali v Trbovljah, kjer se 
bodo pomerili s strelci SD STT 
Trbovlje.

A. Čehovin

•  V  nadaljevanju III. d ržav
ne nogometne lige so igralci 
Hm ezada Žalec gostovali pri 
Pap im ičarju  v ' Radečah in 
iztržili 'neodločen rezultat 
1:1. Zadetek za Žalčane je 
dosegel M arinček v  68. m i
nuti. Po 13. kolu so Žalčani 
na 11. mestu od štirinajstih 
ekip, kolikor jih nastopa 
v tej ligi.

•  Nogom etaši K IV  Vransko, 
ki nastopajo v  Medobčinski 
nogometni zvezi Celje, so v  8. 
kolu gostovali pri Kovinarju  
in ig rah  neodločeno 0:0. V  9., 
zadnjem  jesenskem kolu pa 
so doma nepričakovano iz
gubili z ekipo Šentjurja 1:2. 
Tako bodo s 7 točkami prezi
m ili na sedmem mestu.

•  Tekm ovanje v I. državni 
lig i nadalju je jo tudi odbo j
karji Šempetra. V  4. kolu so 
doma izgubili s 3:0 proti eki

p i Kam nika, ki je doslej še 
neporažena ekipa v ligi. V  5. 
kolu  pa so gostovali na Rav
nah pri Fužinarju in tudi tu 
izgubili s 3:0. Šempetrčani 
so se up ira li le v  zadnjem, 
tretjem setu. N a  prvenstveni 
lestvici so z eno zmago na 
devetem mestu.

•  N ada lju je  pa se tudi tek
m ovanje v  II. slovenski ligi. 
P ri moških so Braslovčam  
v 6. kolu doma prem agali 
ekipo Celja  s 3:0, nato pa v 7. 
kolu gostovali pri V iledi II. 
v M ariboru  in izgubili s 3:1. 
N a  lestvici so s 6 točkami na 
sedmem mestu. V  ženski 
konkurenci pa so B raslov- 
čanke v  6. kolu doma prem a
gale Ptuj 3:1, v 7. kolu pa na 
Prevaljah  izgubile s 0:3. N a  
lestvici so z dvema zmagama 
na osmem mestu.

Z b ra l in foto: T. T.

S tekme Šempeter : Kamnik.

Prvo kolo II. 
slovenske lige

V  tej ligi bo letos tekmovala 
tudi mlada ekipa strelcev iz 
Šempetra v sestavi: Uroš Zu
panc, Norbi Tkavc ih Alojz 
Braniša. Tekmujejo s standard 
zračno puško. V prvem kolu so 
se na domačem strelišču po
merili z ekipo SD Železničar iz 
Ljubljane. Uspešnejši so bili 
gostje, ki so s 1592 krogi pre
magali domačo ekipo, ki je na- 
streljala 1489 krogov. Uroš 
Zupanc je dosegel 539, Norbi 
Tkavc 482 in Alojz Braniša 
468 krogov.

III. slovenska liga
V III. slovenski ligi tekmuje 

ekipa SD  Bratov Hrvatin iz 
Liboj, v kateri so Mitja, Ro
man in Ivan Toplak ter Iztok 
Muhedinovič. V prvem kolu so 
v gosteh izgubili srečanje 
z ekipo SD Heroj Vitez iz Čr
nuč. Domači strelci so prema
gali libojske strelce z 1233 
proti 1193 krogov. Najboljši 
Libojčan je bil Mitja Toplak 
s 325 krogi.

J. P.

Šah

Žalski šahisti 
zapustili ligo

Pred kratkim se je v M a
riboru končalo ekipno dr
žavno prvenstvo v šahu. 
Razočarali so šahisti ŠK  
Žalec, saj .so z zelo slabo 
igro osvojili sedmo mesto 
s štirimi točkami in izpadli 
iz lige. Zmaga šahistov Is
kre je povsem zaslužena, 
saj so bili okrepljeni 
z madžarskim velemoj
strom Faragom in imajo le
pe možnosti tudi v evrop
skem merilu.

-jg



Izpod peresa mladih
KO PRIDE SOBOTA

Vsak se česa veseli, tako se 
tudi mi šolarji veselimo. Kaj bi 
to lahko bilo? Saj veste, da je 
to naša dolgo pričakovana so
bota. Ko pride, se vsi na svoj 
način oddahnemo, saj je za na
mi naporen teden. Torbe v kot 
in želimo nadoknaditi vse, kar 
je bilo med tednom izgubljeno. 
Obiskujemo znance in prijate
lje, hodimo na izlete, priprav
ljamo zabave in piknike in vse 
drugo nam hodi po glavi, ra
zen šole. Ko pride ponedeljek, 
za njim še torek, sreda in vse 
tja do petka sedimo za knjiga
mi in zvezki ter napenjamo 
naše možgane.

Spet je tu ponedeljek. Am 
pak tako je. V  šolo moramo 
hoditi, če hočemo v svojem 
življenju uspeti in kaj veljati.

Irena Jelen, 
OŠ Žalec

Reče jima: »Potepina sta oba, 
za kazen bosta stokrat napi
sala,
da v šoli se ne lovi, m
tukaj se uči, znanje nabira za 
vse dni.«

Takrat oba začela sta se jeziti, 
kriv nihče ni hotel biti.

Krivdo drug na drugega sta 
valila,
se zmerjala, laži govorila.

Tedaj učiteljica reče:
»Kdor drugemu jamo koplje, 
sam vanjo pade!«
Šele tedaj sta psa spoznala, 
da čisto napak sta ravnala.

Odtlej sta pridno se učila, na
loge pisala

. in dobra prijatelja postala.

Ko sta se po mnogih letih vi
dela,
sta se do solz nasmejala, 
kako sta se spremenila 
in dobra psa postala.

Neža Kotnik, 
OŠ PR EBOLD

zajčka proti brlogu. K o sta 
,prišla na cilj, je lisica povabila, 
zajčka v svoj dom. »Hvala, da 
si mi pomagal,« se je zahvalila 
lisica. »Z a  plačilo pa tein bom  
sedaj požrla.« Lisica je razprla 
gobec, zajček pa se je presene
čen in prestrašen potuhnil 
v kot brloga. Lisica se mu je 
približala in še bolj razprla 
gobec. Potem je hlastnila in od 
užitka zaprla oči. Zajček pa je 
ta trenutek izkoristil, smuknil 
lisici med nogami in pobegnil. 
M ladi zajček je prišel do nove
ga spoznanja -  dobrota je si
rota.

Tomaž Završnik, 
OŠ PR EBO LD

DVA PSA 
Basen
Nekoč živela sta dva psa.
Prvi bil je bernardinec, drugi 
šarplaninec.

Nekega dne sta se srečala 
in ko sta se nekaj časa gledala, 
sta se oba naenkrat spomnila, 
da sta nekdaj sošolca si bila.
V  šoli drug drugemu sta naga
jala,
se lovila in razsajala.

Tako nekoč sta lovila se in raz
sajala,
prišla v razred je učiteljica.

BASEN
Lisica in zajček
Nekega lepega dne se odpravi 
mlad in neizkušen zajček po 
gozdu, da si poišče hrano. N e
kaj časa hodi, nakar zagleda 
na tleh ležečo lisico. N i vedel, 
da lisica oprezuje -  tudi ona si 
je iskala hrano. »Zakaj pa ležiš 
na tleh?« je vprašal zajček. Ta
krat pa ga je tudi lisica zagle
dala. »Oh, bolna sem. B i mi, 
prosim, pomagal do brloga?« 
Zajček je privolil in tako sta se 
odpravila, lisica opirajoč se na

NAŠ POHOD
Šli na goro smo zeleno, 
imenovano Mrzlico.

Tam bilo je res lepo, 
žal brez sonca, a je šlo.

Ko na goro smo prišli, 
utrujeni smo res bili.

Slačalo se je riniti, 
bili smo res poplačani.

Lepote so pravljične, 
gozdne barve mavrične.

Učitelji uničeni, 
nazaj veselo so odšli.

Doma vseeno je lepo, 
čeprav bilo je res krasno.

Učenke 6. a, 
OŠ Žalec

Damjana Naraks
Tistega dne sem prišla iz 

službe šele sredi popoldne
va, ko mi je hči dejala: 
»Nujno pokliči Damjanino 
mamo.«

V  trenutku sem vedela, 
da se je zgodilo.

Nič več te ni.
Bil je sončen, topel dan. 

Dan, ki je namenjen za živ
ljenje, ne za smrt. Vedela 
sem, da si hudo bolna, da je 
možnosti Z A  zelo malo. 
A  sem vsa verjela, da boš 
premagala neznanko, ki je 
s koščenimi prsti segala va
te. Vedno si v življenju 
zmagovala. N ikoli nisem 
poznala človeka, ki b i se 
znal tako boriti, kot si se 
borila ti; ki b i z iskrivim  
humorjem in smehom pre
magoval težave, kot si to 
znala ti; ki bi živel za dru
ge, kot si živela ti. Vedrino 
in zadovoljstvo si širila

povsod, kjer si se pojavlja
la. Vse tvoje življenje je bi
lo dajanje in razdajanje. 
Zase nisi želela mnogo. Le 
živeti.

Nikdar ne bom razume
la, kako je mogoče. Ko si se 
spomladi vsak dan vozila iz 
bolnišnice domov, si rekla: 
»Veš, vse doslej nisem ve
dela, da je pot iz Ljubljane 
v Celje tako lepa. Kako ra
da živim.«

Kdo in s kakšno pravico 
ti je to storil?

Če je bog, sem nešteto
krat pomislila, je najbolj 
navaden hinavec. Želela 
sem ti takrat napisati nekaj 
besed: povedati svetu,
kakšna krivica se ti je zgo
dila. O toliko stvareh sva se 
pogovarjali, prepričani, da 
je za vse na svetu prava be
seda, samo najti jo je treba. 
Skoraj vedno sva jo našli.

Do tistega trenutka.
Vse je umolknilo, ko si za 

vedno odšla od nas in je 
»tišina napolnila čas z zvr
hano mero«. Vse b i človek 
dal, vse storil, da bi ne bilo 
res, da b i pomagal, da bi se 
kaj premaknilo -  a ne more 
storiti ničesar.

Groza je, ki se je tudi da
nes ne da povedati.

Stopim v tvojo sobo, kjer 
je vse, kot da si pravkar 
prišla domov. Pulover, vr
žen preko naslonjala stola, 
torbica leži odprta na mizi. 
V  naglici si jo zadnjič odlo
žila, da si vzela v naročje 
svojega otroka. S fotografi
je na mizi se mi smehlja 
tvoj obraz. Tako mlada si.

Vse je, kot je bilo -  le 
tebe ni.

Samo tam gori med tisti
mi križi te še lahko obiš
čem in v mrzli kamen pri- 
ptovedujem, kako tvoj mali 
sin izgovarja svojo prvo be
sedo: M AM A.

Lidija Koceli

Kegljači brez pokrovitelja
Kegljači Žalca letos nasto

pajo v prvi državni ligi. Kot 
mnogi drugi športniki imajo 
tudi oni težave s pokrovitelj
stvom. Tako sami skrbijo za 
vse, le steze na žalskem keg
ljišču lahko uporabljajo za
stonj, kar jim omogoča najem
nik kegljišča Romi Romih.

Prvenstvenega tekmovanja 
niso pričeli najbolj blesteče, 
saj so imeli v prvih nekaj sre
čanjih težke nasprotnike in so 
vsa srečanja izgubili. V  zad
njih dveh kolih, ki so jih odi
grali na domačem kegljišču, 
pa so okusili tudi zmago. Pre
magali so ekipo Brest Cerkni
ca kar s 7:1 (4933:4714). Pri 
ekipi Žalca so v tem kolu po
drli keglje naslednji igralci: 
Kompan (780), Dobrajc (821),

Krajšek (815), Jakopovič (820), 
Hmajner (863) in Kačič (834). 
Proti ekipi Fužinarja pa so do
ma izgubili z 2:6 (4900:4925). 

N a  sliki: Žalski kegljači če

pe od leve proti desni: Kačič, 
Jakopovič, Krajšek; stoje: Do
brajc, Gmajner, Gračner, 
Kompan in Ramšak.

T. TAVČAR

V Žalcu prava pasja nadlega
Svoj prispevek bi rad nave

zal na prispevek cenjenega 
časnikarskega kolega g. Lob - 
nikarja, ki je lepo govoril 
o varstvu in zaščiti domačih 
živali. K  temu me je spodbudil 
tu mednarodni dan varstva ži
vali, ki smo ga slavili nedavno.

Človeku najbolj zvesti prija
telj, canis, kot so ga imenovali 
Latinci, je sodobnemu človeku 
postal suženj, tlačenec in ne 
vem, kako bi ga še lahko po
imenovali. Ta razumevajoča 
bitja smo zaprli v svoje beton
ske kletke, ki jih imenujemo 
tudi stanovanja. V  večini pri
merov so to sanitarije, hodnik, 
lahko pa b i po sodobni termi
nologiji rekli kar samica. Iz ta
ke samice vsako živo bitje be
ži. Tudi naš štirinožni prijatelj 
ni nič boljši. Ko po volji svoje
ga gospodarja pride na svobo
do, postane razigran, prav 
takšen kot postane človek, ko

pride na piano. Med živimi 
bitji bi ljudje hoteli biti najin- 
teligentnejši, z ravnanjem pa 
si tega pogosto ne zaslužimo. 
Svoje štirinožne prijatelje na
mreč zapiramo in s tem jih 
brez dvoma tudi mučimo.

To pa povzroča tudi druge 
probleme, ki so prisotni v ma
lih in velikih urbanih naseljih. 
Ža l so se zadnje čase v Žalcu  
psi precej razširili. Bloki so 
postali polni teh štirinožnih 
prijateljev, ki pa mesto kar po 
malem terorizirajo. V  mislih 
imam predvsem mnoge strese, 
ki jih povzročata takšna ko
smatinca v  Ipavčevi ulici, ko 
zarežita na mimoidoče, ki gre
do proti pokopališču. Se sreča, 
da kateri od njih ni koga zgra
bil skozi razredčeno ograjo.

Tudi v Šarhovi ulici ni bolje. 
Še dobro se spomnim, kako je 
mlajša ženska skoraj padla, ko 
ji je nič hudega sluteč ob ušesu

zarenčal lep nemški ovčar. Ta
kih primerov pa ni malo.

Če po drugi strani pogleda
mo mestni park, nogometno 
igrišče in še kaj, vidimo, da so 
to postale površine, na katerih 
se v jutranjih urah ali po veče
rih psi iztrebljajo. Nekateri bi 
rekli, saj te površine gnojijo. 
Hvala za tako gnojenje. N a  
njih se podnevi igrajo naši 
malčki. Še dobro, da doslej ni 
izbruhnila kakšna epidemija. 
Mogoče se starši niti ne vpra
šajo, od kod je njihov malček 
staknil trakuljo in kaj podob
nega.

Obnašanje lastnikov psov je 
pogojeno s tradicijo posamez
ne družbe. Zavedati se mora
mo, da so spremembe na bolje 
samo plod dolgotrajnega dela 
in spodbujanja. Tudi z nestrp
nostjo ne bomo uspeli v nobeni 
akciji, ki naj bi spremenila na
vade in poglede na življenje.

ZELENI ŽALCA 

S P O Š T O V A N I !
Posredujte nam informacije o ekoloških problemih v svojem okolju, 
seznanitenas s svojimi idejami!
Zaupajte nam svoje mišljenje o ekološki zavesti, o potrebnosti 
gibanja naravovarstvenikov.

Pridružite se nam!
Svoje interese združujemo
pri ZELENIH SPODNJE SAVINJSKE DOLINE!

Pišite nam na naslov:
ZELENI ŽALCA UL. IVANKE URANJEK 3 63310 ŽALEC

Zelo radi se tudi zgledujemo 
po tujini. Če so primeri poučni 
in poceni, je to prav. Tako je 
na primer poteklo veliko časa, 
da so prvi park na Dunaju za
prli za pse. To je sicer neljuba 
rešitev, vendar so jo sprejeli. 
Naj povemo še. to, da ima Du
naj več štirinožcev kot naša 
država prebivalcev, zato so 
poskrbeli tudi za pse. Posebna 
območja so uredili za njih, pe
skovniki so urejeni kot pasja 
stranišča. Ponekod so postavi
li še stojala s kompleti za od
stranjevanje iztrebkov, ki jih 
je pbnavadi potrebno tudi pla
čati. Vse površine, kamor psi 
ne smejo, šb posebej označene. 
Povemo naj še to, da tam pes 
ne sme ponečediti pločnika. Če 
se to zgodi, čaka lastnika viso
ka kazen. K ljub temu da neka
tere stvari nadzirajo, le niso 
mogli povsem uspeti, zato so 
otroška igrišča ogradili. In kaj 
smo storili pri nas? Psi najraje 
svoje potrebe opravijo v pe
skovnikih, podnevi se v njih 
igrajo otroci. Štirinožcev je 
v športnem parku in na otro
ških igriščih veliko.

Če bi vzeli vzorce peska na 
igriščih, bi v njih našli vse pol
no zajedalcev. Nevarnost za
radi napadalnih psov je mnogo 
lažje obvladljiva, čeprav tudi 
ta problematika ni zanemar
ljiva. Iz vsega tega sledi, da 
moramo otroke umakniti iz 
peskovnikov, ki jih psi radi iz
berejo za svoja opravila. Zato 
bi bilo prav, da bi tudi pri nas 
okolice vrtcev, stanovanjske 
soseske in mestne parke zaprli 
za pse, da lastniki psov ne bi 
smeli več voditi tja, kjer se 
igrajo otroci. O življenju psov 
v stanovanjskih blokih pa naj 
odločajo stanovalci teh 
blokov.

A li se bomo tudi pri nas zga
nili, ko bo že prepozno?

I. Jurhar
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V trgovinici

| I N T I M A
£ Žalec, Vrečarjeva 1
?
£ smo si dovolili, da vam svetujemo; 
j  storite nekaj zase, privoščite si trenutek intime.
£ _  l2  e  žensko spodnje perilo od 200 sit in nedrčke že od ^
2  V  ta namen vam  nudimo:

320 sit dalje

I I N T I M I? V l i t  1 I I V I I  vas pričakujemo ob delavnikih £
2  od 15. do 19., ob sobotah od 9. in 13. ure. 2> >
? /^ Posebno presenečenje: pri nakupu nad 2000 sit f
£ vam poklanjamo darilo -  volneni šal in nagradni ?
j  kuponček za nagradno žrebanje. 5
A \ \ \ \ \ \ \ \ \ \ \ \ \ \ \ \ w \ W xxW X X W V V X W W W V X '
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K O M U N A L N O  P O D J E T J E  p o

63310 Ž A LE C , N ade  C ile n š e k  5 
Telefon: 063/712-131, 712-141, 712-149

D E Ž U R S T V O  N A  V O D O V O D U

Za popravilo okvar na glavnem vodovodnem omrežju 
v občini Žalec so  dežurni:

od 30. 11. do 7. 12. 1992
Janko JEZERNIK, Jezerce 1, tel.: 772-603
od 8. 12. do 14. 12. 1992
Franc KOS, Jezerce 8, tel.: 772-705
od 15. 12. do 21. 12. 1992
Bogdan PANTNER, Polzela 209
od 22. 12. do 28. 12. 1992
Radovan ČREMOŽNIK, Gotovlje 105
od 29. 12. 1992 do 4. 1. 1993
Anton JAGER, Prebold 62/a, tel.: 723-097

Ob sobotah, nedeljah in praznikih je  dežurn i monter 
od 12. do 12.30 na sedežu  podjetja. O sta le  dni ga lahko 
poiščete dom a ali pokličete po telefonu. P isna  sporočila 
lahko oddate tudi v poštni nab ira ln ik na sedežu 
podjetja. Spo roč ila  lahko oddate v popoldanskem  in 
nočnem času  tudi prek te lefonskega odzivn ika  na šte
vilko 712-141.

Uradne ure za stranke bodo v DO VODOVOD od 
2. novembra 1992 vsak torek in četrtek do 7. do 11. 
ure.



Policisti so tudi v  zadnjem 
času veliko delali na terenu. 
Veliko je vlomov, tatvin, pro
metnih nezgod. Poglejmo si 
samo nekaj dogodkov v mese
cu novembru.

1. novembra, na dan mr
tvih, so trije mladci iz Celja 
vlamljali v kiosk Dela v Žalcu. 
Mislili so, da bodo uspeli, niso 
pa vedeli, da jih pri njihovem 
delu spremlja nekaj budnih 
občanov. Le ti so hitro telefo
nirali policistom, ki so jih 
s skupno akcijo že čez pol ure 
odkrili v Celju. M lade vlomilce 
čaka obisk pri sodniku.

Naslednjega dne je nepridi
prav iz tovornega avtomobila 
Zvonka V. odvzel celoten 
komplet orodja. Tovornjak je 
bil parkiran na parkirišču 
Agrine v Novem Celju.

Neznani hazarder je 5. 11. 
vlomil v bistro Pri zlatem kri
žu. S sabo je odnesel dva avto
mata za poker, vendar se pri 
svojem dejanju ni zavedal, da 
imajo asa v rokavu skritega 
tudi policisti, ki so neznancu 
že na sledi.

8. 11. je razburjena Marija 
P. iz Vrbja žalskim policistom 
sporočila, da so ji ponoči iz 
njenega ficka odmontirali 
električni žaganj ač, kabel in 
razdelilno kapo. Upamo, da se 
bodo nepridipravu vse nepo
šteno pridobljene stvari kaj 
kmalu pokvarile.

Istega dne je nekdo vlomil 
tudi v vrtno uto Slavka K. iz 
Žalca. S sabo je odnesel ročno 
koso in ročno škropilnico. Kaj 
res ne ve, da je sezona vrtnar
jenja za letos že minila!

Orožje, mamila, nasilje

glednost zaradi živih mej ob 
hišah b lizu  proge glavni ra 
zlog za nesrečo. Upravičeno  
se sprašujejo, koliko življenj 
bo  še potrebnih, da bo ureje
na ustreznejša signalizacija  
in prehodi oprem ljeni z za 
pornicami? Bo kdo na to od
govoril?

D . N arac lav

M a li
o g l a s i

Prizorišče tragične nesreče, z zmečkanim avtomobilom, 
v katerem  je bil le nekaj minut pred tem še ves vesel in  
m ladosten, živ in poln načrtov K arli Kalin.

UGODNI KREDITI

2,5% letna obrestna 
mera

GARANCIJA 
-  NEPREMIČNINE

Informacije:
tel. 063/ 856-432,

vsak delavnik od 16. do 
18. ure

Polzela

Smrt preži na tirih
Do kdaj še nezavarovani železniški prehodi?

Savinjska železnica je b ila
v  začetku tega meseca po 
novno prizorišče tragične 
nesreče, v  kateri je izgubil 
življenje 20-letni K arli K alin  
iž B rega pri Polzeli. Tako kot 
že velikokrat je smrt prežala  
na tirih enega od nezavaro
vanih železniških prehodov, 
ki jih je na progi od Celja do 
Velenja kar veliko. Eden  
bolj, d rugi manj, kar je pove
zano s preglednostjo proge, 
so pasti, v  katerih je izgubilo  
življenje že nekaj udeležen
cev v  prometu. Tudi K arli

K a lin  je b il žrtev te pasti, po 
pripovedovanju in hudova-
n i t i  H o m a p i n n v  n a  i p  n p n r p -

Policijska beležnica

Sezono je zamudil tudi tat, 
ki je 9. 11. vlomil v halo z obi- 
ralnim strojem v Rakovljah. 
S sabo je odpeljal obračalnik 
sena PAJEK, s čimer je kmete 
v strojni skupnosti oškodoval 
za 80 tisočakov.

Istega dne je izbirčni alko
holik vlomil v grad Komenda 
na Polzeli. S sabo je odnesel 24 
steklenic buteljčnega vina.

Novembra smo imeli petek 
trinajstega. Verjetno si ga bo 
za celo življenje zapomnila ta
tica, ki je sodelavkama kradla 
denar iz torbice. V  trgovini 
v Levcu je denar zmanjkoval 
že dlje časa, tako sta si oško
dovanki zapisali številke ban
kovcev. Le te pa so policisti 
našli pri tatinski sodelavki.

Za konec še čudna, a resnič
na tatvina. Damjan J. iz Bra
slovč je policistom sporočil, da 
mu je neznanec iz gozda odpe
ljal večjo količino humusne 
zemlje. Danes pa že res krade
jo vse po vrsti!

Z adn ji čas žalski policisti 
delajo zelo uspešno. Tako  
jim  je uspelo raziskati mno
go vlom ov v  kioske, trgovine, 
zasebne prodajalne in stano
vanjske hiše. V  zadnjem me
secu so raziskali devet v lo 
mov in sodniku prijavili se
dem storilcev, ki jih sumijo 
vlomov na žalskem območju. 
Prijeli so tudi dva nepridi
prava, ki sta odvzela osebna 
avtomobila, tako da tudi n ji
ju  čaka obisk pri kazenskem  
sodniku. Zasegli so tudi 25 
gram ov marihuane. Policisti 
opažajo, da uporaba tega 
mam ila na žalskem območju  
narašča, saj kadijo m arihu
ano skoraj na vsakem p ri
vatnem žuru, na koncertnih 
prireditvah in podobno.

Policisti občane opozarja
jo tudi na naraščanje nasil- 
niškega obnašanja otrok in  
m lajših polnoletnikov.
Učenci zadnjih  razredov os
novne šole in  tisti, ki so šo la-

M O R A N A - '

nje končali pred kratkim, se 
združujejo v  skupine, k i pred  
šolo, na igriščih in podobnih  
shajališčih m ladih ljudi stra
hujejo in nadlegujejo pred
vsem m lajše vrstnike. B ilo  b i 
kar prav, če b i se starši kdaj 
vprašali, kaj počenja njihov 
še ne polnoletni o trok !

V  časopisih smo lahko tudi 
prebrali, da so žalski polici
sti uspešni pri odkrivanju  
orožja. O tem, da je na žal

skem območju orožja vedno  
več, smo že pisali. Zasege  
ilegalnega orožja in streliva 
pa tezo samo potrjujejo. T a 
ko so v zadnjem mesecu poli
cisti opravili preglede pri 15 
občanih. Zaseženo orožje si 
lahko ogledate na fotografi
jah. A kcija  pa še ni zaključe
na, saj imajo policisti na su
mu še nekaj zbirateljev  
orožja.

L .B .

POGREBNE STORITVE 
STEBLOVNIK

Verjetno ste že slišali za nas, če še niste, vam 
sporočamo, da vam nudimo vse usluge in vso 
pogrebno opremo v primeru, ko v vaši družini, pri 
sosedih, znancih in prijateljih kdo umre. Samo 
pokličite nas, lahko nas osebno obiščete in uredili 
vam bomo vse potrebno.

N O V O S T, K I VA M  JO  N U D IM O , JE, DA VAM  O D  
R A Č U N A  P O G R E B N IH  S T R O Š K O V  TAKO J O D Š T E 
J E M O  Z N E S E K  P O G R E B N IN E  V T R E N U T N I V IŠ IN I 
2 5 .6 0 0  S IT  (to je  cena krste s potrebno opremo, sred
nje kakovosti). P LA Č A TE  TO R E J L E  RAZLIKO, Č E  
N A S TA N E !

Če nas potrebujete, nas lahko pokličete ali obiščete 
ob vsakem času.
Naše telefonske številke so: (063) 721-667, 721-043, 
721-395.

POGREBNE STORITVE STEBLOVNIK, Parižlje 
11/c, 63314 BRASLOVČE
______________________ __________________________ /

Z A H V A L A

Ob boleči izgubi našega dragega

iz Dobriča

sc iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in 
znancem za sočustvovanje, darovano cvetje, sveče in za 

sv. maše. Hvala vsem, ki ste nam izrazili sožalje. 
Posebno se zahvaljujemo sosedom, sovaščanom in prijate
ljem za pomoč. Zahvala moškemu pevskemu zboru s Polze
le za občuteno zapete pesmi, govornikoma za poslovilne 
besede, g. župniku za opravljen obred, pogrebcem in gasil

skemu društvu Andraž za prevoz.
Vsem in vsakemu posebej, ki ste kakorkoli počastili spomin 

na našega Alojza, šc enkrat prisrčna hvala.

Žalujoči: sin Branko z ženo, hčerka Zdenka z možem, 
Hermina ter vnuki in vnukinja

A L O J Z A

P O V Š E T A -

P I N K A

... prerani izgubi našega 
moža, očeta, dedka, pradedka, 

brata in strica

S T A N K A  P A N T N E R J A
iz Griž

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prija
teljem in znancem za izrečeno sožalje, podarjeno cvetje, 

sveče in tako številno spremstvo na njegovi zadnji poti. 
Posebna hvala govornikoma ga. Valčki Gnus in g. Ludviku 
Kukovcu za besede slovesa, kolektivom obratovalnice Blaj. 
Osnovne šole Griže, Zavodu za izvajanje spremljevalnih de
javnosti Žalec, rudarjem, Godbi na pihala iz Žabukovice, 
Krajevni organizaciji Z Z B  in g. župniku za opravljen obred. 

Vsi njegovi

ZAHVALA
Ob boleči in prerani izgubi našega 

dragega moža, očeta, starega očeta in 
tasta

J U R K A

G O R D IJ A
Iz Laikove vasi

se iskreno zahvaljujemo vsem sosedom, prijateljem in znancem za 
izrečeno sožalje, podarjeno cvetje, sveče, za sv. mašo in tako števil

no spremstvo na njegovi zadnji poti.
Zahvaljujemo se g. župniku za cerkveni obred, pogrebcem, kolekti
vu podjetja Elektro Celje in sodelavcem Gorenje Elektronika, pev
cem za odpete žalostinke in g. Rudiju Hermanu za besede slovesa. 

Zahvala zdravstvenemu osebju bolnišnice Celje, posebno dr. Kopi
tarju in dr. Četini ter strežnemu osebju pri lajšanju trpljenja in bole

čin ob neozdravljivi bolezni.

Vsi njegovi

ZAHVALA
Ob smrti našega dragega sina in brata

K A R L I J A  

K A L I N A
s Polzele

se iskreno zahvaljujemo Karlijevim sodelavcem, kolektivu 
Garant Polzela, gasilcem, dr. Janezu Cukjatiju, prijateljem 
Majdi in Ludviku Dobovičniku ter Damjanu za pomoč ob 
težkih urah. Hvala Petru Pungartniku za v srce segajoče 
besede slovesa, pevcem iz Garanta in g. župniku Jožetu 
Kovačecu za opravljen obred. Zahvaljujemo se tudi vsem 
sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem za vsakršno 
pomoč, za sočustvovanje ter darovano cvetje, sveče, za sv. 

maše in namenske darove.
Vsem še enkrat prisrčna hvala.

ZAHVALA

Ob boleči izgubi moža, očeta, sina in 
brata

P E T R A  

P O V Š E T A
iz Kaplje vasi

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in sosedom, 
ki so ga pospremili na njegovi zadnji poti, mu poklonili cvetje, sve

če, darovali za sv. maše in cerkev ter nam izrazili sožalje. 
Zahvaljujemo se g. župniku za cerkveni obred, pevcem za odpete 
žalostinke, govornikoma za poslovilne besede ter gasilcem GD Kap
lja vas. Iskrena hvala kolektivom Ingrad Celje. Savinjski magazin 

Žalec in Pluton iz Gornje vasi za denarno pomoč.
Vsem še enkrat iskrena hvala.

Žalujoči: žena Sonja, sin Aljoša, hčerka Urška ter ostalo sorodstvo

Z A H V A L A

Ob prerani izgubi naše dobre mame in 
stare mame

A N G E L E  K O S
iz Žabukovice

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in 
znancem za darovano cvetje, sveče in izrečeno sožalje ter za 

tako številno spremstvo na njeni zadnji poti.
Posebna zahvala sodelavcem kolektiva Agrina Žalec, Kera
mika Liboje in Elegant Šentjur ter vodstvu Krajevne skup
nosti Griže, govornici za poslovilne besede. Godbi napihala 

Zabukovica in župniku za cerkveni obred.

Žalujoči: sin Ludvik in hčerke Slavica, Tinka, Rezika in 
Silva z družinami



Oj svet' Martin, požegnaj ga!
■ Takrat sem b il v  Gornjem  
Gradu. H ran il sem se v  ob 
novljeni gostilni, mogoče 
v  kraju najkvalitetnejši.

Lepa N ada , gospodinja, 
ženska prešernega srca, je 
b ila  najprej poročena z dipl. 
inženirjem. N ekaj časa je 
ostala vdova, potem pa se 
poročila s pravim  M artinom  
Krpanom . Kakšna razlika  
med prvim  in drugim. Tej 
m ili roži je nem alokrat p ri-  
m azal krepko zaušnico. Jaz 
sem jo im el za Sneguljčico, 
tako lepo je ig ra la  na ljud 
skih odrih. L judska prosveta 
-  petje, igranje, godba na p i
hala, telovadno društvo.

M ož je b il, jezen na ženo, 
ker je b ila  pač v  vseh dru
štvih. Z ato  jo  je pridno za
sledoval, toda v  krepkih  
G om jegra jčan ih  je imela 
oporo.

K ar lep čas sem b il p ri nji

na hrani, saj je bila izvrstna 
kuharica.

M ož je b il šef glavne kra
jevne mesrije, pa partizanil 
je in beseda je zalegla. Oseb
no zame pa ni b il slab člo
vek. Vedno m i je dal kak  
»šniceljček«, pa tudi kozarec 
dobrega vina, saj so imeli 
dom a izvrstno privatno go 
stilno.

M islim , da je b ila  sreda, 
tisti teden smo ga vsak dan  
pom alo cukali, plačati mi ni 
bilo  treba.

In  p rav  na martinovo se je 
gospod mesar na K riž odpra
vil kupovat živino. Denarni
ca je b ila  nabasana kot bo 
ben. Septem ber je b il lep, 
sončen. M esar je mogočnega 
bika zaaral, toliko je še b il 
pri sebi, da je b ila  pogodba  
obojestransko podpisana. O, 
Brdavs se je šmarnice krep
ko nacukal in se po pešpoti

vrača l proti Gornjem  Gradu. 
Sred i poti pa ga je le spodbi- 
lo, p ri priči je zaspal.

V račal sem se z m ladin 
skega sestanka, ki smo ga  
im eli na Križu, B ilo  je še m a
lo svita, vendar sem videl, da  
se v  bližini ceste ziblje  
ogrom na postava. M esar! 
Tam  v travi pa  nekaj črnega. 
Sklonim  se, poberem. Se  
zmeraj rejena mesarjeva de
narnica.

M oral sem k večerji. Tam  
pa ljubka žena vsa objokana. 
Gospa, kaj je, kaj se je zgodi
lo? G lejte ga, kot prašeč je 
pijan.

Gospa, martinovanje, 
m artinovanje!

Z  gospodinjo sva večkrat- 
skupaj igre igrala in sva si 
b ila  precej blizu. Še lep jopič  
mi je spletla.

- O  moj bog, o moj bog, de
nar, pa  še njegov ni b il!

-  Gospa, jaz pa  nekaj 
imam, nekaj im am m ...

-  Ste bili na Križu? Ste 
m orda našli? Ojoj, bo g  se vas 
usmili!

D a l sem ji denarnico, ona 
pa me je kot otroka ob je la  in, 
poljubila

pripravila mi je res ime
nitno večerjo, še dostikrat 
sem tam dobro jedel in pil, 
vendar takega m artinovanja  
nisem učakal nikoli več.

Še nekaj: gospa N a d a  je 
b ila  med prvim i, ki je takoj 
po vojni posvojila prisrčno  
Bosančico, k i so ji hrvaški 
ustaši pob ili starše, brate in 
sestre. Postala sva prijatelja, 
večkrat me je na drugih  služ
benih mestih obiskala. Zdaj 
je pomembna znanstvenica, 
ki v  tujini pridno zb ira  po
moč za zdajšnje Bosančke.

D rago  Kum er

S v .  L o v r e n c  -  m i n i  m a r k e t

Sedaj še bistro
Zakonca A dam ič iz sv. Lovrenca pri P rebo ldu  sta se pred  

dnevi oddahnila. Z a  njim a je gradn ja prizidka, v  katerem  
sta te dni odprla prijeten gostinski lokal in s tem njuno  
trgovino naredila še bolj privlačno. Ž e  doslej sta skrbela za  
dobro založenost trgovine z vsem blagom , vedno pa se je 
našlo tudi kaj po zelo ugodnih cenah. V  bistroju se bodo  
sedaj potrošniki, vaščani in drugi lahko okrepčali z dobro  
kavico ter z vsemi pijačam i, ki so trenutno na tržišču. Vabijo  
vas na odprto Laško pivo. Odpiraln i čas trgovine je vsak dan  
od 8. do 19. ure, ob sobotah od 8. do 15. ure in ob  nedeljah od 
8. do 11. ure. Podoben čas z večernim  zam ikom  pa bo imel 
tudi bistro.

*4

Novo frizerstvo 
Božič na Polzeli

Savinjčani že dobro poznajo frizerstvo Božič na Polzeli. 
Im ajo nam reč tridesetletno tradicijo in kar tri hčerke so 
frizerke, pred  kratkim  pa je najm lajša med njimi, A lenka  
M O Č N IK , odprla  na Polzeli v b ližin i gostišča M atjaž (O reš
nik) nov, m oški in ženski frizerski salon Frizerstvo Božič.

Lokal, ki je eden najsodobnejših na našem območju, je  
odprt vsak dan od 7. do 19. ure, ob sobotah pa do 17. ure. 
Lokal vključu je tudi m ini bistro, v katerem stranke brez
plačno postrežejo s kavo ali osvežilnim i napitki. D a  je čaka
nje prijetneje, lahko obiskovalci g ledajo  v  salonu tudi sate
litski p rogram  na televiziji. V  poletnem času bo strankam na  
voljo tudi terasa, k jer bodo v  prijetnem okolju lahko poča
kali na vrsto. Sedaj v  predprazničnem  času vam  bodo od  
srede decem bra nudili tudi 10% popust. D a  vam  ne bo  treba  
čakati na  vrsto, pa se lahko naročite po telefonu na številko: 
063/721-490.

Apel podobo 
na ogled postavi
Sivo vreme, topla soba, pa 

fotelj in kavč; takole moja 
srečna družina pred televizor
jem voli prve med prvimi in še 
mnoge druge v mladi mi drža
vi. Žena pravi, da imam lepše 
posivele lase kot Kučan in Biz
jak, sem pa bolj zamaščen; da 
ne govorimo o prelepi kravati 
Kacina. Nič ji nisem dolžan, 
ko ugotavljam, na kako lepih 
nogah »migota« gospa Slana 
in kako prijetno čeblja ona 
druga, kako ji je že ime, saj 
veste, tista, Darja. Mulca ugo
tovita, da sva »fu l odštekana«, 
zapustita volilno kampanjo in 
nekaj brkljata po šolskih re
čeh, hočeta nek denar za zvez
ke in malico, skratka, ne »gre
sta si zraven«.

•  • •

Tudi v deževno mi dolino je 
pljusknil val volitev, po. žični
cah so navezam transparenti, 
da ne govorim o velikih oglas
nih tablah, ki z udarnimi gesli 
bistrijo duha in lepšajo okolje. 
Neredko imamo v dolini tudi 
priložnost »glavače« videti 
v živo. Ne prej jih ni bilo (po
plave, suša, vojna), ne potlej 
jih ne bo, ko bodo sedeli tam 
v beli Ljubljani. Po domači lo

giki bi rekel, da so zadeve 
takšne, kot če se naješ zelja in 
fižola: »polna usta, prazna 
rit«.

Poslanci občinske skupščine 
smo neobremenjeni z volitva
mi zasedali konec oktobra. 
Govorili smo o rebalansu pro
računa pa še o nekaterih dru
gih obrobnih stvareh. Že zara
di »heca«, pa zato, da se pač 
o nečem razpravlja, smo se po
slanci vtikali v indekse, stop
nje rasti, preveliko splošno in 
skupno porabo in na koncu 
pristali na za 30% težjem pro
računu za leto 1992, za katere
ga pa še ni denarja. V  nadalje
vanju smo prisluhnili stari 
zgodbi o obubožanem gospo
darstvu in takoj zatem poroči
lu o denacionalizaciji. Poroči
lu so nespretno koreferirali, 
predvsem pa na dolgo razlaga
li problematiko od poselitve 
Slovencev na ozemlje Savinj
ske doline dalje. Kolegi po
slanci so zapuščali zasedanje 
in v zboru združenega dela 
o sklepih nismo mogli več gla
sovati, ker nas ni bilo dovolj. 
Na koncu točke nas je župan, 
tiste, ki smo še ostali v zboru, 
pognal domov.

Toper 2000 za nakup 
sedanjosti in prihodnosti

Podjetje Toper 2000 ponu- ni program  Topra 2000, od  
ja svoje izdelke tudi v  I. n ad - moških, ženskih in otroških  
stropju prodajnega centra bund, m ladinskega p rogra - 
Lena v Levcu. Tako bo celot- ma in bom bažne trikotaže do

K dor bo  obiskal prodajalno podjetja Toper 2000 v  levški 
Leni, bo presenečen nad veliko izbiro, ugodnim i cenami in 
odličnim i plačilnim i pogoji.

m odem ih  smučarskih kom 
binezonov v čudovitih barv 
nih kom binacijah še bo lj do
segljiv potencialnim  ku
pcem, posebno tistim iz S a 
vinjske doline. G lede na let
ni čas je seveda velik pouda
rek na kolekciji jesen-zim a  
92/93, ki jo vsak teden do
polnjujejo z vedno novim i 
oblačili v različnih oblikah  
in barvah. V sa oblačila  To
p ra  2000 so izdelana iz viso
kokakovostnih uvoženih  
m aterialov in so prijetna ter 
dolgotrajna. V  prodajaln i 
Toper 2000 v  levški Len i la j
šajo kupcem nakup tudi 
s prodajo  na čeke in obroč
nim  odplačevanjem, v  de
cem bru pa priprav lja jo  p ri
jetna presenečenja za vse 
kupce. K ar nekaj razlogov, 
da jih obiščete, kajne.

Nisem ga poslušal, zapustil 
sem dvorano in prisluškoval 
pri vratih. Kar hitro sta druž
benopolitični zbor in zbor kra
jevnih skupnosti sprejela še 
pobudo za oblikovanje pokra
jine in upravnega okraja 
v Žalcu. Tudi s poslanskimi 
odgovori so bili kolegi zado
voljni. Niso pa bili zadovoljni 
s pobudo, da bi v državnem  
svetu naše lokalne interese za
stopal Marjan Osole ih so boj
da rekli, da bi bilo že potrebno 
v državni svet poslati »svojega 
človeka«. Kdo naj bi bil ta 
»naš človek«, žal nisem izve
del. Tako vam je to; morda ga 
bom videl na televiziji, zanima 
pa me, ali bo bolj debelušen od 
mene, ali bo imel naravno po
sivele lase, če pa bo slučajno 
ženska, me zanima, kakšna bo 
pod noge in kako bo čebljala.

•  • •

P. S.
Lahko si »frise pokamo«, saj 

nas, lokalnih poslancev, tako 
nihče ne naganja iz savinjske
ga parlamenta in sodba o čev
ljih in kopitih nam še naprej 
ostaja.

Poslanec 61

Franc Grenko s svojim 160 cm dolgim korenom.

Koren ¡n korenina dolga 160 cm
Letošnje leto je v  mnogih pogledih rekordno. Poletje je 

bilo izredno vroče in suho, oktober najbo lj deževen in kdo ve 
kaj še vse. O b  vsem tem čudnem vrem enu pa se je na  
svojstven način poigra la  tudi narava. N enavadno presene
čen je b il ob puljen ju korenja tudi kmet Franc Grenko iz 
K ap lje  vasi, ko je iz zemlje kar nekaj časa vlekel koren, 
katerega ni hotelo biti konec. Sicer majhen koren je kot 
tanki vrvici podobno korenino pognal kar meter in pol 
globoko v  notranjost zemlje. Verjetno bi si zaslužil mesto 
v znameniti Guinnessovi knjigi rekordov. Korenje je raslo  
na njivi, kjer je b il prvoletni hmelj. Verjetno je bila zemlja, 
kjer je zrasel rekordno dolgi koren, izredno mehka in ker je 
bila  močna suša, si je korenček poiskal vodo v takšni g lo 
bini. To je najpreprostejša razlaga, a li je pravilna, pa ve 
samo narava, ki je to tudi ustvarila. D . N .
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V prenovljeni drogeriji vam nudimo:
•  novoletne okraske
•  jaslice
•  domačo in uvoženo kozmetiko
•  spodnje perilo
•  ličenje
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N E V E R J E T N O ,  
T O D A  R E S N I Č N O

S A M O  V  P R O D A J A L N A H  
S A V IN J S K E G A  M A G A Z IN A  Ž A L E C

LAHKO KUPITE P O H IŠ T V O  TAKO,
DA VAM PRI NAKUPU NAJPREJ ODŠTE
JEMO TOVARNIŠKI POPUST,
KI ZNAŠA DO 32%, 
odvisno od proizvajalca.
NA ZNIŽANI ZNESEK PA SE ODOBRI 
BANČNO POSOJILO NA 6 OBROKOV IN 
BREZ POLOGA.


